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Кримка

Казус Колизия Футбол

Със заповед на Найденов
крадат тръби на МРРБ

Стр. 6

Стр. 3

КС обяви комисията „Янев”
за противоконституционна

Стр. 3

БНБ отхвърля проекта на
кабинета за Сребърния фонд

Стр. 31

България падна до №96 в света
в ранглистата на ФИФА

Стр. 11

Четири мнения за настоящето
и бъдещето на БСП

Интервю

Л Е В И Я Т
В Е С Т Н И К

Отчет

Путин: Нашата икономика
се възстанови

Стр. 9
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440 ученици са напуснали
училище през първия срок на
тази учебна година. Около 150
от тях са отличници над 16 г. Те
са се отказали от образование,
защото родителите нямат пари
да плащат пътните и дневните
им разходи. Подобна е тенден-
цията и предишни учебни годи-
ни - близо 1/3 от рано напусна-
лите училище деца са от бедни
семейства, а голяма част са с

150 отличници напуснали
училище от бедност

Няколко
ƒ”Ã»

Александър
СИМОВ

Вълнички
в главата

Зимата е нагънала маги-
страла “Тракия” на вълнич-
ки, изстена вчера драма-
тично регионалната ми-
нистърка Лиляна Павлова.
Ех, тази гадна природа с
нейната опозиционна поли-
тика - вече започна пряко
да вредителства на управ-
лението и на неговите най-
светли пориви: асфалт и
магистрали. Къде е бляла
властта, защо не е аресту-
вала навреме зимата, за да
спре саботажът върху лю-
бимата рожба на премиера?

Магистрала “Тракия”
започва да става нетленен
символ на управлението на
ГЕРБ и на обсадата от ви-
новни, в която то се нами-
ра. Първоначално вината бе
изсипана върху Тройната
коалиция, която с нейните
демонични проявления сабо-
тирала качествения стро-
еж на пътя. Сега виновна
се оказа самата природа,
която пречи на европейско-
то бъдеще и трафик на
страната.

Извинението обаче е
гениално прицелено. Зима-
та е виновна за това, че
магистралата е на вълни.
Лятото е натоварено с
вина за разтопения ас-
фалт. Пролетта контраре-
волюционно носи дупки по
пътя със себе си, а есента
ще е виновна за всички на-
воднения, които биха могли
да застрашат “Тракия”.

Красиво е, когато една
власт почне да се оправда-
ва с времето. Това е почти
богословско извинение. Уп-
равлението няма вина, про-
сто боговете на магист-
ралите са били гневни.

Но в изявлението на
Павлова също можем да
открием вредителски
елемент. Какво иска да
каже тя, че Бойко Бори-
сов не може да се опълчи
на природата ли? Но доб-
ре, че някой повдигна те-
мата за вълничките. Не
само тези по асфалта.
Проблемът на България е
друг.Много хора май имат
вълнички в главата.

Но и за това сигурно е
виновна Тройната коалиция.

много добър успех. Около 15 400
деца са отпаднали от училище
през миналата учебна година.
Държавата да подпомага бед-
ните семейства с ученици, като
поема пътните им разходи и
след като навършат 16 г., пред-
лага Икономическият и социа-
лен съвет. Експертите напомнят,
че ученическите стипендии не
са актуализирани от 1996 г.

Около 1/3 от децата напус-

кат, защото им е трудно да ус-
вояват учебния материал, а ос-
таналите са спирани от учили-
ще от родителите, за да ги
оженят. Тези родители да
бъдат санкционирани, предла-
гат от съвета.

Ранното напускане на учи-
лище и липсата на възможнос-
ти за продължаване на обуче-
нието може след 15-20 години
да променят политическия мо-

Ученическите стипендии не са променяни от 1996 г.
дел на страната, защото хората
без образование са лесно ма-
нипулируеми, коментира проф.
Лалко Дулевски.

От ИСС предлагат да бъде
разработена система, чрез коя-
то до 4 месеца след напускане
на училище детето да бъде
обхванато от професионално
обучение, за да може да си
намери работа по-късно.

Стр. 13
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ЛИЛЯНА ПАВЛОВА ВИДЯ НАГЪНАТА
НА ВЪЛНИ АМ „ТРАКИЯ”

Врачки,
магове и
екстрасенси

Врачки,
магове и
екстрасенси

Врачки,
магове и
екстрасенси

Врачки,
магове и
екстрасенси

Врачки,
магове и
екстрасенси

Снимка БГНЕС

Миньори от русенската фирма “Скални материали” заплашиха с протест заради забавените си
заплати вчера. Те се оплакаха, че не са получавали възнаграждения от четири месеца, а най-изненадващо
се оказало, че са се водили в неплатен отпуск през декември 2011 г., докато всъщност са били на работа
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РАБОТНО ВРЕМЕ:
ОТ ПОНЕДЕЛНИК ДО ПЕТЪК: 10:00 - 17:30
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ОТ ПОНЕДЕЛНИК ДО СЪБОТА. ЦЕНИТЕ СА БЕЗ ДДС.

1 КОЛ / 50 ММ ИЛИ
2 КОЛ / 25 ММ = 10 ЛВ. 1 КОЛ / 75 ММ = 15 ЛВ.

2 КОЛ / 40 ММ  = 20 ЛВ. 2 КОЛ / 50 ММ = 25 ЛВ.

2 КОЛ / 75 ММ = 30 ЛВ. 2 КОЛ / 90 ММ = 32 ЛВ.

duma_infcenter@abv.bg

Процесите, които се случиха в послед-
но време в “Атака”, бяха доста пагубни за
партията и за съжаление към днешен
момент имаме една разпаднала се пар-
тия. Това каза вчера депутатът от парла-
ментарната група на “Атака” Николай Пех-
ливанов. Той допълни, че Сидеров е на-
правил всичко възможно това да се случи
и само той ще е виновен за краха на пар-
тията.

Пехливанов изреди, че всичко започ-
нало с раздялата с телевизия “Скат”, ко-
ето останало без обяснение. После по-

Технологичното обновяване на авиационния
парк на военновъздушните ни сили е наложи-
телно, за да гарантираме успешното изпълне-
ние на задачите, свързани с националната
сигурност и със съюзническите ни задължения.
Това каза президентът Росен Плевнелиев при
откриването на международната научна конфе-
ренция “Авиацията в съвременната геополитика
и стратегия на ЕС, НАТО, коалициите и държа-

„Атака” пред окончателен
разпад в парламента
Само Волен Сидеров ще е виновен за краха на партията, заяви Николай Пехливанов

следвала явна подкрепа за ГЕРБ. След
това дошла и раздялата с Капка, която
също останала необяснена.

На въпрос дали ще напусне парла-
ментарната група Пехливанов беше ка-
тегоричен, че не може да напусне сега,
защото това наистина щял да бъде кра-
ят на партията. Парламентарната група
на “Атака” ще престане да съществува
при оттеглянето на още един човек.

“Аз съм депутат от гражданската кво-
та, аз не съм член на партията. Дълго
търпях и обмислям сериозно нещата”,

добави Пехливанов.
“Мен не ме интересува къде ще оти-

де Волен Сидеров и какво ще се случи
с “Атака”, а какво ще се случи с надеж-
дите на хората, които гласуваха за нас.
Аз съм поемал някакви ангажименти към
тези хора”, обяви Пехливанов. Той отре-
че да е разговарял с Капка Георгиева.
Според него новосформираната от нея
партия е безперспективен проект, кой-
то е на лична основа.

За мен е важно да намеря хората, с
които да работя. Когато си народен пред-

ставител, не трябва да гледаш само пар-
тийната си група, а да търсиш съмишле-
ници, с които да движиш проектите си.
Това заяви бившият кандидат на “Атака”
за кмет на столицата. ДУМА припомня,
че заради драмата между Волен Сиде-
ров и Капка Георгиева групата на “Ата-
ка” бе напусната от Борислав Стоянов,
Петър Хлебаров, Димитър Карбов, Огнян
Тетимов и Цвета Георгиева. Преди тях по
различни причини напуснаха Калина
Крумова, Стоян Иванов, Кирил Гумнеров,
Валентин Николов и Огнян Пейчев.

Плевнелиев:
НАЛОЖИТЕЛНО Е ОБНОВЯВАНЕТО
НА АВИАЦИОННИЯ ПАРК

Снимка Мариета ТОМОВА

вите”, посветена на 100-годишнината на българ-
ската авиация.  Според президента развитието
на авиационния ремонтен бранш ще бъде осно-
вата на българския принос за реализацията на
концепцията за “интелигентна отбрана” на
НАТО. За целта е необходимо да се създадат
съвместни предприятия за инженерна авиаци-
онна поддръжка на самолетния парк на българ-
ски и на чужди компании, посочи Плевнелиев.

Опити за цензура и неиз-
пълняване на финансови догово-
рености бяха обвиненията, които
продуцентите на “Глобал вижън”
отправиха вчера към БТВ. Ма-
гърджич и Джуди Халваджиян и
съдружникът им Асен Чанков ще
заведат искове срещу телевизия-
та, очакват се и съдебни дела.
Противоречията между проду-
центите на “Господари на ефира”
и БТВ лъснаха в петък, когато
предаването бе свалено от ек-
ран. Според Маги Халваджиян
причината екипът му да скъса до-
говора са опитите за налагане
на цензура, както и некоректно-
то отношение на медията през

Братя Халваджиян ще съдят БТВ
Павлета ДАВИДОВА

последните 2 години. През по-
следните 6-7 месеца отношения-
та между двете страни съвсем се
влошили. Имало натиск срещу
предавания, като разследвания-
та за апаратурата в софийската
болница “Св. Наум” и за фалши-
вия мамолог, вихрил се в БНР.
БТВ се превърнала в посредник
за блиц с Росен Плевнелиев,
въпреки че преди това ръковод-
ството определило блицовете с
кандидатите от последните избо-
ри като скрита реклама и било
против излъчването им. Натиск
имало и срещу показването на
кадри, на които лица от БТВ се
сдобиват със “Златен скункс”,
както и изобличаването на гафо-
ве, свързани със сериала на те-

левизията “Домашен арест”. Бе-
зумно е БТВ да налага теми, гос-
ти, репортажи в предавания на
външни продуценти, а после да
изисква висок рейтинг, отсече
Халваджиян. Асоциацията на не-
зависимите продуценти скоро ще
излезе с писмо в подкрепа на
битката с цензурата, подкрепата
си изразиха и Евтим Милошев,
Мартин Захариев, Боян Петков и
Димитър Митовски. Ръководство-
то на БТВ ни обричаше на ниска
гледаемост заради постоянното
местене на “Пълна лудница” и ча-
совите зони за предаванията, от-
сече водещият Димитър Рачков.
БТВ излезе с опровержение на
обвиненията малко след прес-
конференцията на “Глобал вижън”.

Росен Плевнелиев откри
конференция, посветена
на 100-годишнината
на българската авиация

Шефът на Изпълнителния съвет на
фонда “Научни изследвания” в
МОМН Рангел Гюров наистина не
се е хабилитирал като професор, а
ползва такава титла от Ангола,
поради това, че е преподавал там,
както алармира ДУМА. Според
закона обаче той трябва да е
хабилитирано лице. Това се разбра
вчера в ресорната комисия в НС,
която по настояване на лявата
депутатка Валентина Богданова
изслуша министър Сергей Игнатов
за състоянието на фонда. Игнатов
заяви, че тази комисия се свиква
заради писания в жълтите медии,
но специално отбеляза, че изключ-
ва ДУМА от тези писания.
Министърът не отговори на въпро-
сите на Богданова защо от
2009 г. досега не е изпълнил
изискването на закона да се
направи правилник за оценяване
на фонда и той периодично да се
оценява; да се публикуват в
сайта на фонда годишните му
планове за работа и годишните му
отчети. Оказа се, че управителят
на фонда Христо Петров дори не
знае, че трябва да има правилник
и оценяване на работата на
фонда, а не само на проектите
в различните конкурси.
Пълен хаос цари във фонда, назна-

ФОНДЪТ ЗА НАУЧНИ ИЗСЛЕДВАНИЯ
СЕ ОКАЗА В ПЪЛЕН ХАОС
Велиана ХРИСТОВА чават се некомпетентни рецензенти,

не се огласяват никакви отчети за
резултатите от проектите, класират
се по-некачествени проекти, а добри-
те остават извън класацията. Най-
фрапантното се оказа, че министър
Игнатов е подал сигнал в Агенцията
“Държавна финансова инспекция”
въз основа на доклад от комисията
за природни науки и след “разслед-
ване” агенцията иска от учени да
връщат парите от проектите - общо
3 млн. лв. Млад физик от СУ напри-
мер, който за година и половина
публикувал цели 9 статии в между-
народни списания и направил
1 патент в САЩ, трябва да върне
90 хил. лв. във фонда. Финансовата
агенция не може да оценява научна
целесъобразност и никъде и никога
в света от учените не се иска да
връщат пари, заяви Алиосман Има-
мов (ДПС). Излезе, че научна оцен-
ка на проектите няма, но има финан-
сова и счетоводна, добави акад.
Иван Юхновски, който настоя санк-
цията да се опрости за учените. Не
може да се искат пари от голтаците,
които днес се гърчат, и да се вземат
70 хил. лв. от институт, в който
държавата е дала 100 хил. лв.
по-малко от нужните за заплати,
каза той. Да се направи спешно
нов ясен правилник на фонда
за наука, поиска председателят
на БАН акад. Никола Съботинов.
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Мирослав Найденов се впусна във
висши социологически наблюдения

99 депутати подкрепиха на първо
четене поправките в Закона за здраве-
опазването. Най-противоречиви бяха
мненията около пълната забрана за пу-
шене на закрити обществени места от 1
юни тази година. По останалите две - за
детските лекарски комисии и забраната
за продажба на енергийни напитки на
деца под 18 години, нямаше дебати.
Единственото изключение за пушене на
закрито бе направено за “обособени
самостоятелни помещения, разположе-
ни в сградите на летищата”. За гласува-
нето в парламента дойде и здравната
министърка Десислава Атанасова. За да
я изчакат след заседанието на кабине-
та, депутатите си направиха 10 минути
по-дълга почивка. Тя призна, че в по-

управление на средствата в
Сребърния фонд с безпреце-
дентно критично становище.
Предложението на Дянков, при-
ето вчера от МС, предвижда по-
голямата част от фонда да се
инвестира в държавни ценни
книжа за по-висока доходност.

Негативната оценка на БНБ
е част от критиките на икономи-
сти и експерти, според които
идеята да се пипат парите от
фонда, създаден да подкрепи
държавната пенсионна система,
е за да се осигурят сега и вед-
нага средства за погасяване на
наложителни държавни плаща-

Обсъждането по вота
на недоверие към прави-
телството ще бъде вед-
нага след великденска-
та ваканция на депута-

Размяна на реплики се развихри вчера в парла-
мента чрез даване на пресконференции, а темата бе
комисията за защита от дискриминация. Първо от си-
ните излезе Мартин Димитров и поиска ефективната
оставка на председателя на комисията Кемал Еюп.
Димитров обясни, че мандатът на Еюп е изтекъл пре-
ди около година. Затова според сините в момента
нямало комисия за защита от дискриминация, защото
е спорно дали решенията й са законосъобразни. След
това Димитров заподозря сделка между Бойко Бори-
сов и ДПС: “Премиерът Борисов има ли сделка с ДПС
- Кемал Еюп и останалите представители на тройната
коалиция да продължат да работят извън мандата?”.

Половин час по-късно Искра Фидосова даде пре-
сконференция, като заяви, че няма нито тайни, нито
явни сделки между ГЕРБ и ДПС. Тя обясни, че на два
председателски съвета този месец е обсъдено положе-
нието в комисията, има предложение за членове и
председател, който е жена, с правно образование, има
отношение към етносите и е била в листите на парти-
ята. “Ако Костов е пропуснал консултациите, това си е
за негова сметка”, заяви Фидосова, въпреки че обвине-
нието за сделка бе направено от другия съпредседа-
тел на Синята коалиция.

Малко по-късно ГЕРБ номинира за поста 30-го-
дишната Ана Страшимирова, която досега бе регио-
нален представител за област Варна на комисията за
защита от дискриминация.

БНБ отхвърля проекта на
кабинета за Сребърния фонд

правките са пропуснати офисите като
места, забранени за пушене, но това
щяло да бъде оправено до второто че-
тене. Атанасова обясни, че забраната
не важи за масите пред заведенията и
там ще може да се пали цигара. Самата
тя се опитвала да ги спре, но засега
неуспешно, и си позволявала по цига-
ра-две на ден. Пълната забрана на пу-
шенето на закрити обществени места
ще бъде гласувана окончателно след
ваканцията на парламента. Сред мно-
зинството обаче вече се прокрадват
идеи как тя да бъде заобиколена. Вече
е внесено предложение да се разреши
пушенето в заведенията след 22 ч. Ми-
нистърката обаче коментира в кулоари-
те, че не е съгласна с този вариант.

Парламентът изкара
пушачите на улицата

След гласуването
министър Атанасова
благодари на всички

парламентарни групи за
европейското мислене

ВОТЪТ СЛЕД ВЕЛИКДЕН
тите, на извънредно за-
седание на 23 април от
13 ч. На следващия ден
също от 13 ч. ще се про-
веде заседание, на кое-

то искането за оставка-
та на кабинета заради
спирането на проекта
“Белене” ще бъде гласу-
вано.

Дянков обеща вдигане на пенсиите догодина, не е ясно от коя дата
ния и на практика фондът да
загуби предназначението си.

БНБ не само не подкрепят
проекта, а дори препоръчва на
вносителя той да бъде изтеглен
и ако все пак има идея за дру-
го управление на средствата от
фонда, към него да се пристъпи
след професионално обсъжда-
не, каквото не е правено.

Народната банка не приема
мотива на финансовия ми-
нистър за инвестиране на по-
голямата част от средствата на
фонда в ДЦК. Дянков обяви, че
досега фондът е бил с отрица-
телна доходност, защото пари-
те му са на депозит в банката.
БНБ напомня за приходите,
внесени в държавния бюджет,
голяма част от които се дължат
именно на управлението на
парите на Сребърния фонд.
Приходите от БНБ в бюджета

са 200 млн. лв. годишно, което
покрива отрицателната реална
доходност на фонда от 42 млн.
лв. по сметки на МФ, се посоч-
ва в становището. БНБ напом-
ня, че и досега по закон упра-
вителното тяло на фонда е мо-
жело, но не я е упълномощило
да изготви инвестиционен порт-
фейл от чужди ДЦК, каквато
възможност в предни години е
била използвана от Министер-
ството на финансите.

БНБ посочва опасностите от
инвестиране на Сребърния
фонд в ДЦК - намаляване на
фискалния резерв, което кара
външните инвеститори да по-
гледнат негативно на стопения
резерв, чийто размер се раз-
глежда като гаранция за валут-
ния борд. Това пък е свързано с
кредитния рейтинг на страната.

Негативното становище на

БНБ дойде малко след като МС
прие проекта за промени в зако-
на за Сребърния фонд. Според
него 30% от активите на фонда
ще могат да се инвестират в
ДЦК, а не, както се предлагаше
в първоначалния проект, 70%.
Промените предвиждат обаче
всяка година с по 10 на сто да се
увеличава делът на инвестиции-
те в ДКЦ, докато достигнат 70

процента през 2016 г.
Парите на фонда да се из-

ползват по предназначение
едва от 2028 г., реши МС, за-
щото разчетите предполагали,
че тогава пенсионната система
ще има нужда от подкрепа. В
действащия закон се предвиж-
да Сребърният фонд да бъде в
помощ на пенсионната систе-
ма още от 2018 г.

Веселка ВЕНКОВА

Б
ългарската народна
банка скочи срещу
проекта на Минис-
терството на финан-
сите за нов начин на

Напрежение между
ГЕРБ и сините заради
комисията на Еюп

Правителството ще вдига догодина пенсиите по специална
формула, близка до известното швейцарско правило, заяви
Симеон Дянков след заседанието на МС. На него кабинетът
одобрил бюджетната прогноза за следващите три години и
в нея имало индексация на пенсиите. Те ще се увеличават
с индекс, включващ половината от инфлацията за предход-
ната година и половината от ръста на производителността
на труда, обясни финансовият министър. Питан от коя дата
ще се повишават пенсиите - от първи януари или от средата
на годината, Дянков подхвърли през рамо, че това ще бъде
записано в закона за бюджета.

ГЕРБ се разделят със
значима част от електора-
та си. Това показва нацио-
нално представително
проучване на НЦИОМ, на-
правено между 30 март и
6 април сред 1000 души.
Около една трета от бъл-
гарите са готови да гласу-
ват за нова политическа
формация, различна от
сега съществуващите. По-

ВЛАСТТА ГУБИ ЕДНА ТРЕТА ОТ ЕЛЕКТОРАТА СИ

Конституционният съд обяви офи-
циално вчера комисията на Яне
Янев за проучване на помилванията
и опрощаванията по време на двата
мандата на Георги Първанов и Ан-
гел Марин за противоконституцион-
на. В мотивите си КС обявява, че
помилването е право на президен-
та, което се     основава на изконни-
те човешки ценности, и това изключ-
ва възможността, веднъж предоста-
вена, държавната милост да бъде от-
тегляна. Магистратите отбелязват, че
в указа за помилване държавният
глава не е длъжен да посочи осно-

ванията за своето решение.
Конституционните съдии заявя-

ват, че Първанов не е бил длъжен
да издаде втори указ за Ангел Ма-
рин, след като е имало указ, подпи-
сан по време на първия.

“Политическата операция на уп-
равляващите претърпя пълен про-
вал”, бе първият коментар на лиде-
ра на БСП Сергей Станишев. Той
приветства решението на съда и на-
помни, че депутатите от Коалиция
за България инициираха сезиране-
то. Благодарение на силните ни ар-
гументи не беше допуснат опасен

прецедент, отбеляза соцлидерът и
припомни за категоричната позиция
на БСП срещу опитите на управля-
ващите да подчинят президентската
институция. Станишев изтъкна, че
подобни идеи на мнозинството са
атака както срещу предишния пре-
зидент Първанов, така и провокация
спрямо Росен Плевнелиев.

Станишев определи комисията
на Яне Янев като безпринципна и
конюнктурна. Лидерът на БСП на-
помни, че тя беше създадена един-
ствено заради политическата изго-
да на мнозинството.

склонни да подкрепят
нова партия са най-млади-
те - до 29 години, висшис-
тите и жителите на градо-
вете извън столицата, как-
то и колебаещите се в по-
литическия си избор.

От НЦИОМ уточняват,
че данните служат по-ско-
ро като ориентир за го-
товността на избиратели-
те да подкрепят нови по-

литически проекти. По
този начин се отчита и
делът на разочарованите
от сегашните партии. Ако
изборите бяха днес, в пар-
ламента биха попаднали
ГЕРБ с 30,4 на сто, БСП с
18,1 процента, ДПС с 5,4
процента, евентуално
Синята коалиция - 3% от
всички анкетирани, както
и формацията на Мегле-

на Кунева “България на
гражданите” - с 4,5 на сто,
която все още обаче е
гражданско сдружение.

Всеки четвърти изби-
рател на ГЕРБ от 2009 г.
днес признава, че се чув-
ства разколебан. БСП
може да разчита на три
четвърти от избиратели-
те си от изборите през
2009 г.

Комисията на Янев обявена
за противоконституционна
Комисията на Янев обявена
за противоконституционна
Комисията на Янев обявена
за противоконституционна
Комисията на Янев обявена
за противоконституционна
Комисията на Янев обявена
за противоконституционна

Снимка Мариета ТОМОВА
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Интервю на
Александър СИМОВ

Камелия Цветанова:

Фалшификациите в БСП-Монтана
текат с пълна сила
С

кандал в БСП-Монтана набира сила
от няколко седмици насам. Група на
Изпълнителното бюро на БСП конста-
тира редица уставни нарушения в
отчетно-изборната кампания в област-

та и излезе с препоръка да се отложи датата
на конференцията и събранията на партийните
организации да се повторят. До проверката се
стигна, след като 120 социалисти от Монтана
написаха отворено писмо до ръководството, че
местният лидер д-р Емил Константинов в про-
тиворечие с устава регистрира нови партийни
организации и клубове по интереси, за да си
осигури преизбирането на лидерското място.

В отговор на проверката Константинов даде
пресконференция и се ожали, че е жертва на
“Позитано” 20, защото подкрепя Георги Първа-
нов. Преди два дни за пореден път от Изпълни-
телното бюро обявиха своята позиция, че в
Монтана нарушенията са много, а големият
брой на клубовете по интереси и ръстът на
членската маса са съмнителни, защото не са
се отразили по никакъв начин на изборните
резултати.

ДУМА се свърза с члена на Общинския
съвет на БСП Камелия Цветанова, която е от
социалистите, които остро протестираха сре-
щу водената от д-р Константинов политика.

 Госпожо Цветанова,
какъв е проблемът в БСП в
Монтана? Официалните
данни показват голям брой
клубове по интереси, много
партийни организации, но
има ли всъщност реални чле-
нове, които да стоят зад
тях?

- Реално изглежда, че
съвсем няма толкова членове.
Защото ако имаше, това
щеше да се забележи и на
редките събития, които мест-
ното ръководство организира,
или най-малкото щеше да се
види на самите избори като
изборен резултат. При поло-
жение, че се водят около 2
хиляди членове на монтанска-
та организация, а пък на ме-
стните избори изкарахме едва
три хиляди гласа, става ясно,
че няма как да има такова не-
съответствие.

 Каква е целта на та-
кова голямо количество фан-

томни организации?
- Основната цел е да се

изпратят възможно най-голям
брой делегати на общинска-
та конференция. Повечето от
тях най-вероятно нямат дори
и никакво отношение към
БСП, дори не съм наясно
дали някои от тези членове в
тези клубове дали знаят, че
са членове на БСП, или про-
сто са написани в някакви
списъци. Целта е да се изпра-
тят повече делегати, които да
излязат по-голям брой от де-
легатите, изпратени от реал-
ните членове на партията.
Всичко това се прави, за да
може д-р Емил Константинов
да бъде преизбран отново за
председател. Той прави това,
защото много добре знае, че
се ползва с пълното недове-
рие на членовете на БСП, а и
не само на тях, също и на
избирателите, което се видя и
на изборите.

 Константинов свика
пресконференция, на която
се оплака, че е жертва на
централното ръководство
на БСП, което се опитвало
да смаже местната органи-

зация, защото подкрепяла
Георги Първанов. Как се от-
насяте към това твърде-
ние?

- Първо трябва да разка-
жем хронологията на събити-
ята. Самият доктор Констан-
тинов предложи на заседание
на Общинския съвет, на което
аз присъствах, да бъде при-
ета препоръката от Изпълни-
телното бюро в резултат на
доклада на работната група,
която беше изпратена тук, за
да види нещата на място. Пре-
поръката на Изпълнителното
бюро беше да се проведе
нова отчетно-изборна кампа-
ния, да се направят нови
събрания, да се отложи дата-
та на конференцията и да се
намали нормата на предста-
вителство от 15 на 10 души.
Д-р Константинов предложи
това решение, подкрепи го и
то беше прието.

 Какво се промени след
това?

- Ами няколко дни по-късно
той тръгна по медиите да
обяснява как бил тормозен,
потъпкван и как върху него се
оказва натиск. Това стана,

защото през тези няколко дни
по-голямата част от събрани-
ята, които трябваше да бъдат
проведени според графика,
просто не бяха проведени,
членовете не се събраха. Д-р
Константинов най-вероятно
не е очаквал, че ще има оси-
гурено присъствие от Органи-
зационния отдел на Нацио-
налния съвет на всяко едно от
тези събрания и че най-на-
края ще лъсне истината за
несъществуващите клубове.
Аз си мисля, че той се е надя-
вал да мине метър, че ще
успее да приложи отново сво-
ите схеми и да си осигури де-
легати. Именно защото не
успя, започна да проявява
нервност и в края на седми-
цата изведнъж започна да го-
вори, че върху него бил уп-
ражнен натиск.

 Доколко са верни ду-
мите му?

- Те са абсолютно несъ-
стоятелни. Първо, не виждам
защо монтанската организа-
ция трябва да се брои като
някакъв голям поддръжник на
Георги Първанов. Второ, ре-
алните събрания тепърва
предстоят, конференцията не
е проведена. Как така ще из-
разяваш собствената си пози-
ция и ще я приписваш на ця-
лата организация? Това не е
нормално, нито морално.

 Какви са другите кон-
статирани нарушения в
Монтана, освен огромния
брой несъществуващи клу-
бове и организации?

- Нарушенията не са мал-
ко. В Общинския партиен съвет
например има двама или три-
ма души, които просто вече не
ги водят като членове на Об-
щинския съвет. За това обаче
не е взимано никакво реше-
ние. Нещо повече, те нямат

право да вземат такова реше-
ние, защото членовете на
Общинския съвет се избират
от конференцията и никой друг
няма право да ги определя.
Сега с няколко бройки е на-
мален съставът на този съвет,
но без никакви причини, без
никакви обяснения, абсолют-
но противоуставно. В такъв
случай аз вече се питам дали
са легитимни и самите реше-
ния на този Общински съвет,
след като той функционира в
противоречие с устава.

Правят се промени в ос-
новните партийни организа-
ции по време на изборната
кампания, което е абсолютно
недопустимо. Специално има
указания на Националния
съвет на БСП по тази тема и
за начина на провеждане на
отчетно-изборната кампания.
При нас обаче е започнало
едно сливане на партийни
организации и целта е да се
елиминират неудобните деле-
гати. Да не говорим, че ръко-
водството в Монтана взима
такова решение, след някол-
ко дни го отменя, въобще фал-
шификацията е абсолютно
пълна. Реално не съществу-
ват и обединенията на жени-
те-социалистки или младеж-
кото обединение, те на прак-
тика вече не извършват ни-
каква дейност.

 Очаквате ли предсто-
ящата конференция да про-
тече в нормална атмосфера
след всичко, което описах-
те?

- Надявам се да протече
при по-нормална атмосфера.
Надявам се най-малкото да
бъдат избрани делегати от
действително съществуващи
партийни организации, тоест
хора, които наистина пред-
ставляват БСП.

Работници искат
национализация на ОЦК
Металурзите
не вярват, че
ще получат и лев На 42-я ден

от протеста
си, след като
не получиха и
лев от обеща-
ните заплати,
металурзите
потърсиха
подкрепата
на властта

П
ротестиращите пред Народно-
то събрание металурзи от
Оловно-цинковия комплекс в
Кърджали предадоха декла-
рация на зам.-председателя

Анастас Анастасов и заявиха, че искат
Закон за национализиране на ОЦК. В
протестната си декларация работници-
те настояват неплащането на заплати
да бъде обявено за криминално деяние
и некоректните работодатели да бъдат
съдени по Наказателния кодекс.

След 42-дневен протест около 100
работници от ОЦК вчера пристигнаха в
София. Те продължиха протеста си за-
ради неизплатени от септември запла-
ти пред сградата на собственика на
предприятието “Интертръст холдинг” в
София с лозунги “Няма да търпим пове-
че унижение” и скандирания “Мафия” и
“Олигарси”. “От 5 години не са ни из-
плащани редовно заплатите. Ако Вален-
тин Захариев имаше доблест, щеше да
дойде да говори с нас”, каза един от
протестиращите.

Има вероятност след 20 април да
започне процедура за обявяване в
несъстоятелност на ОЦК. Според мета-
лурзите това означава фалит на завода
и поне още година без заплати. Те не
вярват, че Валентин Захариев ще им
плати заплатите въпреки сделката за
ГОРУБСО - Мадан.

Комбинатът е граден със средства
от социалните осигуровки и данъците
на всички работници и служители в тази
държава, предприятието е поето с 40

млн. задължения от този собственик, а в
момента те са над 300 млн. лв., заяви
възмутено Иванка Караколева, предсе-
дател на регионалния съвет на КНСБ в
Кърджали.

Протестиращите призоваха народни-
те представители да се обединят около
каузата да дадат урок на всички онези

работодатели, длъжници с работни за-
плати и трудови възнаграждения на
работници и служители, като внесат
закон за национализиране на ОЦК. При
положение, че ОЦК бъде обявен в несъ-
стоятелност, работниците и служители-
те могат да си излязат с листчета хар-
тия от съда, без да получат възнаграж-

денията си, смята
Караколева. Според
нея вече има напра-
вени стъпки и зако-
нопроектът час по-
скоро може да бъде
гласуван преди
евентуално обявява-
не на ОЦК във фа-
лит.

Смятам, че про-
куратурата има мно-
го какво да работи,
ако всичко това е
вярно, което споде-
лиха за 15 минути с
мен протестиращи-
те, коментира Анас-
тас Анастасов.

Децата ми от 4
месеца вкъщи гладни седят. Не ни пла-
щат, работим в каторга. От 42 дни
стачкуваме, нито един началник или
директор не е излязъл пред нас. Това
каза участник в протеста. От септем-
ври досега работодателят дължи за за-
плати 1 260 000 лв. Досега 68 души са
напуснали ОЦК.

Снимка Мариета ТОМОВА
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коло 1/3 от децата, които рано
спират да ходят на училище, са
от бедни семейства. Голямата
част от тези деца са отличници,
съобщи Янка Такева - член на

Малчуганите от Дом за деца, лишени от родителски грижи, “Незабравка”
в Стара Загора боядисваха вчера великденски яйца. Те бяха показани на изложба

във фоайето на Тракийския университет

Мирослав Найденов:
Снимка БГНЕС

По-добре хора мен да
атакуват, отколкото
хиляди кучета - гражданите
Весела СПИРИДОНОВА

“Разбирам реакцията на
неправителствените организа-
ции, аз ще поема техните ата-
ки върху себе си и предпочи-
там мен да ме атакуват сто
човека, отколкото хиляди куче-
та да атакуват всички ни еже-
дневно по улиците и в този
смисъл аз поемам своя кръст.”
Това заяви самоотвержено ми-
нистърът на земеделието и хра-
ните Мирослав Найденов, пре-
дишен шеф на общинското
предприятие “Екоравновесие”.
“Не само като бивш шеф, а и
като човек, който живее в Со-
фия, мисля, че всички трябва да
чувстваме вина, защото куче-
тата не падат от небето - случ-
ващото се е резултат от наше-
то всекидневие, от начина ни
на живот”, подчерта Найденов.
Той се похвали, че по време на
неговото управление имало
“постигнат определен баланс”.

По искане на Столичната
община Найденов променил
наредбата, която регламенти-
ра изграждането на места за
настаняване на бездомните ку-
чета. Има законодателна ини-
циатива и ангажимент от гру-
пата на ГЕРБ за промени в
Закона за защита на животни-
те, като целта е кучетата, кои-
то са злонравни и носят здра-
вен риск, да бъдат прибрани и
евтаназирани, похвали се Най-
денов. На останалите кучета
мястото им не е на улицата и
те ще да бъдат настанявани в
постоянни приюти, посочи той
и уточни, че само ветеринар-
ните лекари ще имат право да
решават кое бездомно куче е
агресивно или носи здравен
риск за хората. Отделно с про-
мени в наредбата се предвиж-
дало да бъдат изграждани
приюти от отворен тип или
места за временно настанява-
не на кучетата.

Всеки трети
отпаднал ученик е
от бедно семейство
Неуките може да променят политическия модел на държавата

О
Аида ПАНИКЯН

Частица от мощите на Св. Йоан
Кръстител е била открадната в Сливен.
Това потвърди вчера Сливенският мит-
рополит Йоаникий. Частицата е открад-
ната от храм “Св. Димитър Солунски” в
града, където мощите бяха донесени от
Созопол за поклонение от 29 до 2 ап-
рил. Вероятно кражбата е станала през
последния ден. За нея веднага се раз-
брало, защото червеният восъчен пе-
чат на ковчежето с мощите бил счупен.

До вчера обаче за случилото се
съзнателно не било съобщено в поли-
цията, защото от митрополията се на-
дявали извършителят да осъзнае своя-
та греховна постъпка и да потърси
начин да върне частицата преди наме-
сата на властите. Митрополитът призо-
ва и вчера този, който е посегнал на
светинята, да я върне в църквата чрез
свещеник.

Мощите бяха открити през август
2010 г. на остров “Св. Иван” край Созо-
пол. Археолози с ръководител проф. д-
р Казимир Попконстантинов проучваха
древния манастир “Св. Йоан Предтеча”
от края на IV и началото на V век и
откриха мраморна мощехранителница
с мощите на Св. Йоан Кръстител.

Икономическия и социален съвет и доклад-
чик по становището на съвета по “Полити-
ки за ограничаване ранното напускане на
образователната система”. През учебната
2010-2011 г. са отпаднали около 15 400
деца, а през първия срок на настоящата
около 440. Родителите често нямат финан-
сова възможност да платят пътните на
учениците над 16 г. и да им дадат пари за
закуски, коментира Такева. Друга част от
децата отпадат заради несправяне с ма-
териала. При трети причините са етниче-
ски ранни бракове и ранни раждания.

През последното тримесечие на 2011
г. 13% от безработните на 20-24 г. и 24%
от 55-59-годишните са с основно и по-

ниско образование. В същото време кое-
фициентът на заетост на възрастните с
ниско образование е близо 2 пъти по-ви-
сок от този на младите. Докато у нас едва
25,4% от хората на 20-24 г. с основно
образование имат работа, в страните от
ЕС са 47%.

В страните от ЕС 16% от отказалите се
рано от образование са момчета, а 12% -
момичета. у нас тенденцията е обратната
- 14:16. Увеличаващият се брой на отпа-
дащите от училище след 10-15 години
може да промени политическия модел в
страната, прогнозира председателят на
ИСС проф. Дулевски. Нискограмотният
човек е лесно манипулируем, коментира
той.

От ИСС представиха своето станови-
ще по проблема като призоваха институ-
циите да започне широк обществен дебат
по проблема.

Сред предложенията на ИСС е да бъде
даден втори шанс за професионално об-

разование на отпадналите от училище,
актуализация на ученическите стипендии,
които не са променяни от 1996 г., и санк-
ции за родителите, които спират децата
си от училище по етнически причини.
Според експертите трябва да се работи за
ранно обхващане на децата на 3-4-годиш-
на възраст от ромски произход в детски
градини с цел научаване на български
език. Сред идеите на ИСС е да се издава
шофьорска книжка само срещу средно
образование. ИСС предлага още родите-
ли, чиито деца редовно посещават учили-
ще, да бъдат включвани с предимство в
програми за временна заетост. Друга мяр-
ка е да се намали нормативът на запълня-
емост на паралелките с по-големи риско-
ви групи, за да може учителят да работи
индивидуално с децата. Според ИСС
държавата трябва да поеме и пътните
разходи на учениците до 18 г., чиито се-
мейства са социалнослаби, да им се оси-
гурят безплатни учебници и храна.

Д

В ПЛОВДИВ
ЛОВИХА
ПОКАЗНО
БЕЗДОМНИ
ЖИВОТНИ

ве безстопанствени кучета
бяха заловени в район
“Северен” в Пловдив за
по-малко от 10 минути при
показна акция на “Зоовете-

ринарен комплекс”. Подобни акции
правят всеки ден или по сигнал на
граждани двама ловци, лекар и
шофьор. На ден екипите хващат
по 3-4 до 10 кучета. Животните се
упояват и след няколко минути се
хващат. След това се извозват до
зооветеринарния комплекс в специ-
ални коли с по 10 клетки. Там те се
обезпаразитяват, а на следващия
ден се кастрират и се слагат мар-
ки на ушите им. Животните стоят
в комплекса един ден и след това
се връщат на същите места, откъде-
то са хванати.  В Пловдив правят
акции и срещу котки. Те се хващат
в капани, а след това се поставят
в транспортни кошници и се пре-
возват. Според програмата за
овладяване на популацията на
котки в Пловдив през размножител-
ния период безстопанствените
животни не се ловят. По график
в понеделник и вторник се ловят
кучета, в сряда и четвъртък - котки.
В петък екипите за ловене обика-
лят целия град за повторна ревак-
синация и маркиране.

Срокът на издаването
на визи за САЩ за хора,
които кандидатстват за
първи път, ще намалее на-
половина. Това ще стане
благодарение на нова
програма, улесняваща из-
даването на документи,
която бе представена вче-
ра.  Кандидатите трябва
първо да посетят сайта на
американското посолство,
на който електронен ви-
зов помощник ще ги на-
сочва в процеса стъпка по
стъпка. Новата система
позволява обработката на
документите да започне
веднага след подаването
им, което ще ускори про-
цеса и ще намали време-
траенето му наполовина,
обясни генералният кон-
сул на САЩ Ерик Алек-
зандър.  Улеснения са

Издаването на визи
за САЩ ще става
два пъти по-бързо

въведени и за българите,
които искат да подновят
визата си. Те ще могат да
пращат документите си до
посолството по пощата. В
повечето случаи визата
ще бъде подновена авто-
матично и посолството ще
върне на кандидата пас-
порта с визата също по
пощата. Кандидатите, ко-
ито искат да подновят
визата си, издадена пре-
ди края на 2007 г., ще
трябва да отидат лично
до посолството, за да им
бъдат снети пръстовите
отпечатъци. Българите,
пребиваващи в САЩ,
няма да могат да канди-
датстват за преиздаване
на виза оттам.

Средно на година за
САЩ се издават между
25 000 и 30 000 визи.

ОТКРАДНАХА ЧАСТИЦА
ОТ МОЩИТЕ НА
СВ. ЙОАН КРЪСТИТЕЛ

1200 ПОЖАРНИКАРИ
ПАЗЯТ ХРАМОВЕТЕ
НА ВЕЛИКДЕН

Над 1200 огнеборци в цялата
страна ще бъдат ангажирани по
време на празничните литургии,
а 208 ще присъстват в храмове-
те на Великден. В София
допълнително 650 полицаи ще
отговарят за опазването на об-
ществения ред. Това са част от
мерките, които ще вземе МВР
по време на Великденските
празници.

За да се избегнат задръства-
нията по основните пътища и
възлови места, в страната ще
има допълнително полицейско
присъствие. В София от днес 80
пътни полицаи ще осигуряват
зелена вълна на изходите на
града. От МВР се заканиха да
следят активно водачи за упо-
треба на алкохол, за превишена
скорост и рискови изпреварва-
ния при образувани колони.

От “Охранителна полиция”
пък ще осигурят допълнителна
охрана на големите търговски
обекти в страната.
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Със заповед на
Найденов крадат
тръби на МРРБ

оредна далавера в земеделското
министерство огласиха вчера де-
путатите от Коалиция за Бълга-
рия. Те настояха за оставката на

АМ „Тракия” нагъната на вълни

Никъде не демонтираме тръбо-
проводи, които работят. Демон-
тираме само там, където са нера-
ботещи. Това каза Стайко Ганчев,
изпълнителен директор на “Напо-
ителни системи” ЕАД, на извъ-
нредна пресконференция вчера.
Колкото до уволнения шеф на
клон, разбра се, че той се казва
Санде Костадинов и според Ганчев
е уволнен заради изключително
лошото управление на клона, кой-
то е ръководил.

Ганчев призна, че трябва да
бъдат продадени 15 000 т скрап,
като от тях щели да получат 4,5
милиона лв. “Цените варират от
230 до 390 лв. за тон. Предстои
още около 13 000 тона да бъдат
продадени. Продадени са около
2 000 тона”, уточни Ганчев.

15 000 т са изчислени на база
това, което е направено като
предварително проучване с пред-
ставителите на 10-те клона на
“Напоителни системи” в България,
обясни Ганчев. Всички са подали
списък с неработещи помпени
станции и тръбопроводи, които са
бракувани. Направена е предвари-
телна оценка и на Софийската
стокова борса са пуснати опреде-
лени количества, обясни той. Спо-
ред изчисленията трябва да бъдат
предоставени по 1500 т от район.
Ганчев призна и че при неизпълне-
ние на това количество неустой-
ката е около 200 лв. на тон, а
срокът за изпълнението на 1500 т
скрап от всеки клон на “Напоител-
ни системи” е 300 дни.

Стайко Ганчев:
Режем само
тези, които не
работят

Само от това действие държавата е ощетена с 12 млн. лева, категорични са
депутатите от левицата Димчо Михалевски, Мая Манолова и Корнелия Нинова

Министърът разпоредил да се премахнат тръби на
„Напоителни системи” и да се предадат за скрап

С
ни

м
ки

 М
ар

и
ет

а 
Т

О
М

О
В

А

В
VII блок в „Козлодуй” ще се
строи на пазарен принцип

Дянков:

ълни нагънат ас-
фалт, потънали и
дори отнесени
участъци от
строящата се ма-

гистрала “Тракия” от Стара
Загора до Карнобат. Това
видяха министърът на реги-
оналното развитие Лиляна
Павлова, шефът на пътната
агенция Лазар Лазаров и
журналистите вчера, съоб-
щи Mediapool.

“Трасето няма да бъде
пуснато, докато не бъдат от-
странени всички дефекти.
Ще направя компромис със
срока 1 юли, но не и с каче-
ството”, зарече се строител-
ният министър.

Тежката зима, обилните
снегове и придошлите реки
са виновни за дефектите,
оправдаха се строителите.

Участъците от трасето от
Стара Загора до Нова За-
гора са на вълни. Отделно
бордюрите не са качестве-
но изпълнени и трябва да
се подменят, установиха
проверяващите. Лявото
платно изобщо не е готово
- то е на чакъл.

3 2 - к и л о м е т р о в и я т
участък се строи от българ-
ското обединение “Магист-
рала Трейс”, с водещ парт-
ньор “Трейс груп холд”.
“Трейс” имат опит с нагъва-
нето на магистрала “Тра-
кия”. И предишният изгра-
ден от тях участък между
Оризово и Стара Загора на
места потъна година след
пускането на пътя и се на-
ложи да го ремонтират за
тяхна сметка. Виновни тога-
ва се оказаха оризищата

край пътя.
Участъкът от Нова Заго-

ра до Ямбол, който се строи
от гръцката “Актор”, също
има редица пропуски -
вълнообразни участъци, на
места липсва достатъчна
плътност на циментовата
основа. Най-сериозният
проблем е с пътния възел
при Нова Загора, каза ми-
нистър Павлова. По думите
й съоръжението трябва да
се преправи основно.

Най-много критики от-
несе “Холдинг Пътища”.
Компанията на Васил Бож-
ков е водещ партньор в
българското сдружение
“Тракия IV” и строи най-
дългия и сложен участък от
Ямбол до Карнобат. По тях-
ното трасе все още не е
положен дори чакълът.

Още не е започнала
работата и по укрепване на
т. нар. слаби почви, заради
които “Холдинг Пътища” си
извоюваха допълнително
още 28 млн. лв. от държава-
та. Изпълнителният дирек-
тор на “Холдинг Пътища”
Иван Иванов намекна, че
най-вероятно ще искат
удължаване на срока зара-
ди форсмажорни обстоятел-
ства - тежката зима и при-
дошлите реки.

Министър Павлова е
издала заповед за деноно-
щен контрол. Той ще се
прави от лабораторията към
пътната агенция. Всеки ден
ще се взимат проби и ще се
следи за плътността и рав-
ността на магистралата.

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

Може да направя компромис със срока, но не и с
качеството, зарече се Лиляна Павлова

ъпреки проверката на земеделско-
то министерство и уверенията на
министър Мирослав Найденов, че
по магазините яйца над 30 стотин-
ки няма, проверка установи, че на
места те се търгуват и над 60 сто-
тинки.

Яйцa с размер L се продават за
65 ст. в МОЛ “Сердика”. На Жен-
ския пазар цената им се движи от
27 до 33 ст., а по-малките размери
падат до 17 ст., съобщава Дартс
нюз. В моловете има и био яйца,
които надхвърлят левче.

Салатата от мола също излиза
по-солена. На пазара 4 марули се
предлагат за лев, докато в търгов-
ския център две бройки струват
1,50. Подобна е ситуацията с ре-

Яйцата се люшкат между 27 и 65 ст.

Веселка ВЕНКОВА

Правителството реши
да отвори за инвестици-
онен интерес VII блок в
АЕЦ “Козлодуй”, съобщи
министърът на финанси-
те Симеон Дянков вчера.
Новият проект ще се
прави на пазарен прин-
цип, без държавни га-
ранции и без да се из-
ползват парите на данъ-
коплатците за директни
заеми, заяви Дянков. Не
е разписано коя ще е
проектната компания,
поясни Дянков.

Сметките, които бъл-

гарската и руската стра-
на взаимно си дължат за
“Белене” все още се не-
тират, това предстои и
не беше част от реше-
нието, каза Дянков.

Пълна оценка по ек-
сплоатационната безо-
пасност на 5 и 6 блокове
на АЕЦ “Козлодуй” ще
извърши Международна-
та агенция за атомна
енергия (МААЕ) от 26 но-
ември до 13 декември
тази година, реши още
правителството. Тя ще
обхване аварийните
планове, системите за
оповестяване, обучение-

то и сигурността на на-
селението с индивидуал-
ни средства за защита,
медицинското осигуря-
ване, действията на
съответните структури
при аварийни ситуации,
пожарна безопасност,
спешната медицинска
помощ, полицията, един-
ния номер 112, гранич-
на полиция, гражданска-
та защита.

В плана са набеляза-
ни конкретни действия,
които трябва да бъдат
осъществени преди
извършването на оцен-
ката.

П
Ира МИЛЕВА

Мирослав Найденов и попитаха какво
още трябва да се случи, за да бъде сме-
нен този човек. Със заповед на министъ-
ра на земеделието се предвижда наряз-
ването и предаването за скрап на пом-
пените съоръжения на “Напоителни сис-
теми”. Рязането вече е започнало. Освен
тръбите на дружеството обаче, със запо-
вед на Найденов са изровени и наряза-
ни 20 километра от водопровода Силис-
тра-Добрич, които са собственост на ре-
гионалното министерство. Заповедта е
била показана от хората, които са
извършили дейността. След като от МРРБ
разбрали тези дни, изпратили полиция,
за да се проучи какво се случва, отго-
ворът бил “еми, някакви крадци”, обясни
Димчо Михалевски. “Запомнете името
Радко Петров Ганчев и фирмата му “Мед-
ведев”, продължи Михалевски. Всичко
това се случва чрез Найденов и Ганчев.
Държавата, в частност МРРБ, вече е
ощетена с 12 милиона лева само от това
действие и размятането на заповедта на
Найденов, заяви Михалевски. Той обяс-
ни, че става въпрос за 6 хил. тона метал,
по 2 хил. лв. на тон, прави 12 милиона
лева. “Г-н Велчев, самосезирайте се и
махнете този човек. Г-н Борисов, докога
ще мълчите”, попита Михалевски. Той бе
категоричен, че ако това мълчание
продължи, единственият виновник за
случващото се ще е министър-председа-
телят.

И на други места е започнало изра-
вянето и рязането на тръби, съобщиха
социалистите. Найденов е разпоредил

да се нарежат и предадат като старо
желязо 15 000 тона, като за всеки не-
предаден тон ще се дължи неустойка от
200 лв. Според специалисти обаче има
възможност да се предадат едва по една
трета от собствеността на дружеството
във всеки регион. Така по прости сметки
общата неустойка ще е 2 милиона лева.

В бургаско също е започнало разра-
вянето и ваденето на тръби. Кметът на
Каменово обаче спрял работата. Той
обаче е от БСП, обясни Пенко Атана-

сов. Трябва да правим отряди по места,
за да спираме тези далавери ли,
продължи той. На друго място пък ди-
ректор на регионалното звено на “На-
поителни системи” е отказал да изпълни
разпореждането. Бил е уволнен и заме-
нен с поредната “калинка”, съобщиха
още социалистите.

Най-малкото е нерентабилно, тръби-
те трябва да се изравят, да се режат и
да се закарат за предаване, като на-
края за килограм ще се вземат 20-25

стотинки, обясни Мая Манолова. Депу-
татите от КБ зявиха още, че няма разре-
шение да се рови и да се вадят тръбите.

Българският Бил Гейтс все още ра-
боти в системата, припомниха социали-
стите и попитаха какво се случва. Слага
се кръст на българското земеделие,
заключиха те.

От своя страна Мирослав Найденов
заяви пред журналисти, че това е по-
редната атака на БСП срещу него и
отрече да е издавал заповед за унищо-
жаване на “Напоителни системи”.

В
пичките и пресния лук.

Разликите в цените на агнешко-
то са от 2 до 4 лева. По луксозните
витрини агнешкият бут се котира за
17-18 лв. килото. В месарниците
върви по 12-13 лв. Плешката в мола
е около 13 лева, на пазара - 10-11
лв./кг.

Ако нямате намерение да послу-
шате земеделския министър Миро-
слав Найденов и да си омесите сами
козунаците за Великден, трябва да
заделите още някой лев. Най-евти-
ните варианти отново са на пазара,
където 1 брой от 750 грама струва
1,50, а килото е 2 лева. В лъскавите
търговски центрове обикновените
козунаци са по 5-6 лв., но има и
луксозни - по 20 лв.
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Практично земеделие

нищата във Варна и Бургас. Средните
цени през изтеклата седмица на основ-
ните култури остават без промяна.

За последната седмица напусналите
количества зърно и зърнени продукти са
значителни - 119 292 тона, което и бли-
зо два пъти повече от предходната сед-
мица. По видове, в търговията извън стра-
ната преобладава пшеницата - 44 218
тона, и царевицата - 43 773 тона. Търго-
вията с черен маслодаен слънчоглед
също е значителна - 28 089 тона.

През изтеклата седмица е необхо-
димо да се отчете фактът, че отново се
изнесе зърно за трети страни - общо 11
хил.тона, от които 7 хил.тона пшеница
за Либия и Македония.

Общо от началото на настоящата
реколтна година са напуснали 4.53
млн.тона зърно, което е с 12.1% повече
спрямо същия период на 2011 година.
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ЗЪРНЕНИ ПАЗАРИ

К
ъм 4 април 2012 година търго-
вията със зърно в цялата стра-
на е вяла. Основна причина
за това е липсата на товаре-
щи се вместимости на приста-

ПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯ

Ситуацията на пристанищата към
02.04.2012 година е както следва:

На пристанища Варна и Бургас
не се товари

На пристанище Балчик се това-
рят 3 300 тона царевица за ЕС

На дунавските пристанища се
товари: Козлодуй - 1 400 тона царе-
вица за Румъния

7 хил. тона пшеница
бяха изнесени за
Либия и Македония

Държавният поземлен фонд (ДПФ) представлява нацио-
нален ресурс, чийто общ размер към м. декември 2011 г. е
2 243 хил.дка и се управлява от МЗХ.

С договори за наем или аренда са предоставени чрез
тръжна процедура 912 хил.дка, в т.ч.: 805 хил.дка за отглеж-
дане на едногодишни полски култури; 30 хил.дка за отглеж-
дане на трайни насаждения; 11 хил.дка за ползване на ли-
вади; 66 хил.дка за ползване на пасища и мери.

При проведените през 2011 година търгове достигнатата
средна цена за страната за отглеждане на едногодишни
полски култури е 37.50 лв./дка, като най-ниската цена е 15
лв./дка, каквато е и началната тръжна цена по заповедта
(община Крумовград). Най-високи цени при наддаването на
търга са постигнати в областите Варна - 353 лв./дка, В.Търно-
во - 133 лв./дка, Силистра - 107 лв./дка, и Добрич - 101 лв./
дка. За ползване на ливади достигнатата цена е в диапазо-
на от 7 до 36 лв./дка, а за ползване на пасища - от 6 до 22
лв./дка. За създаване на трайни насаждения се сключват
договори с продължителност минимум 10 години и равнище-
то на заплащане е от 31 до 120 лв./дка. Предвиден е и
гратисен период, в който арендаторът е длъжен да създаде
градината върху предоставената земя от ДПФ.

ВЪТРЕШЕН ПАЗАРВЪТРЕШЕН ПАЗАРВЪТРЕШЕН ПАЗАРВЪТРЕШЕН ПАЗАРВЪТРЕШЕН ПАЗАР

Цената на хлебната пшеница се ста-
билизира през последните две седмици.
По данни на САПИ средната цена към 3-
ти април остава 357 лв./тон без ДДС.
Средната цена за месец март е 359 лв./
тон, като повишението спрямо началото
на годината е със 17.3%. Причината за
застоя в цените е най-вече поради фак-
та, че сделки почти не се отчитат, а
продавачите са в очакване на по-високи
цени и задържат свободните количества
хлебна пшеница за продажба.

Търговията с пшеница с ниски хлебо-
пекарни качества не е особено активна.
Средната цена по данни на САПИ към 3-
ти април е 348 лв./тон без ДДС. Количе-
ства, които се предлагат на пазара, са
ограничени и в повечето райони на стра-
ната цената е близка до тази на хлебна-
та пшеница. В сравнение с началото на
2012 година цената на фуражната пше-
ница се е повишила през месец март с
19.5 на сто.

Не се предлага фуражен ечемик от
производителите поради изчерпване на
количества в страната. Средната цена
по данни на САПИ остава 353 лв./тон
без ДДС.

Сравнително активна е търговията с
царевица. В областите Варна и Добрич е
отчетен спад в цената с 4 на сто и сдел-
ки се сключват на ценови равнища от
360 до 370 лв./тон без ДДС. Остава висо-
ка цената в Хасково - до 400 лв./тон. По

данни на САПИ към 3-ти април средната
цена за страната е 358 лв./тон без ДДС.
От началото на годината цената на ца-
ревицата се повишава сравнително ряз-
ко и средната цена за месец март - 360
лв./тон без ДДС, е с 15.9 на сто по-висо-
ка.

За изминалата седмица се отчита
леко повишение на цената на черния
маслодаен слънчоглед. По данни на
САПИ средната цена към 3-ти април за
страната е 759 лв./тон без ДДС. В обла-
стите Варна и Добрич сделки се сключ-
ват в ценовия диапазон от 800 до 820
лв./тон. Ниски остават цените във
В.Търново и Ст.Загора - до 730 лв./тон.
Средната цена за месец март е 757 лв./
тон , което е с 15.7 на сто ръст спрямо
цената в началото на 2012 година.

МЕЖДУНАРОДНИ ПАЗАРИМЕЖДУНАРОДНИ ПАЗАРИМЕЖДУНАРОДНИ ПАЗАРИМЕЖДУНАРОДНИ ПАЗАРИМЕЖДУНАРОДНИ ПАЗАРИ

През изминалата седмица междуна-
родните цени на основните зърнени кул-
тури се развиваха предимно във възходя-
ща посока в сравнение с предходния

обзор. В основата на това движение са
преди всичко спекулативни фактори. В
началото на седмицата котировките на
пшеницата и царевицата в Европа и САЩ
тръгнаха във възходяща посока, подкре-
пени от неблагоприятното развитие на
климатичния фактор. Падналите в края на
предходния период валежи в Западна
Европа се оказаха с недостатъчно покри-
тие и интензивност, а завръщането на сух
и топъл атмосферен фронт провокира
опасенията за засилване на сушата.

Това съвпадна и с ревизия на данни-
те за щетите от измръзване през зимата,
като количествата повредени посеви
бяха коригирани от 2.5 млн.тона на 5
млн.тона за Франция, Германия и Пол-
ша. В средата на месец март европей-
ската аналитична агенция Strategie
Grains намали прогнозата си за произ-
водство на мека пшеница в ЕС през 2012/
2013 г. с 1.6 млн.тона в сравнение с
данните от месец февруари, когато про-
изводството беше оценено на 131.1
млн.тона.

Тежките климатични условия в Украй-

на също доведоха до редуциране на про-
гнозите за производството на пшеница
за стопанската 2012/2013 година. Според
оценките на UkrAgroConsult  загубите от
зимната пшеница ще са в размер на 1.85
млн.ха (28%), а тези на ечемик - 450-500
хил.ха (35%). В резултат на това се очак-
ва производството в Украйна да се реду-
цира с 33% до 13.8 млн.тона.

В началото на месец април цените
намалиха темпа на ръст и обърнаха век-
тора на развитие, като основната причи-
на за това е в рязкото и до голяма степен
спекулативно понижение на цените на
пшеницата в САЩ. Освен това драстич-
ното поскъпване в началото на седмица-
та на европейската пшеница претърпя
поражение на египетския търг, което
допълнително депресира пазара. Очер-
таващото се засилване на износа на ру-
ска пшеница през месец април също
оказа негативно влияние върху западно-
европейския експортен пазар.

Необходимо е да се отбележи и
продължаващото покачване на междуна-
родните цени на рапицата и като цяло на
маслодайните култури в страните от За-
падна Европа. Цените на зърното в стра-
ните от Черноморския регион останаха
стабилни спрямо предходния период.
През следващата седмица основните
фактори, които ще влияят на междуна-
родните пазари са климатичният, най-
вече в Западна и Централна Европа и
Южна Америка, както и свитото предла-
гане и нарастващото търсене на цареви-
ца в Китай. Допълнителен фактор за раз-
витието на цените ще оказва преходът
между стара и нова реколта.

ЦЕНОВА ИНФОРМАЦИЯ
към 02 април 2012 г.

ПШЕНИЦА: Франция (ФОБ Руан) - 218
евро/тон (+3 евро/т); САЩ -268 дол./тон
(+1дол./т); Германия (ФОБ Балтийско
море) - 229 евро/тон (без промяна); Унга-
рия - 242 дол./тон (+1 дол./т).

ЕЧЕМИК: Франция (ФОБ Руан) - 211
евро/тон (+1 евро/тон); Германия - 217
евро/тон (+ 13 евро/тон). В Украйна цена-
та ФОБ Одеса на фуражния ечемик отбе-
ляза намаление с 3 дол./тон и се движи
на ниво от 265 дол./тон, докато в Русия
средните изкупни цени се повишиха ми-
нимално с 2 дол./тон и достигнаха 218
дол./тон

ЦАРЕВИЦА: Франция ( база Атланти-
ка) - 214 евро/тон (без промяна); САЩ -
278 дол./тон (-3 дол./тон); Унгария (ФОБ
Будапеща) - 239  дол. (+ 4 дол./тон). В
Украйна средните цени ФОБ са без про-
мяна, докато в Русия средните цени отчи-
тат повишение с 1-2 дол./тон и са в диа-
пазона от 205 дол./тон до 212 дол./тон

СЛЪНЧОГЛЕД: Унгария (ФОБ Буда-
пеща) - 550 дол./тон (+14 дол./т); Украйна
- 520 дол./тон (без промяна); Русия - 435
дол./тон (без промяна). На борсата в Па-
риж цените на слънчогледовото семе се
повишиха с 5 евро/тон и се движат в
рамките на 460-470 евро/тон.

РАПИЦА: Цените на рапичното семе
в Украйна се запазват спрямо края на
миналата седмица и се движат в диапа-
зона от 550-560 дол./тон. Цената ФОБ на
рапицата в Унгария отчете повишение с
3 дол./тон и е на ниво от 600 дол./тон. В
Германия и Франция цените на рапично-
то семе се повишиха с около 5 евро/тон
и се движат в диапазона от 480 евро/тон
до 495 евро/тон.

Управление на държавния поземлен фонд

Вяла търговия със
зърно в страната
Вяла търговия със
зърно в страната
Вяла търговия със
зърно в страната
Вяла търговия със
зърно в страната
Вяла търговия със
зърно в страната
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Не е необходимо да си изтънчен кулинар, за да знаеш какво е
значението на солта за едно ястие. Тя придава дълбочина на храна-
та и позволява да се изявят вкусовите качества на продуктите.
Солта е една от най-старите и вездесъщи хранителни подправки,
най-древното средство за консервиране, а в допълнение - вкусът за
солено е един от най-силно развитите от човека. Profit.bg ни запозна-
ва с най-скъпата сол в света.

10. TAKESUMI BAMBOO
Цена: 13.00 долара за 60 г
Тази сол с антрацитен цвят има мирис на
дървени въглища и подобен вкус, затова
се ползва основно за овкусяване на
меса. Тази сол идва от Япония и освен с
нетрадиционния си вкус, се слави с
детоксикиращите си свой- ства.

9. OSHIMA ISLAND BLUE
Цена: 13.25 долара за 60 г
Още една японска сол, която се произ-
вежда само на остров Ошима по
специална технология. Тя се получава
при изпаряването на морската вода в
специални стъклени къщи само на
слънчева светлина.

8. KILAUEA ONYX
Цена: 14 долара за 60 г
Тази сол се произвежда в морските фер-
ми на един от най-изолираните хавайски
острови Молокай. Молокай има право да
се слави като “края на света”, защото
това е най-изолираното място на планета-
та от гледна точка на близостта му до
други земи. На него няма индустрия,
туризъм, а населението е не повече от 1000 души, което прави това
кътче и едно от най-чистите в света. Произвежданата тук сол е много
чиста, напълно естествена и съдържа над 80 съставки, сред които
голям брой микроелементи, което я прави изключително полезна.

7. TARTUFO NERO
Цена: 16 долара за 60 г
Пример за ароматизирана сол, която
използва скъпи съставки. Тя съдържа
стрит черен трюфел и сол. Достатъчна е
само една щипка от нея, и цялото ястие
ухае на трюфели.
6. SAFFRON SALT
Цена: 16.50 долара за 60 г

Тази сол използва две много скъпи състав-
ки - пословично скъпия шафран и екологич-
но чиста морска сол. Благодарение на това
солта придава на ястията невероятен
аромат и ярък цвят.

5. IBURI JIO CHERRY SMOKED SALT
Цена: 17.35
долара за 60 г
Кулинарите определят тази сол като
“пушена” и “довършителна”. Тя се произ-
вежда само в префектура Акита в север-
ната част на Япония. Технологията включ-
ва вадене на дълбоки, чисти морски
води, след което солта кристализира
върху голям дървен плот, направен
задължително от черешово дърво, под

който е запален огън. Солта трябва да кристализира точно три дни и
така запазва богатството си от магнезий и калций.
4. KAMEBISHI SOY SALT
Цена: 17.50 долара за 60 г
За да се обясни цената на тази сол, трябва
да се спомене, че тя се произвежда само от
една японска компания - Kamebishi, по
трудоемък и много продължителен традицио-
нен метод. Така са добивали сол в Япония
преди 250 години. След като изсъхне солта,
а соята ферментира върху специални стела-
жи, те се затварят в 100-годишни кедрови
бъчви и престояват цели три години.
3. HANA FLAKE

Цена: 17.50 долара за 60 г
За тази японска люспеста сол с кристален
цвят казват, че наподобявала на вкус
звездичките на нинджите. Тя е високо
ценена в елитната кухня, където с нея се
подправя всичко - от салати и зеленчукови
супи до... шоколад.
2. KOREAN OYSTER BAMBOO
Цена: 28.50 долара за 60 г

Тази сол дори влиза в даоистката медицина
като лекарство срещу треска, отоци и други
и широко се използва на Корейския полуос-
тров. За да кристализира, морската вода се
поставя в специални бамбукови съдове, кои-
то пък се слагат в специални керамични съ-
дове, които от своя страна се поставят в
пещ с борови дърва и се загряват почти до
точката на топене на солта. Това се прави
седем пъти, докато на-края боровата смола,
бамбукът и глината не се превърнат в едно цяло със солта. Краят на
процеса е след деветото печене, когато солта, смесена с течност, се
превърне в лава, която се излива, а получените кристали имат разно-
образни цветове - от кехлибарен до аметистов.

1.AMETHYST BAMBOO
Цена:38.50 долара за 60 г
Така стигаме и до най-скъпата сол в
света. От направената по описания начин
сол особено се ценяла тази с лилав
цвят. Тя била пренасяна от тибетските
монаси в манастирите и служела за
приготвянето на различни лекарства. В
наши дни малцината, които могат да си

я позволят, се ползват от нея изключително оскъдно, добавяйки
незначително количество към пикантни храни.

ДЕСЕТТЕ НАЙ-СКЪПИ
ВИДА СОЛ В СВЕТА

никален експеримент по изследване
на възможностите за производство
на уиски в условията на микрогра-
витация се извършва на борда на
Международната космическа стан-
ция (МКС), предаде Би Би Си.
Необходимите съставки, в това
число и малцът, са били изпратени
от шотландската компания “Ардбег
дистилъри” на станцията с товарен
кораб още през октомври миналата
година. За опитите обаче се съоб-
щава едва сега, информира БТА.
Шотландците в сътрудничество с
американски учени и компанията
“Наноракс”, която доставя оборуд-
ване на МКС, се опитват да узнаят
дали малцът може да взаимодейст-
ва в космоса с други съставки на
уискито, в частност с овъглени
частици дъбово дърво.
Именно в бъчви от така обработен
дъбов материал отлежава уискито,
преди да бъде налято в бутилки.
Опитите се извършват едновремен-

îáìèñëÿ
òàêñà
“òëúñòèíè”

Правят уиски и в космоса

При полет всеки килограм
в самолета струва гориво.
Поради тази причина шефът
на ирландската нискотариф-
на авиокомпания “Райънеър”
Майкъл О’Лиъри обяви вой-
на на излишното тегло и
препоръча на стюардесите
си да се подложат на про-
грама за отслабване.

О’Лиъри отдавна се бори
със свръхтеглото и настоява
да се тегли не само багажът,
но и пътниците, и хората с
наднормено тегло да плащат
“такса тлъстини”, съобщи
БТА.

Сега ирландецът се е
насочил и към служителите
си, налагайки на компанията

„Райънеър” иска
стюардесите
да отслабнат,
за да пести
гориво

радикална програма за “от-
слабване”. Компанията стиму-
лира персонала със специа-
лен “мотиватор” - снимка в
годишния календар на
“Райънеър”, показваща осо-
бено атрактивни стюардеси.

Тегло се пести не само от
обиколките на стюардесите -
бордовото списание “Let’s
go” например вече се печа-
та във формат А5, а не А4,
както и менютата за храни и
напитки.

Пести се и от леда в пи-
тиетата, тъй като чрез по-
малко ледени кубчета в са-
молета могат да се спестят
хиляди литри гориво, т.е. хи-
ляди евро, посочи говорите-

лят на авиопревозвача
Стивън Макнамара.

Ръководството дори е об-
мисляло идеята да махне
страничните облегалки на
седалките, но идеята била
отхвърлена. “Райънеър” от-
давна е известна с радикал-
ните си предложения за на-
маляване на разходите. През
2009 г. компанията искаше
да въведе такса за ползване
на тоалетните в самолетите.

По-късно пък настояваше
да се лети само с един пи-
лот, вместо с двама. Неотдав-
на О’Лиъри дори обяви, че
ще направи места за право-
стоящи, но този план също
беше спрян.

У
но на борда на МКС и на Земята -
в завода на “Ардбег дистилъри” и
в лабораториите на “Наноракс” в
Тексас.
Целта на начинанието е да се
изучи взаимодействието на
съдържащите се в малца ароматни
вещества терпени (клас въглеводо-
роди) с други молекули в различни
видове дървесина, да се анализи-
рат особеностите на това взаимо-
действие в космоса, както и да се
получи първото в света “космичес-
ко” уиски.
По думите на президента на шот-
ландската компания за уиски Бил
Лъмсден, резултатите от настоящия
експеримент ще станат известни
едва след две години, когато
приключи производственият процес.
В хода на експеримента ще можем
да погледнем по нов начин на
въздействието на гравитацията
върху отлежаването на уискито,
каза още Лъмсден.

АвиокомпанияАвиокомпанияАвиокомпанияАвиокомпанияАвиокомпания
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Статуята на Радев
отива в музей

Скулптурата на Симеон Ра-
дев, предназначена за новата
сграда на македонското МВнР, ще
бъде сложена в Музея на Македо-
ния в Скопие. Това се казва в
съобщение на службата на прави-
телството, поръчала статуята.
“На мястото на Симеон Радев ще
бъде поставена фигура на Жан
Моне - идеолог и основател на
европейското обединение”, се каз-
ва още в съобщението.

Левите в Германия
останаха без
лидерка

Германската опозиционна
партия Левите бе разтърсена
заради оставка на съпредседа-
телката й Гезине Льоч. Другият
лидер на Левите, Клаус Ернст,
благодари на Льоч за лидерство-
то й в труден период за парти-
ята. Льоч заяви, че не може
повече да пътува в цялата стра-
на и да се грижи едновременно
за болния си съпруг. Според пра-
вилата на партията за предсе-
датели се избират жена и мъж.

Арестуваха бивш
гръцки министър

Бившият гръцки министър на
отбраната Акис Цохадзопулос е
бил арестуван в дома си в
гръцката столица. През юли
2011 г. гръцкият парламент
одобри започването на разслед-
ване срещу Цохадзопулос по
подозрение за пране на пари и
получаване на подкупи от гер-
манското дружество “Фероща-
ал” във връзка с поръчката на
четири подводници през 2000 г.

Стрелба в Мексико

Въоръжен мъж застреля
осем таксиджии в мексикан-
ския град Монтерей. Мъжете
са убити при отделни атаки
на две стоянки в района на
предградието Гуадалупе. По-
лицията съобщи, че таксиме-
тровите шофьори са работе-
ли без разрешителни. Най-мал-
ко двама минувачи са били ра-
нени при стрелбите.

Автобус с туристи
катастрофира
в Турция

Швейцарски гражданин е за-
гинал, а 19 други са ранени при
катастрофа на автобус, която
се е случила в южната част на
Турция, предаде АФП. Инци-
дентът е станал по пътя меж-
ду Коркутели и Анталия. Трима
души са били тежко ранени при
катастрофата, като един от
тях е починал от раните си.

Стотици сунити са нападнали
шиитски селища в Бахрейн, където
напрежението продължава да расте

след атентат срещу полицията.
Според очевидци цивилни граждани са

се мобилизирали след призивите,
отправени в социалните мрежи в знак

на протест срещу атентата, при
който в шиитско селище бяха ранени

седем полицаи. Стотици сунити,
въоръжени с ножове и железни пръти,
са спирали автомобилите и са питали

пътниците им къде живеят, за да
определят религиозната им

принадлежност

ВП на Русия в началото на 2012
г. надхвърли нивото от преди
кризата, икономиката напълно е
преодоляла последиците от спа-

БВП на Русия расте
с над 4% годишно

Снимки БГНЕС

Руският брутен
вътрешен продукт
надмина предкризисните
нива в началото на 2012
г. и икономиката напълно
се е възстановила от
кризата през 2008-2009,
заяви премиерът на
Русия Владимир Путин

Б
Владимир Путин  призова развитието и изграждането на модерна Русия
да бъде цел, която да обединява всички политически сили в страната

да. Това заяви руският министър-пред-
седател Владимир Путин, който ще
встъпи в длъжност като президент на 7
май. “Както планирахме, в началото на
2012 г. руският БВП надхвърли нивата
от преди кризата. Това означава, че
нашата икономика напълно е преодо-
ляла последиците от спада през 2008,
2009 и отчасти даже през 2010”, заяви
той, правейки отчет за работата на пра-
вителството в Държавната Дума.

Владимир Путин обяви, че обемът на
БВП (по цени за 2008) е достигнал в
края на 2011 г. 41 трилиона 412 мили-
арда рубли (1.38 трилиона долара), а в
края на 2008 г. е възлизал на 41 трили-
она 227 милиарда рубли.

По данни на министерството на ико-
номическото развитие за периода януа-
ри-февруари 2012 БВП на страната е
нараснал с 4,3%, а за февруари - с 4,8
на сто в сравнение със същия период
на 2011 г.

Премиерът подчерта, че тази финан-
сова и икономическа криза е била мно-
го по-голяма и опасна от дефолта през

1998 г. “Последната криза беше коло-
сално предизвикателство и ако на нея
не й беше даден достоен отговор, ико-
номиката и социалната сфера щяха да
се сринат, под съмнение щяха да бъдат
поставени суверенитета и геополитиче-
ските позиции на Русия. Ако подобен
негативен сценарий беше се реализи-
рал, тогава идеите за модернизация на
Русия щяха да бъдат погребани”, под-
черта Путин. “Не се пречупихме. Пока-
захме се като зряла, творческа и увере-
на нация. С огромна вътрешна жизнена
сила. Искам да благодаря още веднъж
на руските граждани за търпението и
доверието. Убеден съм, че преодолях-
ме изпитанията благодарение на отго-
ворността, социалното партньорство и
гражданската солидарност”, добави той.

Отбелязвайки, че настъпва нова
вълна от технически промени и на кон-
фигурацията на световните пазари, Пу-
тин даде за пример САЩ, които активно
се занимават с развитието на техноло-
гии за добив на шистов газ. “Това може
сериозно да промени структурата на
пазара на въглеводороди”, предупреди
той, призовавайки руските енергийни
компании още отсега да отговорят на
това предизвикателство.

През последните четири години в
Русия са открити над 2000 нови произ-
водства, включително високотехнологич-
ни, продължи руският премиер. Той по-
сочи, че руският автомобилен пазар е
втори в Европа и четвърти в света. Освен
това Путин призова държавата да се
справи с неблагоприятния делови кли-
мат, тъй като в противен случай ще бъде
невъзможно да се решават икономичес-
ките задачи.

Руският премиер определи като глав-
но постижение стабилизацията и нара-
стването на числеността на население-
то, което в края на 2011 г. надхвърли 143
милиона души. “Не позволихме на кри-
зата да прекъсне положителните демо-
графски тенденции”, каза той. “За пери-
ода 2008-2011 г. в Русия са се родили
над 7 милиона деца, което е един от
най-високите показатели през последни-
те няколко десетилетия”, посочи Путин.

Той призна, че правителството не е
успяло да реши проблема с разликата в
доходите на населението и призова в
бъдеще да му бъде отделено по-голямо
внимание. В тази връзка премиерът съоб-
щи, че след МВР е ред на армията да
очаква от 1 януари догодина увеличава-
не на заплатите.

Руските доставчици на
оборудване за АЕЦ “Белене”,
от чието строителство Бълга-
рия се отказа, започват да
изчисляват загубите си,
пише в. “Комерсант”. За кон-
тролираната от “Газпром-
банк” група “Обединени ма-
шиностроителни заводи” те
могат да надвишат два ми-
лиарда рубли. Поръчки за
оборудване за централата
останаха и при компаниите

ешкото правителство се спаси от разпадане, след
като преди седмица една от партиите в управлява-
щата коалиция заплаши, че ще изтегли министрите
си, ако не бъдат направени промени в състава на
кабинета. Премиерът Петер Нечас обаче не се
съгласи и дори заяви, че е готов на предсрочни
избори през юни. В крайна сметка лидерите на
трите партии от коалицията са постигнали споразу-
мение. Споразумението предвижда промени в ко-
алиционния договор, както и поддържане на дефи-
цита на страната под 3% от БВП. Едно от исканията
на разбунтувалата се партия беше да се намали
броят на министерствата.

Бившият севернокорей-
ски ръководител Ким Чен-
ир, който почина м. г. на
69 г., беше удостоен вче-
ра с почетното звание “ве-
чен” лидер на Корейската
трудова партия.

Решението е било взе-
то на извънредна конфе-
ренция на КТП, която е ор-

Руските машиностроители
очакват парите за „Белене”

“Силовие машини” и “ЗиО-
Подолск”.

Засега от София обещаха
да купят само един реактор,
припомня изданието. Ако Бълга-
рия не изплати останалите
поръчки, “Росатом” ще се нало-
жи да прехвърли оборудването
към други атомни електроцент-
рали. Схемата с прехвърлянето
на оборудване от един проект
към друг е използвана от “Ро-
сатом” и по-рано.

Пхенян зарежда
ракетата с гориво
КНДР е започнала да зарежда с гориво ракетата
“Унха-3”, съобщи Ройтерс, като се позова на изявление
на официален представител на Корейския комитет за
космически технологии. Все още е тайна точната дата
на изстрелването на ракетата. Представителят на
комитета се е ограничил с изявлението, че “зареждане-
то с гориво ще завърши, когато трябва”.
Северна Корея трябва да се откаже от изстрелването
на ракетата си, ако се стреми към мирно бъдеще за
жителите си, заяви държавният секретар на САЩ
Хилъри Клинтън.

Ч
Кабинетът в Чехия оцеля Обявиха Ким Чен-ир

за „вечен” лидер
ганизирана в рамките на
честванията на 100-годиш-
нината на основателя на
Корейската народнодемо-
кратична република Ким
Ир-сен. На същия форум
неговият внук Ким Чен-ун
беше избран за първи се-
кретар на Корейската тру-
дова партия.
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Свят

Земетресение с магнитуд 8,7 по Рихтер бе регистрирано край бреговете на
Индонезия. По данни на Геоложката служба на САЩ епицентърът на труса

се е намирал на 495 километра югозападно от град Банда Ачех. В Индонезия
се случват най-много земетресения в целия свят. През 2004 г. по

северозападното крайбрежие на индонезийския остров Суматра се случи най-
мощното земетресение през последните 40 години. Предизвиканото от него

цунами отне живота на стотици хиляди души в 12 страни

анъците за най-богатите в САЩ рязко са
спаднали от 1995 г. насам, твърди доклад
на Белия дом, разпространен във вторник
преди речта на президента Барак Обама
във Флорида, посветена на данъчния ко-

Белият дом намира закона „Бъфет” за необходим заради
нуждата от летящ старт за възстановяването на
американската икономика

Д
декс и ключова за предизборната му кампания, съоб-
щи Reuters. Според администрацията на президента
400-те най-богати домакинства в страната, които
печелят по над 110 млн. долара годишно, са платили
средно 18.1 на сто федерални данъци от доходите си
през 2007 г. През 1995 г. този дял е бил 29.9 на сто.
Във вторник Обама призова към мобилизация
поддръжниците си да подкрепят т.нар. данък “Бъфет”.
Той предвижда американците, които изкарват пове-
че от 1 милион долара годишно, да плащат повече
от домакинствата от средната класа. Според главния
съветник на Обама за предизборната кампания Дей-
вид Акселрод повечето американци са съгласни с
този принцип. “Не бива да имаме система, при която
милиардерите плащат по-малко от секретарките си.
Имаме данъчна система, насочена срещу обикнове-
ния човек и в полза на много богатите. Трябва да
поправим това и то е целта на правилото “Бъфет”,
поясни Акселрод.

Посланието на Обама със сигурност е насочено и
срещу Мит Ромни, единственият му вече опонент от
републиканците на изборите на 6 ноември, коменти-
ра Reuters. Ромни е един от най-богатите хора, кан-
дидатирали се някога за президент. През 2010 г. той
е платил 13.9 на сто данъци върху доходите си от над
21 милиона долара. Според агенцията целта на Оба-
ма е да представи Ромни като част от един елит,
който е много далеч от обикновените американци.

“През 2009 г. от всички милионери в страната
22 000 домакинства, които изкарват повече от 1 мили-

он долара годишно, са
платили по-малко от 15%
данъци върху доходите
си”, пише в доклада на
Белия дом. На 16 април
предстои Сенатът да гла-
сува закона “Бъфет”. Ре-
публиканците се обявяват
против мярката и твърдят,
че тя няма да създаде нови
работни места или да на-
мали цената на бензина -
проблеми за много аме-
риканци, които биха мог-
ли да попречат на възста-
новяването на икономика-
та. “Това е пореден знак,
че те нямат идеи и се фо-
кусират върху шоу за уве-
личаване на данъците”,
твърди Мич Макконъл, ре-
публикански сенатор. В
доклада, озаглавен “Пра-
вилото “Бъфет”: Основен
принцип за данъчна чест-
ност”, се казва още, че
1470 домакинства въобще
не са платили данъци
върху доходите си от над милион долара. Според кла-
сация на списание Fortune над 20 компании от всички
топ 500 не са плащали федерални данъци върху дохо-
дите през последните години. В доклад на Центъра за
данъчна политика приходите от корпоративен данък са
намалели от 5-6 на сто от БВП през 50-те години на
миналия век до 1.3 на сто през 2010 г.

Шансовете на Обама да прокара приемането на
закона “Бъфет” обаче изглеждат нищожни. Републи-
канците са против, дори за някои демократи в колеба-
ещите се щати ще е неудобно да подкрепят подобно
вдигане на данъци. Според анкетите обаче 60 на сто
от американците одобряват “правилото Бъфет”, а това
според анализатори придава на вота друг смисъл.

ившият дирек-
тор на френ-
ската ядрена
компания
“Арева”, чиято
дейност се
контролира от
държавата,
отправи дръзки
обвинения по
адрес на
президента
Никола Сарко-
зи. По думите
й той се опитвал да продаде ядрен реактор на
бившия либийски лидер Муамар Кадафи, като
преговорите се водели до лятото на 2010 година.
Кадафи, който управляваше Либия в продължение
на 42 г., бе свален и убит през октомври от под-
крепени от НАТО бунтовници. Френските бойни
самолети изиграха важна роля във въздушните
удари на алианса.
В интервю за френски вестник бившият шеф на
ядрената компания Ан Ловержон твърди, че през
юли 2007 г. държавният глава предложил да се
продаде ядрен реактор на либийската власт за
обезсоляване на морска вода. Ловержон посочва,
че твърдо се обявила против идеята. “Държавата,
за която се предполагаше, че е отговорна, подкре-
пяше тази лудост. Представете си как биха из-
глеждали нещата сега, ако го бяхме направили”,
казва тя.
Ловержон добавя, че е имала друга среща по този
въпрос със съветник на Саркози и шефа на
държавната енергийна компания Електрисите дьо
Франс през 2010 година.
Ядрената експертка упрекна френския президент,
че създал кланова система в националната ядрена
мрежа. “Тази система защитаваше идеята за
продажба на ядрени оборудвания от нисък клас в
чужбина и предлагаше да прехвърлим интелекту-
алната си собственост на китайците и да продава-
ме ядрени устройства в страни, където това не бе
разумно”, заявява смело Ловержон, допълвайки,
че Саркози й предложил пост в правителството си,
след като бил избран за президент през 2007-а, но
тя отказала.
Според редица привърженици на държавния глава
обаче думите на Ловержон са клевети, тъй като тя
е била уволнена през юни миналата година след
10 години начело на “Арева”, която е водещият
световен производител на ядрени реактори.

Ултраконсервативният аме-
рикански кандидат за репуб-
ликанската президентска но-
минация Рик Санторум обяви
на пресконференция в Ге-
тисбърг, Пенсилвания, че се
оттегля от по-нататъшно учас-
тие в първичните избори, пре-
даде АП.

“Аз се оттеглям от кампани-
ята още от днес, но това не
означава, че се отказвам да се
боря, за да победим президен-
та Барак Обама”, заяви той.

Санторум не обяви какви
са мотивите му да се оттегли
от надпреварата. Решението
си взел, след като обсъдили
това с цялото семейство “око-

Б

Саркози искал да продаде
ядрен реактор на Кадафи

Санторум подари победата на Ромни
ло кухненската маса”. На пре-
сконференцията той бе при-
дружен от съпругата си и
шестте си деца.

През уикенда Санторум
прекъсна предизборната си
кампания заради болната си
дъщеря. Изабела страда от
Синдрома на Едуардс, рядка
хромозомна аномалия, която се
изразява в забавяне на расте-
жа. Повечето от децата, стра-
дащи от това заболяване, уми-
рат преди една годинка.

По време на срещи с изби-
ратели Санторум, който е рев-
ностен католик, често е гово-
рил за дъщеричката си. През
1996 г. неговият син Гейбриъл

почина малко след преждевре-
менното си раждане.

Санторум е юрист по обра-
зование и до последния мо-
мент се очертаваше като най-
сериозен опонент на фаворита
Мит Ромни. Санторум бе про-
тивник на нелегалната имигра-
ция, на абортите, еднополови-
те бракове и на отделянето на
църквата от държавата. Осно-
вен проблем в кампанията му
бе липсата на достатъчно
средства и добър екип.

С оттеглянето на Санторум
като най-вероятен опонент на
президента Барак Обама на
президентските избори на 6 но-
ември се очертава Мит Ромни.

Само два дни, след като при
артилерийски обстрел от си-
рийска територия по бежански
лагер отвъд границата с Тур-
ция бяха ранени четирима си-
рийци и двама турци, нова
стрелба бе регистрирана в рай-
она, предаде в сряда турската
частна телевизия НТВ. Си Ен
Ен-Тюрк допълва, че вероятно
чутите изстрели са били от пре-
стрелка между силите на сирий-
ската армия и опозицията. В
лагера в Килис, където живеят
хиляди сирийски бежанци,
стрелбата е предизвикала па-
ника. Хората се страхували от
куршуми, прелитащи в посока
на лагера. По мегафони турски-
те сили за сигурност отправят
предупреждения към бежанци-
те да не излизат и да не се
качват на високи места.

В района са били изпрате-
ни подкрепления от силите за
сигурност, а пътят към граница-
та е бил преграден с барикади.

Стрелба
паникьоса
Турция Нов инцидент между фили-

пинския военен флот и китай-
ски траулери, опериращи в Юж-
нокитайско море, съживи на-
прежението между двете стра-
ни, които си оспорват заедно с
други държави от района тази
акватория, богата на риба и
природни ресурси. Флагманът
на филипинските ВМС “Грего-
рио дел Пилар” арестува 8 ки-
тайски риболовни кораба,
хвърлили котва в шелфа
Скарбъро, когато се намесили
два китайски кораба на брего-
вата охрана, съобщи Манила.
“Ситуацията още не е разреше-
на”, се казва в комюнике на фи-
липинското правителство.

Министърът на външните
работи Алберт дел Росарио е
разговарял по телефона с ки-
тайския посланик в Манила
Ма Къцин, за да го информи-
ра, че въпросната зона е “ин-
тегрална част от филипинска-
та територия”.

Пекин и Манила се
скараха за територия

Двете страни са повиши-
ли тон в защита на своите по-
зиции. Пекин потвърди свои-
те претенции чрез посолст-
вото си във Филипините и
призова Манила “да прекра-
ти незабавно незаконните си
действия”  в  оспорваната
зона. Китай обявява шелфа
Скарбъро и о. Хуанзян за
“интегрална част от китай-
ската територия и околните
води са традиционна рибо-
ловна зона за китайските
рибари”, се казва в публику-
вано комюнике. “Многоброй-
ни документи от китайската
история свидетелстват черно
на бяло, че о. Хуанзян при-
надлежи на територията на
Китай”, добавя документът.

Филипинският външен ми-
нистър реагира остро, като
предупреди Китай, че “ако
Филипините бъдат провоки-
рани, ние сме готови да за-
щитим своя суверенитет”.

Снимка БГНЕСОбама пак
подгони
богатите

Обама пак
подгони
богатите

Обама пак
подгони
богатите

Обама пак
подгони
богатите

Обама пак
подгони
богатите
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Интервю

Интервю на Мария НИНОВА

 Господин Проданов,
какви са идеите ви за раз-
витие на БСП - “Триадица”?

- Като начало трябва да
се подобри работата  в ос-
новните партийни организа-
ции, да укрепнат, малко да
се подмладят и да стане по-
модерна със създаването на
сайт на районния съвет. Ра-
ботата в интернет за мен е
важно да се подобри, за да
можем да станем по-откри-
ваеми за младите и модерните хора. По
този начин да изразяват желание да
бъдат с нас.

 Какво е организационното състо-
яние на районния съвет на левицата
в “Триадица”?

- В момента в сравнение с другите
партийни организации изглеждаме
сравнително по-добре. Има още какво
да се желае. Трябва да продължаваме
да се развиваме.

 В какъв смисъл “сравнително по-
добре”?

- Досега сме водили нормален орга-
низационен живот, събирали сме се
често, обсъждали сме доста актуални
проблеми. Хората се интересуват от
това нещо. В бъдеще трябва да се об-
новяваме.

 С какви проблеми сте се
сблъсквали откакто сте в районната
огранизация?

- Не може да се каже, че съм имал

Интервю на
Павлета ДАВИДОВА

 Господин Даков, как-
во е състоянието на пар-
тийната организация в
БСП “Изгрев”?

- БСП - “Изгрев”, е една
от водещите партийни ор-
ганизации в Столичната об-
щина. Анализите показват,
че сме постигали най-висо-
ките резултати за общин-
ски, местни, парламентар-
ни и президентски избори
като район от София.

 Има ли достатъчно млади хора?
- Не са малко активните млади хора

в районната организация. Има няколко
основни младежки организации, както
и активно действаща структура на Мла-
дежкото обединение в БСП. Младите
хора са потенциал за реализирането
на един добър ресурс, с който партията
разполага. В район “Изгрев” и досега
са се провеждали инициативи, за мно-
го от които сме разчитали на подкрепа
от Младежкото обединение. Имало е
инициативи, насочени към конкретни
проблеми на района - подобряване на
условията за спорт, усилия за създава-
нето на повече спортни и детски пло-
щадки. Провеждани са и чисто младеж-
ки инициативи като спортни турнири,
подпомагане на възрастни хора в не-
равностойно положение.

 На кого ще разчитате при ра-
ботата си като районен председа-
тел?

- Разчитам много на екипната рабо-
та в новоизбрания районен съвет. Ще
бъдат разпределени отговорностите,
сигурен съм, че с активната работа с

Христо Проданов:

Трябва да станем
по-достъпни за хората

Няма лошо в съревнованието между Станишев и
Първанов, но трябва да се води нормален диалог,
казва председателят на БСП - „Триадица”

Альоша Даков:

Младите хора са добър
потенциал за БСП
Не бива да се стига до личностно противопоставяне,
смята председателят на БСП - „Изгрев”

Интервю на Деси ВЕЛЕВА

 Г-н Кунов, като но-
воизбран председател на
районната организация
на БСП в “Средец”, какви
са идеите ви за развити-
ето й?

- Първото най-важно
нещо за мен е да има при-
емственост. Не трябва да
се допускат катаклизми и
да има роене в организа-
цията. Ще се опитам да
подпомогна на клубовете
по интереси в района. Другата ми цел
е да приобщя към лявата идея млади-
те лидери, които живеят в района,
дори да не са свързани с партията.
Важното е да даваме сиво вещество
на партията.

 В какво състояние заварвате
организацията при поемането на
поста?

- На практика не се различаваме
от останалите ни партийни организа-
ции както в столицата, така и в стра-
ната. В “Средец” има доста наши дру-
гари в пенсионна възраст. Около 60
на сто са хора над 65 години. За смет-
ка на това са верни на партията и са
винаги на барикадата.

 Как смятате, че ще привлече-
те млади хора?

- Като им поставяме задачи, за да
ги направим съпричастни към това,
което правим. На първо време ще е
нужно да им се обръща персонално
внимание. След това ще очакваме от
младите да дадат своето за партията.
В нашия район почти няма хора без
образование.

 Каква е вашата оценка за

Димитър Кунов:

Ще приобщя връстниците
ми към лявата идея
Лидерската битка е полезна за партията,
според председателя на БСП - „Средец”

проблеми. Разни хора за-
щитават разни интереси и
т.н. Това не е добре за ця-
лостната работа. Трябва
да бъдем един добър екип
и това не е непостижимо,
и може да се изгради в
продължение на времето.

 По какъв начин ще
стане това изграждане?

- Основно с обновява-
нето на огранизацията. Да
привлечем млади и може-
щи хора.

 Какво мислите за
съревнованието между
Сергей Станишев и Ге-
орги Първанов на пред-

стоящия конгрес на левицата?
- Няма нищо лошо да има съревно-

вание, даже е много хубаво, особено
ако конкурентите са силни личности
като тях. Мнението ми и на мен, и на
районната организация “Триадица” е,
че трябва да се води един нормален
диалог и на базата на платформи да
се избера председателят.

 Какво трябва да постигне БСП
след конгреса?

- Трябва да спечели парламентар-
ните избори.

 Според вас по какъв начин ще
стане това?

- Трябва да подобрим контакта с
хората, да обърнем малко по-голямо
внимание на медийната политика, на
изявите в общественото пространст-
во. По този начин ще станем по-
достъпни до хората, които по прин-
цип не са наши привърженици или
са колебаещи.

другарите и колегите от
основните партийни орга-
низации, с членовете на
районния съвет ще допри-
несем за подобряване на
живота в нашия район, как-
то и за разрешаването на
неговите проблеми.

 Какви са основни-
те проблеми във вашия
район?

- Имаме трудности с
в ъ т р е ш н о к в а р т а л н и я
транспорт в районите в жк
“Изток”, жк “Изгрев” и жк
“Дианабад”, няма добра
транспортна мрежа.  Необ-
ходимо е да се положат

повече усилия за опазването и подоб-
ряването на зелените площи в района.

 Как оценявате състоянието на
БСП - София?

- БСП - София, е действена органи-
зация, с голям потенциал. Смятам, че
на предстоящата отчетно-изборна кам-
пания ще излезем с настроение и с
енергия за спечелване на изборите.

 Как ще се отрази на БСП сърев-
нованието за лидерския пост в пар-
тията?

- БСП е демократична партия в мо-
мента, има ясни механизми, по които
се избират ръководните органи, както
и за начина, по които се вземат реше-
нията в БСП. Винаги е полезно да има
съревнование и състезание на идеи, на
търсене на по-добри решения. Не бива
обаче да се стига до крайности и до
личностно противопоставяне.

 Какво очаквате да се случи на
конгреса, ще излезе ли БСП консоли-
дирана и единна след него?

- Вярвам, че точно това ще се случи
- да излезем единни и консолидирани.
Очаквам делегатите да вземат реше-
ния именно в тази насока.

състоянието на парти-
ята в София?

- Ние се борим със
себе си и с обстоятелст-
вата. Истината е, че не
сме в най-добрата конди-
ция, но такива са реално-
стите и от нас зависи да
ги преодолеем. София е
най-близко до това, кое-
то се случва на национал-
но ниво. Съответно и
всичко случващо се на
национално ниво първо
рефлектира в София.
Така че след като БСП не
е в кондиция, няма как со-
фийската организация да

бъде. София е най-големият потенци-
ал на държавата, така че каквото и да
правим в столицата, то трябва да е
добре премерено и обмислено, както
и да е свързано с много политически
опит.

 Според вас полезна ли е лидер-
ската битка в БСП в момента?

- В този си вид не е полезна. Имам
чувството, че някои от нашите друга-
ри са прихванали малко от болестта
на Божидар Димитров. Каквото мис-
леше, той го изразяваше в медиите, а
не там, където трябва. Медийните изя-
ви не са най-доброто нещо и при
лидерската битка в БСП. Защото тези,
които ще изберат новия лидер, са
членовете на партията и делегатите
на конгреса. Това, което има да се
казва, трябва да се изложи на срещи-
те с тях, с хората, а не да се търсят
микрофоните и взаимно да се кълват.
Сегашната борба за лидерството до-
стигна до много повече партийни чле-
нове, отколкото на последните избо-
ри. Затова смятам, че борбата е доб-
ра за партията, битката трябваше да
стане.

Интервю на Искра МИЛЕВА

 Г-н Ангелов, какво е
състоянието на БСП -
район “Витоша”?

- Състоянието на орга-
низацията в район “Вито-
ша” е като навсякъде. При-
вличането на млади хора
би изиграло положителна
роля. Говорим за хора в тру-
доспособна възраст, иконо-
мически активни.

 Каква е според вас
ситуацията в БСП - Со-
фия?

- БСП - София, се нуждае от промя-
на. Не структурна, но кадрова със си-
гурност. Неподходящо е за облика на
партията едни и същи хора да са вина-
ги и навсякъде от 15 години. Българ-
ското общество има нужда да види нови
хора. Не може тези същите хора да из-
лязат с нов облик и да кажат “ние вече
мислим поновому, това не сме ние,
които бяхме, променили сме се”.

 Какво очаквате от предстоя-
щия конгрес и според вас полезно ли
е съревнованието между Сергей Ста-
нишев и Георги Първанов?

- Полезно е. Партията има нужда да
се раздруса малко. Единственото, кое-
то не е полезно и което не намирам за
достойно и нормално, е да се води ком-
проматна война. Всеки трябва да изло-
жи своите виждания и респективно да
бъде подкрепен или не. Не е приемли-
во полемиката между двамата основни

Страхил Ангелов:

Компроматната
война е недостойна
Без алтернатива на сегашното управление
резултатите няма да са по-различни,
убеден е председателят на БСП - „Витоша”

претенденти да се води
чрез средствата за масо-
во осведомяване, по про-
стата причина, че социа-
листическата партия води
организационен живот,
тоест има достатъчно фор-
ми, в рамките на които
всеки може да изложи
вижданията си. Става
въпрос за избор на пред-
седател на социалистиче-
ската партия, не отиваме
на парламентарни или
други избори.

 След конгреса очак-
вате ли БСП да бъде
единна и в каква посока

трябва да върви с оглед на предсто-
ящите избори догодина?

- Каквото и да стане на конгреса,
смятам, че най-достойно е и победите-
лят, и победеният да си стиснат ръцете,
за да продължаваме напред. Надявам
се да бъдат тотално туширани всякакви
процеси на реваншизъм. Нашата орга-
низация ще направи всичко възможно
в район “Витоша” БСП да остане консо-
лидирана. Предстоят изключително
важни избори, на нашата партия и на-
шето поколение ще легне голяма те-
жест. Оттук нататък ние и отечеството
трябва да спасяваме, защото България
се намира в много тежко състояние. Ако
няма алтернатива на сегашното управ-
ление, резултатите няма да са много
различни от това, което е в момента.
Какво като имаме вместо 40 депутати
60? Ще можем да сезираме Конститу-
ционния съд и ще можем да си внасяме
едни вотове на недоверие - това е.

На проведените отчетно-
изборни конференции
на БСП в София бяха
избрани петима нови
председатели на район-
ни организации. ДУМА
се свърза с четирима от
тях, за да дадат своето
мнение за настоящето и
бъдещето на БСП.
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Общество
12

Датата

Удар в главата
или два куршума

МИЛЕНА
НИКОЛОВА

Направо да закрият
малкия бизнес

СВЕТЛАНА
ВЕЛЕВА

Преди дни Белгия
стана свидетел на нео-
чаквана жестокост. На-
последък такива прояви
зачестиха и тук, но пък
тази беше някак по-раз-
лична от другите, които
видяхме през последни-
те месеци. Помните, че
един човек нападна гру-
па деца, откривайки кар-
течен огън и хвърляйки
им гранати, сякаш не
беше в Лиеж, а в про-
винция във Виетнам от
американо-виетнамската
война. Този случай от-
преди дни беше разли-
чен. Сюжетът е до болка
познат и у нас. Кола на
градския транспорт се
блъска в автомобил.

Може да се окачестви
като леко пътнотранс-
портно произшествие.
До тук всичко е предви-
димо, защото в Белгия
има ред удобни неща
като застраховки на
коли и прочие работи.

Но наглед невинният
инцидент завърши с
набързо убит човек.
Жертвата е служител на
компанията за транспорт
“СТИБ”, която обслужва
Брюксел. Неговата един-
ствена вина  е, че оти-
шъл да види какъв е ин-
цидентът и да огледа
щетите. Другата “жерт-
ва”, с наранената чест и
автомобил, обаче изви-
кал помощници да се
“разправят” сами с шо-
фьора от обществения
транспорт и собстве-
норъчно убил неговия
колега, дошъл да регис-
трира произшестивето.

Резултатът беше
втрещяващ за нормал-
ния човек - с един удар
в главата беше извърше-
но убийство на човек,
изпълняващ служебните
си задължения. Първона-

чалното вцепенение
беше последвано от по-
дробен преразказ на ис-
торията, която и досега
няма логично обясне-
ние. Не можеше да се
разиграе емигрантската
етническа карта, защото
жертвата беше с име на
натурализиран белгиец.
Пореден ден транспорт-
ните работници в града
стачкуват заради убития
си колега и искат държа-
вата да им гарантира
прибирането живи след
работа.

Тези дни от България
пак върви информация
за поредното поръчково
убийство. И това говори
отново и само за отсъ-
ствието на силна държа-
ва, която да изтласка
организираната пре-
стъпност у нас. Отсъствие
на съдебна система, ко-
ято да въздаде правосъ-
дие. В повечето крими-
нални случаи у нас ста-
ва дума все за хора от
онзи престъпен свят, ко-
ито се избиват помежду
си и често контролират
живота на обикновените

хора. Такива неща в Бел-
гия няма. Защото
престъпният свят е скрит,
където му е мястото, и
рядко пишат за него по
първите страници на
нормалните медии.

Но този случай с уби-
тия човек от брюкселска-
та обществена транс-
портна компания поста-
ви на дневен ред друг
въпрос. Къде хората са
защитени, когато и в
една спокойна наглед
държава под похлупака
на спокойствието бушу-
ват невидими страсти,
които с един удар могат
да строшат човешки че-
реп. Мисълта за онзи от
Брюксел не ми дава
мира. Това не беше при-
мер за закономерна
смърт, а за нещо нелепо
и извън контрола на
държавата и хората в
нея. И няма разлика
между хладнокръвното
убийство с два куршума
в главата и убийството
чрез един удар в глава-
та. Еднакво професио-
нални и жестоки са и
двете.

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА АВИАЦИЯТА И
КОСМОНАВТИКАТА. На

този ден през 1961 г. с кора-
ба “Восток” Юрий Гагарин
осъществява първия в истори-
ята на цивилизацията полет
на човек в Космоса. Стартът е
в 9,07 ч. московско време от
космодрума “Байконур”. Ко-
рабът прави една обиколка на
Земята и се приземява в 10,55 ч. в района на
с. Смеловка, Саратовска област. Дубльор за
полета е Герман Титов.

65 - УМИРА ЛУЦИЙ АНЕЙ СЕНЕКА, РИМСКИ
ФИЛОСОФ, ДЪРЖАВНИК И ДРАМАТУРГ (Р.
ОК. 3 Г.ПР.Н.Е.). Един от най-

видните римски мислители. Бле-
стящ стилист, автор на философ-
ски и други произведения. На-
писал девет трагедии - “Медея”,
“Едип” и др., сюжетите на които
са почерпени от творбите на Ес-
хил, Софокъл и Еврипид. Основ-
ното понятие в етиката на Сене-
ка е добродетел, схващано като
обща цел на всички индивиди, независимо от
техния произход или съсловна принадлежност.

1861 - НАЧАЛО НА ГРАЖДАНСКАТА ВОЙНА
В САЩ. Известна още като

Войната между Севера и Юга.
След победата на президент-
ските избори на 6 ноември
1860 г. на кандидата на Репуб-
ликанската партия Ейбрахам
Линкълн (на снимката), който
се обявява за отмяна на роб-
ството, на 20 декември 1860 г.
Южна Каролина излиза от
състава на САЩ, последвана
от още 6 щата. На 8 февруари
1861 г. в Монтгомъри, столица
на щата Алабама, представители на 7 южни ро-
бовладелски щата - Алабама, Джорджия, Луизи-
ана, Мисисипи, Тексас, Флорида и Южна Каро-
лина, провъзгласяват Конфедералните американ-
ски щати с президент Джеферсън Дейвис, сена-
тор от Мисисипи. Към тях се присъединяват още
Арканзас, Вирджиния, Северна Каролина и Те-
неси. На 9 април 1865 г. войските на Юга капи-
тулират. На 18 декември 1865 г. с поправка в
конституцията робството в САЩ е забранено.

1911 - УЧРЕДЕН Е ОБЩ СЪЮЗ НА НАРОД-
НИТЕ ЧИТАЛИЩА В БЪЛГАРИЯ.

През 1923 г. се преименува на Върхо-
вен читалищен съвет, а през 1950 г. -
на Съюз на народните читалища в
България. Преустановява дейността
си през 1954 г. През май 1990 г. Съюзът на на-
родните читалища е възстановен.

1933 - РАЖДА СЕ МОНСЕРАТ КАБАЙЕ, ИС-
ПАНСКА ОПЕРНА ПЕВИЦА. Най-видната

съвременна представи-
телка на стила белканто.
Прочута е с интерпретаци-
ите си на роли от Росини,
Белини и Доницети. Като
резултат от любовта си
към рок музиката през
1992 г. Кабайе записва дуетна песен с Фреди
Меркюри - “Barcelona”, станала химн на Олим-
пийските игри с.г. Посвещава се на благотво-
рителност - тя е посланик на ЮНЕСКО и осно-
вава фондация за подпомагане на нуждаещи
се деца в родната Барселона.

1954 - РОЖДЕН ДЕН НА РОКЕНДРОЛА. На
тази дата Бил Хейли записва
на плоча песента си “Rock
around the clock”. Музикалният
стил възниква в САЩ в края
на 40-те години и става попу-
лярен през 50-те години на
миналия век. Официално се
смята, че за първи път като
стил рокендролът се използва на увесилително
парти с танци, организирано от Алан Фрийд -
дисководещ и водещ на радиопредавания, в
зала “Арена” в Калифорния през март 1952 г.

1981 - ИЗСТРЕЛЯНА Е ПЪРВАТА КОСМИ-
ЧЕСКА СОВАЛКА „КОЛУМБИЯ”. Полетът е

част от американската про-
грама “Совалка”. Командир
на екипажа е Джон Янг, пи-
лот - Робърт Крипън. След 36
обиколки около Земята на 14
април 1981 г. първата кос-
мическа совалка на САЩ се
приземява успешно във во-
енната база “Едуардс”, Ка-
лифорния. Совалката е
кръстена на американския
кораб, извършил околосветско пътешествие
през 1792 г. На 1 февруари 2003 г. “Колумбия”
изгаря със 7-членен екипаж на борда.

Тези дни икономиче-
ският министър Делян
Добрев заяви, че прави-
телството ще закрие
една от най-спорните
държавни структури -
Агенцията за насърчава-
не на малките и средни
предприятия. От нея така
или иначе досега не
разбрахме каква е пол-
зата. Знае се само, че
потъват милиони неизве-
стно къде, с неизвестно
какъв резултат.

Априори агенцията
се явява междинно зве-
но по европрограмата за
малки и средни предпри-
ятия и отговаря за пред-
варителната оценка на
проектите по първите й
две оси - за финансира-
не на иновации, между-
народно признати стан-
дарти и др. С евросубси-
дии тя организира и уча-
стието на български
фирми на международни
изложения, от които
България все се дъни. По
програмата на ЕС “Кон-
курентоспособност” на
родните компании вече
са изплатени 24,9% от
общия й бюджет - oколо
2,3 млрд. лв. Договорени
са 24,62% от парите за
развитие на иновации,
но реално разплатени
са само 2,27%. Именно
слабите резултати по
програмата и проблеми-
те при участието на
български фирми на
международните изло-

жения са основните при-
чини, които се сочат
като мотив за належащи
реформи, първоначално
определяни като “закри-
ване”. По-късно обаче
стана ясно, че агенцията
може и да не се закрие,
а да започне преструк-
турирането й през май.
Остава въпросът кому е
нужна тя, за какво точно
отиват тези милиони и
има ли полза “малкият и
среден бизнес”, чиито
интереси уж защитава?
Факт е, че бизнесът не-
престанно негодува от
дейността на тази, както
сам я определя, “куха
структура”.

Потърпевши пред-
приемачи заявяват, че тя
бави разглеждането на
проектите им с месеци,
с мотива, че е необхо-
димо съгласуване с ми-
нистерството. То пък
прехвърляше обратно
отговорността. От премя-
тане на топката и симу-

лиране на дейност ре-
ално общата сума на
директните субсидии,
които са стигнали до
фирмите с посредниче-
ството на агенцията, е
едва 130 млн. лв. от общ
ресурс 2,3 млрд. лв. И
докато европарите като
стимул всъщност се
оказват най-трудно-
достъпната помощ от
въпросната агенция, за
нейните чиновници тe
сe раздават като топъл
хляб. За миналата годи-
на експертите от ведом-
ството са получили бо-
нуси от близо 130 000
лв. Шефката на агенция-
та Марияна Велкова пък
е взела хонорар от 17
хил. лв. през 2011 г. за
работата си по европро-
ект. А насърчаването на
малкия и среден бизнес
си остава в пожелател-
на форма.

Междувременно той
увеличава задлъжня-
лостта си и постепенно

изтегля капиталите си от
банките, застрашавайки
стабилността на банко-
вата система. Само през
февруари депозитите на
фирми и ведомства на-
маляват с 222 млн. лв. По
последни данни на БСК
фирмите в България
дължат помежду си над
104 млрд. лв. Като при-
бавим дължимите пари
за заплати, данъци и
кредитите към банки,
задлъжнялостта на фир-
мите достига колосал-
ните 157 мрд. лв. И до-
като някакви хора, об-
лечени във власт,  не
спират да говорят вече
две години за мерки за
насърчаване на малкия
бизнес, той вече кола-
бира. Както е тръгнало,
с това “стимулиране”
държавата сама ще го
закрие, но пък ще си
имаме агенция за
насърчаването му. Като
символ на управленско-
то безсилие.

Анатолий СТАНКУЛОВ
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НОВИНИ

Студентът от Тюменския държавен универси-
тет Сергей Глазунов пръв успя да открие уяз-
вимо място в „непробиваемия” браузър Google 
Chrome, което му донесе наградата от 60 хиля-
ди долара. Четвъртокурсникът, който е завър-
шил селско училище, а сега се обучава в спе-
циалност „Компютърна безопасност”, получи 
най-голямата награда, която интернет-гиган-
тът някога е изплащал на странични експерти. 
Между впрочем това не е първата победа на 
руския програмист. От две години насам компа-
нията има за практика поощряването на стра-
нични експерти, които помагат за откриването 
на уязвими места в браузъра. За този период 
Сергей може да се похвали с над десетина по-
добни „бели” пробива. В началото на миналата 
година той получи „елитната” награда от 3 хи-
ляди долара. Тюменският гений е необичайно 
скромен и не обича нито да говори за способ-
ностите си, нито да се среща с журналисти.

Две трети от руснаците (66 процента) са за съх-
раняване и развитие на атомната енергетика. 
Това стана ясно от резултатите от социологи-
ческото проучване, проведено от социолозите 
на „Левада-център”. Близо една трета от анке-
тираните (29%) са против активно развитие на 
този отрасъл на енергетиката, 37% са се изка-
зали в подкрепа на запазването на сегашното 
равнище, 15% считат, че то трябва да се свие, 
и само 7% са се изказали за пълен отказ от из-
ползване на енергията на мирния атом.

Аналогично проучване, проведено в Русия 
преди близо година, веднага след аварията на 
„Фукушима”, показа сериозен спад в нивото на 
доверие на руснаците към атомната енергети-
ка. Тогава 22% са подкрепили активното й раз-
витие и 30% са за запазване на статуквото. 

В Русия, по последните данни от 2011 г., бензи-
нът е бил по-евтин, отколкото в другите стра-
ни в Европа и ОНД, с изключение на Беларус. 
Това бе съобщено от експертите от агенция 
„РИА-Аналитика”.

На първо място в класацията пак е Норве-
гия, където в края на декември 1 литър бензин 
95 е струвал 2.6 евро. Русия запазва предпо-
следно място в класацията: по данните на 
агенцията един литър бензин 95 е струвал 
средно 0.7 евро. В Беларус цената на бензина 
е скочила най-много от цяла Европа и ОНД 
(+88.3%). На второ място по темпове на ръст 
на цената е Казахстан (+38.8%), като така той 
се премества от последно на трето място отзад 
напред (0.8 евро/литър). Дизеловото гориво на 
дребно е струвало най-много във Великобри-
тания (1.7 евро/литър) и Норвегия. Най-евтино-
то дизелово гориво, както и преди, е в Ка-
захстан, Беларус и Русия.

Хакер от Тюмен
получи 60 хиляди долара

След „Фукушима”: 
прагматизмът побеждава 

Бензинът е по-евтин

ГРИГОРИЙ КУБАТЯН
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

Преди руснаците се насочваха 
към градовете, като смятаха, 
че в тях се живее по-леко и по-
комфортно, но сега започва 
обратното движение – от 
душния град към селото. 

Завръщане към селото
Аборигени В наши дни идеята да се заселиш на собствена земя витае във въздуха

Хората 

мечтаят да 

си  построят 

свой дом, 

да живеят в 

екологически 

чисто място, 

да се „върнат 

към корените” 

“Бурановските баби” не са за пръв път на сцената

Тези „възвращенци” смятат, че 
животът в тесните асфалтови 
гета е невъзможен. Там има 
шум, смог, мръсотия, автомо-
билни задръствания, неоправ-
дано високи цени на жилищата 
и негодна за консумация храна 
в супермаркетите...

Традиционна Русия – това е 
селскостопанска селска стра-
на. Но с разпада на СССР бол-
шинството от селата бяха раз-
рушени и изоставени.

Къде да отиде гражданинът, 
на когото и така не му е много 
ясно как се дои крава или как 
да загърля картоф? Такива 
ексграждани  се обединяват в 
групи и създават екоселища. 
За решаването на най-насъщ-
ния проблем – жилищния, еко-
заселниците строят прости и 
евтини къщи. За да се изгради 
традиционната руска дървена 
къща са необходими умения, а 
и средства – дървесината днес 
не е безплатен ресурс. Много 
по-просто е къщата да се из-
гради от кирпич, а понякога и 
изцяло от слама.

Друг е въпросът с прехрана-
та. За да се “преживее апока-
липсисът” и се “осигури здраве-
то на децата”, трябва да се от-
глежда храна: разнообразна, 
екологично чиста, а освен това 
да е толкова, че да стигне до 
края на зимата.

– Ето тук съм посадил дома-

тите. А тук дините... Аз просто 
разхвърлях семената, и ето, 
виж, сами си пораснаха! – по-
казва ми своята градина в се-
лището „Синегорие” кришнарят 
Валера. Той върви по обраслия 
с папрат склон и разбутвайки с 
ръце разклонените плевели, 
действително открива ту дома-
ти, ту дини: – Стопанството 
трябва да се работи така, че 
само два пъти да се излиза на 
полето: първия път – за да се 
посеят семената, и втория – за 
да се прибере реколтата. А още 
по-добре е да се идва само за 
да се събира реколтата!

Самият Валера пристига в 

щедрия Краснодарски край от 
студеното Приморие. Той не 
употребява алкохол, не яде 
месо, приготвя индийска веге-
тарианска храна, пече хляб без 
мая, а когато сяда на масата, 
задължително четири пъти по-
желава на глас щастие за всич-
ки. Валера си строи вече втора 
къща – първата за съжаление 
изгоряла, а виж, неговите съсе-
ди още преди 6 години са реши-
ли да строят къщата си с кир-
пич, но засега са изградили 
само скелета, а самите те, за-
едно с двете си малки деца, 
живеят във временна построй-
ка, покрита с найлон и напом-

няща по-скоро парник за цветя. 
Какво пък, в топлия Красно-
дарски край това е възможно. 
В близкото до селището село 
се заселват Николай и Галина 
от Сочи. Те си купуват малък 
парцел и само за месец изграж-
дат двуетажна къща.

Днес идеята да живееш на 
собствена земя витае във въз-
духа. Хората мечтаят да си по-
строят свой дом, да живеят в 
екологично чисто място, „да се 
върнат към корените си”.  Щаст-
ливи ли ще бъдат тези хора, 
или обратното – ако не могат 
да свикнат със селския живот 
ги очаква разочарование?

АНДРЕЙ ВАСЯНИН
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

На финала на националната 
селекция телевизионните 
зрители дадоха повече 
гласове за групата 
„Бурановските баби”.

Я ми изпей, бабо,
„Party for everybody”

Дебют На Евровизия 2012 Русия ще бъде представена от пенсионерките от Удмутрия

Зоя Дородова е най-улегналата 
от „Бурановските баби”, най-го-
лямата стопанка, която се 
грижи за храната по време на 
пътуванията. 

Откакто изпълниха на сце-
ната на районния Дом на култу-
рата песни на Виктор Цой и 

Борис Гребеншчиков, на баби-
те им се налага доста да пъту-
ват. Клиповете със сърдечно и 
дружно изпълнените на удмур-
тски световни хитове отдавна 
завоюваха интернет, а самите 
баби – публиката на рок-фес-
тивали и светски приеми. И ето 
че сега стигнаха и до Еврови-
зия.

Песента Party for everybody 
на композитора Виктор Дро-
биш, изпълнена от „Буранов-
ските баби” на националния 
финал, отначало не се е харе-
сала на пенсионерките, но 
след това те са били завладя-
ни от мелодията. 

Финалът вече е в миналото 
и изгряващите звезди на евро-
пейската естрада побързаха 
да се върнат вкъщи в Бурано-
во, защото ги чака работа: Олга 

Туктарева има оранжерия, На-
талия Пугачова се грижи за 
крава и телета, Галина Коне-
вая има голям участък, който 
трябва да се засее. Но колкото 
и да се уморяват пенсионерки-
те по концерти и репетиции, те 
пеят песни и когато се връщат 
с влака от турне, и когато доят 
крави, копаят картофи, правят 
пелмени, плетат чорапи.

Очаква се в Азербайджан 
бабите да пристигнат в пълния 
си състав от 8 души, но на сце-
ната, съгласно условията на 
конкурса, ще излязат само 6, а 
останалите ще подкрепят при-
ятелките си от залата.Удмур-
тските „звезди” ще бъдат за-
дължително съпроводени от 
лекар, който ще следи за здра-
вето на артистките по време 
на полетите и на концерта.
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Най-обаятелната
Международната изследова-
телска компания Jones Lang 
LaSalle определи десетката на 
най-привлекателните градове 
за търговия на дребно в Евро-
па. В класацията Москва 
заема третото място след Лон-
дон и Париж. Представители-
те на световните търговски 
мрежи считат Москва за из-
ключително привлекателен 
град за развитие на търговия. 
На хиляда жители в столицата 
се падат малко повече от 700 
кв. м. търговска площ.

Изнесоха 100 млрд.
В Русия се издирват престъ-
пниците, които нелегално са 
изпращали пари зад граница. 
Астрономическите суми се 
прехвърляли чрез фирми-ед-
нодневки. Схемата включвала 
верига от сделки по покупко-
продажба на акции на водещи 
руски компании („сини чипо-
ве“), при които продавачът и 
купувачът били офшорни ком-
пании и фирми-еднодневки, 
намиращи се под контрола на 
организаторите.

ДЕТАЙЛИ

Опиати в цифри
Едва половин процент от 500-
те милиарда долара, получа-
вани ежегодно от търговията с 
наркотици, се конфискуват от 
правоохранителните органи. 
Това заяви ръководителят на 
наркоконтрола Виктор Ива-
нов. – Търговията с наркотици 
представлява 5-6 % от цялата 
световна търговия, което е съ-
поставимо с продажбата на 
нефт.  Заради безработицата 
стотици хиляди гастарбайтери 
от Средна Азия припечелват 
като куриери на наркотици.

Асансьор за коли
В Москва се усвоява изграж-
дането на 20 механизирани 
паркинга. Механизмът на пар-
кинга като че ли се вгражда в 
съществуващата сграда. Авто-
мобилът ще се поставя от ро-
ботизиран механизъм. Прин-
ципът на работа е прост: кола-
та се качва на панела, който я 
доставя до свободно място, 
като се придвижва както във 
вертикална, така и в хоризон-
тална посока. Паркингите не 
изискват големи площи и раз-
ходи за отопление.

Сайтът е много лесен за из-
ползване – в центъра има три 
едри заглавия: „Запознай се”, 
„Избери”, „Гледай”.

Разделът „Запознай се” съ-
държа информация за града и 
историята му, включително 
стари снимки на Москва, както 
и за екскурзионни програми, 
бизнес-турове, религиозни и 
други пътувания. Тук има и 
други подраздели като вирту-
ална екскурзия по столицата, 
фотогалерия и др. Разделът 
ще подскаже на посетителите 
къде е най-добре да се купуват 
сувенири. В „Избери” може да 
се избере място „къде да обяд-
ваме най-добре”.

Списъкът съдържа няколко 
стотин заведения от най-раз-
лична качествена и ценова ка-
тегория: от пивницата „Втори 
дъх” до ресторанта „Пушкинъ”. 

те да се запознаете с културно-
спортния живот, къде и какво 
може да гледате, посетите и 
колко струва това. Освен това 
за удобство отделно са изнесе-
ни разделите „Забележително-
сти”, „Маршрути”, „Хотели”, „Съ-
бития в града”, „Новини”.

В сайта е представен пълни-
ят списък на музеите, паркове-

Добре дошли на туристическия сайт на Москва!

Сайтът съветва чужденците 
да обърнат внимание на наци-
оналната руска кухня: „Елки-
палки”, „Му-му”, „Теремок” и 
„Крошка-картошка”. В раздела 
могат да се открият адресите 
на туристически фирми, мага-
зини, хотели, спортни съоръ-
жения и много други.

Ако натиснете „Гледай”, може-

те, художествените галерии, 
изложбените центрове, кината. 
Отделно са показани най-инте-
ресните културни събития под 
формата на календар, който 
сам се „разлиства”.  Засега няма 
много информация: през март 
се препоръчва да се посетят 
само три концерта, сред които 
е групата „Машина на времето” 
и „Цветя” на Стас Номин, от 
представленията за деца е дос-
тъпен само спектакълът „Чипо-
лино”, а за възрастни – Болшой 
театр.

– В сайта всеки може да си 
подбере собствен туристиче-
ски маршрут – обяснява Нови-
кова, – да го запази на страни-
цата или да го разпечата. По-
добна функция се предлага от 
по-голяма част от чуждестран-
ните туристически сайтове. Тук 
хората могат да качват свои 
снимки и предложения за раз-
ширяване на списъка с инте-
ресни места. Обновяването на 
информацията, включително и 
на календара със събития, 
както и откриването на нови 
кафенета и хотели е задача на 
Комитета по туризма. 

Както уверяват от пресслуж-
бата на комитета, с помощта на 
новия сайт всеки турист с лап-
топ или мобилен телефон с ин-
тернет-връзка ще може в реал-
но време да се ориентира в 
града и да стигне до нужното 
място. 

Разработчиците смятат, че 
порталът ще се посещава от 10 
хиляди души на ден.

ИРИНА ОГИЛКО
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

Засега сайтът има две версии 
– на руски и на английски. 
Скоро ще бъде пусната и трета 
– на немски, а до края на го-
дината той ще може да бъде 
зареждан и на китайски, араб-
ски, френски и испански език.

Мегаполис Кметството на Москва пусна туристически сайт

ЧУЖДИТЕ МЕДИИ ЗА РУСИЯ

ПУТИН ЗАПАЗВА 
СИЛНИ ПОЗИЦИИ
КАНАДА

Една от основните сюжетни ли-

нии в Русия стана въпросът за 

това, защо независимо от го-

лямото внимание в чужбина 

протестното движение не по-

лучи почти никакво внимание 

извън границите на Москва и 

Санкт Петербург. Путин полу-

чи около 75% от гласовете из-

вън двата най-големи града на 

страната – потресаващ пока-

зател при условие, че той е на 

власт вече 12 години. Оказа 

се, че не са необходими никак-

ви опити резултатите от гласу-

ването да се фалшифицират. 

РУСИЯ ВЪЗПРЕПЯТСТВА 
НАТИСКА ВЪРХУ СИРИЯ
ФРАНЦИЯ

В Сирия Москва вижда само во-

юващи страни и няма да под-

крепи нито една резолюция на 

Съвета за сигурност на ООН, ако 

двата лагера (силите на режима 

и бунтовниците) не бъдат призо-

вани да сложат оръжие. Имен-

но такова послание предаде на 

Париж говорителят на Съвета 

на Федерацията Валентина Мат-

виенко. По думите на Матвиенко 

“международната общност тряб-

ва да предприеме мерки всички 

страни без предварителни ус-

ловия да прекратят кръвопро-

литието”. 

СВОБОДОЛЮБИВОТО 
ПОКОЛЕНИЕ 
ФРАНЦИЯ

През 1991 г. бариерите рухна-

ха, отприщвайки на воля мощен 

литературен поток, който доне-

се със себе си нови политически 

възгледи.

Този мъж на 36 години, който 

е воювал в Чечня, се превър-

на в едно от действащите лица в 

книгата на Емануел Карер „Ли-

монов“. „Аз не смесвам своите 

политически възгледи и литера-

турата, – обяснява Захар При-

лепин. Аз мисля, че в политиката 

винаги съм прав и бих желал и в 

книгите да е така – всяка страна 

да е права!”

ОПОЗИЦИЯ ПРОТИВ 
ТЕЛЕВИЗИОНЕН КАНАЛ
САЩ

В момента, когато опозицията 

започна да намалява оборотите, 

телевизионната програма “Ана-

томия на протеста” провокира 

вълна от възмущение.

Предаването бе излъчено по те-

левизионния канал НТВ. Про-

грамата атакува участниците в 

акциите против фалшификация-

та на изборите и избирането на 

Владимир Путин.

Опозицията твърди, че кадрите, 

в които се показва как участни-

ците в демонстрациите получа-

ват пари и храна за участието 

си, са постановка.

ЛЕЙДИ В ПРЕВОД НА
РУСКИ
ВЕЛИКОБРИТАНИЯ

В оригиналната версия на филма 

„Желязната лейди” двама съвет-

ници от Консервативната партия, 

след като изгледали тв изказва-

не на Тачър, й обясняват, че тя 

трябва малко да смекчи тона. В 

руската версия, когато тя обе-

щава да смачка работническата 

класа, един от съветниците отбе-

лязва: „Разбира се... вие мънич-

ко прекалихте. Защото може ня-

кой от тях [от работниците] да се 

окаже грамотен, да има телеви-

зор... И тогава ще тръгнат слу-

хове за това, че вие сте безми-

лостна и безсърдечна кучка.”

Страницата е подготовена от екип на „Русия и България”

“Денят на смеха” или “Денят 

на глупака” все още е популя-

рен в Русия. Обаче известната 

шега: “– Имате нещо бяло на 

гърба!” вече не върви. Нужно е 

нещо по-умно.

“ДЕНЯТ НА ГЛУПАКА”

ФОТОФАКТ

Москва става разбираема: 
стига да влезете в интернет

Към 2016 година 
туристическият 
поток в столицата 
ще нарасне от 4 до 
10 млн. души

КИРИЛ СЛЕПУНИН
АЛЕКСЕЙ ЕКИМОВСКИ 
“РОССИЙСКИЙ ТРАНСПОРТ”

Частните самолети вече не са 
екзотика. Броят на личните са-
молети и вертолети в Русия 
надхвърля 3000.

Те не се боят от задръствания  
Криле  Голямата победа на малката авиация

душното пространство, които 
отделиха така наречения клас 
G за полети без диспечерско 
обслужване. „Новите правила 
работят, това вече се доказа в 
практиката неведнъж – твърди 
председателят на управление-
то на Междурегионалната об-
ществена организация на пило-
тите и гражданите-собствени-
ци на въздушни съдове Влади-
мир Тюрин. – Също така 
значително се опрости проце-
дурата за подаване на уведом-
ления. Заявката се подава в 
електронен вид и минава за по-

ловин час“ – добавя той. Зони-
те с ограничения за полети ста-
ват все по-малко: проектът за 
новата заповед на Министер-
ството на транспорта предвиж-
да техният брой да се съкрати 
от 1200 на 400. Повечето от тях 
са разположени около Москва 
и са толкова по-малко на брой, 
колкото по-далеч от столицата 
се намират. Така че бюрокра-
тичните спънки стават все-по 
малко.

Съществуват обаче много и 
проблеми, какъвто например е 
митото при внос на въздушни 

съдове. Според Тюрин, при по-
купката на вносен лек самолет 
или вертолет се налага да се 
плати на бюджета почти 42% 
от неговата стойност, това е су-
мата на митническите такси и 

Все повече наши сънародници 
могат да си позволят лек въз-
душен съд, който по цена е 
сравним с представителен ав-
томобил. „Ледовете се разчупи-
ха”, след като през 2010 г. влязо-
ха в сила новите федерални 
правила за използване на въз-

Руснаците успешно усвояват въздушните маршрути

данъка. На частните собстве-
ници не е лесно да обслужват 
въздушните апарати, защото 
правилата за техническо об-
служване в Русия не са предви-
дени за малката авиация.

GETTY IMAGES/FOTOBANK
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АКАДЕМИК НА РАН

Юрий
Безелянски

ПИСАТЕЛ

 Валерий
Вижутович
ЖУРНАЛИСТ

ЕВРОПА ДА ОТВОРИ 
ПРОЗОРЕЦ КЪМ РУСИЯ

УЗРЯЛА ЛИ Е РУСИЯ ЗА ДЕМОКРАЦИЯ?

ДА СЕ УЗАКОНИ
ЛОБИЗМЪТ 

На Путин му 
предстои да бъде 
президент и на 
нова, и на стара 
Русия

И
зборите за президент 
на Русия не бяха рутин-
ни, защото обществото 
в Русия се промени. За 

първи път до избирателните сек-
ции стигнаха младите хора, ро-
дени след разпадането на СССР. 
Младежта идва на власт, за да 
промени Русия. Разбира се, днес 
остава не противопоставянето, 
а разликите между новата и ста-
рата Русия. При това старата 
Русия – това не е задължител-
но нещо лошо, тя просто е тра-
диционна, нуждае се от стабил-
ност. На Владимир Путин му 
предстои да бъде президент и 
на нова, и на стара Русия, на 
всички слоеве от населението. 
Затова на него му предстоят още 
много предизвикателства. Не-
обходимо е новият държавен 
глава отново да прецени ситуа-
цията – тя силно се различава 
от тази, която беше през 2000-
та година, когато той току-що бе 
дошъл на власт.

Разбира се, в политиката на 
Путин трябва да има динами-
зъм, и всички го очакват. Аз 
мисля, че президентът ще из-
пълнява всичко това, за което 
той говореше и пишеше в свои-
те статии – ще продължава да 
укрепва социалните устои на 
държавата, на военния потен-
циал на страната, на демокра-
тичните институции, инвести-
ционния климат, утвърждава-
нето на Русия в СТО и в глобал-
ните структури на световната 
икономика. А също така ще се 
заеме с модернизацията на ру-

З
ащо опитите да се уза-
кони лобизмът в Русия 
нямат успех? За това 
има много причини. 

Първо, за начало трябва ясно 
да се разграничи законодател-
но разликата между лобизма и 
корупцията. Ръководителят на 
президентската администрация 
Сергей Иванов заяви: „Лобизмът 
и корупцията са две съвърше-
но различни неща. В САЩ про-
фесионалния лобизъм процъф-
тява, но той е цивилизован. А 
у нас и досега лобизмът и под-
купът се асоциират много близ-
ко“. Второ, досега всички опити 
да се въведе ред в лобистката 
дейност се предприемаха из-
ключително с популистки цели. 
Трето, много предложения ко-
пират американското законода-
телство, а сляпото пренасяне 
на чуждия опит на руска почва 
ражда мутанти. А и освен това, 
в Русия има много хора, които 
по сенчест начин лобират за 
нечии бизнес интереси и които 
получават за това доста добро 
възнаграждение. Разбира се, на 
такива хора не са им необходи-
ми конкуренти-професионали-
сти, които действат открито. 
Един от депутатите отговори 
откровено на въпроса, защо ло-
бизмът не желае да излезе от 
на светло: „Получава си чове-
кът от някого, да речем, пет хи-
ляди долара, две хиляди дава 
на жена си, а останалите три 
оставя за себе си за мъжки раз-
влечения. Никой не желае да 
си пъхат носа в неговите при-
ходи“.

Руските депутати много са 
изкарали от интересите на кон-

но ПРО и, може би, в глобален 
мащаб – за Иран и за Сирия. Аз 
мисля, че “презареждането” 
между Русия и САЩ е приклю-
чило. Но много зависи и от об-
кръжаващия ни свят. По време 
на президентството на Путин в 
близките шест години Китай ще 
настигне Америка по икономи-
ческо развитие. ЕС ще положи 
много сериозен изпит по здра-
вина в аспекта на финансовите 
проблеми на икономиката. Съ-
тресенията в арабския свят ще 
приключат.  Разбира се, трябва 
да се признае, че в определени 
интелектуални среди на Запад, 
Путин се възприема предимно 

негативно в качеството му на 
президент. Тези кръгове няма 
да приемат легитимността на 
изборите. Те гледат на Русия из-
ключително критично. Ще 
трябва да се живее с това, ви-
наги е било така. Така са гледа-
ли на Русия още през ХIХ век – 
като на изостанала от западна 
гледна точка страна. Но все 
едно, след това Русия винаги е 
учудвала Запада, и без нея той 
не може да се развива.

На мен ми се струва, че ис-
тинските политици много добре 
разбират това. На Запад има 
много хора, които се изказват 
за прагматични отношения с 
Русия и които са заинтересува-
ни от стабилността в Русия. Въ-
преки цялата критика към 
Русия, която се разнася тук, 
разумно мислещите хора все 
пак разбират: към днешна дата 
няма алтернатива на Путин. И 
вместо да ругаят руския народ 
за “неправилния избор”, както 
това се случва понякога в за-
падната преса, трябва това да 
се приеме за даденост, че за 
болшинството от хората той 
олицетворява стабилността, 
към която те се стремят. Зато-
ва аз смятам, че всички страс-
ти ще утихнат. И ние ще пишем 
и говорим за това, че с Русия 
трябва да се гради стратегиче-
ско партньорство, което да се 
задълбочава. В това отноше-
ние Русия и Европа са взаимос-
вързани, икономически те са 
си необходими една на друга.

куриращи се финансово-про-
мишлени кланове и политиче-
ски групировки. Отдавна е 
известно за това, че съществу-
ват „неформални връзки“ на 
отделни депутати и цели фрак-
ции с комерсиални структури. 
Съществуват изключително 
здрави връзки между тези, 
които инвестират в депутат-
ските мандати, и тези, които, 
оправдавайки инвестициите, 
гласуват както „се полага”. А от 
друга страна, хората от бизнеса 
сами навлизат в политиката, 
стават депутати. В новия със-
тав на Държавната дума, както 
и преди, има много състоятел-
ни хора. Преминаването от биз-
нес към политика и обратното 
се наблюдава не само в Русия. 
Но с лобисткия занаят на 
Запад се занимават изключи-
телно професионалисти. В 
САЩ например половината от 
професионалните лобисти са 
бивши сенатори и членове на 
конгреса. Може би трябва да се 
разреши на депутатите да са в 
състава на органите на упра-
вление на всевъзможни АД, 
ООД и други подобни. Така е 
практиката например в Герма-
ния. 

Разбира се, не е възможно 
да се постигне окончателна по-
беда над сенчестия лобизъм. И 
не само в Русия – на никое 
място. Това е същото като с ко-
рупцията, като в най-добрия 
случай могат да се ограничат 
нейните мащаби, но все едно – 
няма как да се изкорени. Като 
минимум, на Русия й е нужен 
закон за лобизма. Колкото по-
вече ясно очертани рамки, тол-
кова по-малко сянка. 

В 
своята статия в “Россий-
ская газета”  “Несмля-
ното брашно на руската 
история” режисьорът 

Андрей Кончаловски си задава 
въпроса: “Готова ли е Русия за 
демокрация?”. И отговаря: “Не”. 
На тези, които мислят различ-
но, той им вменява “историче-
ско нетърпение”.

Между другото, дали читате-
лят помни много известния пре-
ди три и половина десетилетия 
роман на Юрий Трифонов “Не-
търпение”.  Там този прекрасен 
писател с любов и съжаление 
също говори за историческото 
нетърпение. С примера на наро-
доволците. Това бе и предупреж-
даващо послание към диси-
дентските кръгове – “да не на-

Г
осподи, колко мастило е 
изписано, колко копия са 
счупени, колко пишещи 
машини и компютри – и 

все същата непрогледна тъм-
нина! Стои си прекрасната 
Русия в своите проблемни дрехи 
пред огледалото и се кипри: аз 
Европа ли съм или Азия? Аз 
силна ли съм или слаба? Аз ве-
лика ли съм или нищожна? От-
говори ми, огледалце... Вглеж-
да се Русия. Понякога се вижда 
красиво просветлено лице. А 
понякога наднича гнусна, отвра-
тителна мутра...

Да оставим на мира овехте-
лия тютчевски аршин или не-
красовския издаващ стонове 
мужик в родната обител – това, 
както се казва, е общо място. А 

вредите; нека брашното се сме-
ли”. Всичко това, разбира се, е 
така. Но и тогава, и сега аз подо-
зирам, че Трифонов е измислил 
това за самооправдание: защо 
ли аз не съм с тях. Ще подчер-
тая: аз не обиждам посмъртно 
Юрий Валентинович. Защото и 
аз самият съм си измислял вся-
какви “антинетърпения”. Що се 

касае до демокрацията, то това 
е толкова размита откъм съдър-
жание и неопределеност дума, 
че аз се старая да не я употребя-
вам. Великият Кант разгранича-
ва “пълнолетна” и “непълнолет-
на личност”.  Ако народите се на-
мират в непълнолетно състоя-
ние, то те, подобно на децата, 
трябва да слушат по-възрастни-
те. Тук властта, държавата имат 
патриархално-авторитарен ха-
рактер, господстват норми, ид-
ващи отвън. Народите, дости-
гнали пълнолетие, сами създа-

виж, определението на Петър 
Вяземски: “Безкрайна е Русия, 
все едно вечността е на земя-
та!...” И по-нататък: “Всичко е 
пусто, еднообразно, като че ли 
духът е замрял в живота”. Това 
е написано през 1849 година.

Може да се снижи високият 
стил и да се спуснем към по-ни-
сък, кинаджийски-битовия: “За 
державу обидно!” („Мъчно ми е 
за държавата!”) и “Хочется рва-
ть и метать!” („Иска ми се да къ-
сам и хвърлям!”). Много пъти и 
мятахме, и късахме. Строяхме, 
рушихме, издигахме, бунтува-
хме се, затваряхме, бесихме, 
разстрелвахме, строявахме в 
колони, разпалвахме ентусиа-
зъм, обещавахме златни пла-
нини – нищо не помагаше! Ру-
сия оставаше непроменена. 

Ако не се вземат под внима-
ние цивилизованите играчки-
залъгалки (самолети – парахо-
ди – автомобили – компютри и 
така нататък), то същността не 
се променя. Само богати упра-
вляват и се наслаждават на 
разкоша.

През 80-те години аз попитах 
своя приятел от училище Ан-
дрей Тарковски къде е пробле-
мът, защо “нещо не е така, как-
то трябва”? Той отговори: “А ти 

ват нормите, на които се подчи-
няват. Това е правовата държава. 
Дали руският народ е “пълноле-
тен”? – Безусловно. Ужасния, 
кървавият ХХ век, който съ-
ществено се смекчи през своята 
втора половина, се превърна в 
главната епоха на неговото из-
растване. Разбира се, аз мога да 
бъда упрекнат в противоречие 
със самия себе си. Цитирайки 
Бродски, аз много пъти съм го-
ворил за “антропологическата 
катастрофа”, случила се с руския 
народ. Това е така. Но едновре-
менно ние преминахме през та-
кава школа на съвременността 
(урбанизация, всеобща грамот-
ност, масова образованост, кул-
тура, наука), че нямаше как да 
не пораснем. Не би следвало ру-
ската история да се свежда до 
варварство, примитивизъм, ав-
торитарност. Ние имаме велики 
традиции на самоуправление и 
гражданско общество. И това не 
е само древното народно упра-
вление в Новгород и Псков, не 
само периодът на самоеманци-
пация между 1861 и 1914 г. Това 
е и социалният подем от втора-
та половина на 50-те до 70-80-те 
години на ХХ век.

какво искаш, според историче-
ските мерки крепостното пра-
во е отменено съвсем наскоро. 
Робският дух още не е изве-
трял”. И съответно в Русия ос-
новно живеят не свободни 
хора, не горди, да речем, пред-
приемачи, а зависими от влас-

тта и чиновниците хора. Почти 
крепостни. Но само им го кажи 
в лицето, веднага се обиждат: 
ние не сме плебеи! Само че жи-
веете като плебеи.

Не, аз също съм против рево-
люционните сътресения. Но 
нещо трябва да се прави. Необ-
ходими са реформи. Коренни. 
Радикални. Във всички сфери. 
В противен случай – край и 
“прощай, немытая Россия!” 
(„сбогом, немита, мръсна Ру-
сия” – от стихотворение на Лер-
монтов – бел.пр.)!”
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ската икономика, която ще из-
лиза от нефтената и газовата 
зависимост.

Във външната политика ще 
продължи стратегическото 
партньорство с Европейския 
съюз. Ще се запазят определе-
ни конфликти с Америка относ-

ДА ПОСПОРИМ ЛИ?

ДА 
Ние имаме 
велики 
традиции 

НЕ
Русия
остана
непроменена

Академик и писател решиха да изяснят доколко руското общество съответства на европейските стандарти

Не бива руската 
история да 
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варварство и 
примитивизъм

В Русия основно 
живеят не свободни 
хора, не горди 
предприемачи, а 
зависими хора
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Хинштейн

В обществото, 
особено у 
активната, 
мислещата му част, 
действително се е 
натрупал протест

Проблемите на 
съдебната система 
са абсолютната 
й закритост и 
непрозрачност

Москва не е място за 
сбивания 
Какво се случва на улицата? 
Кой какво се опитва да постиг-
не? Митинговата активност не 
подкопава ли безопасността на 
държавата?
На мен ми се струва, че в обще-
ството, особено в неговата ак-
тивна, мислеща част в градове-
те, действително се е натрупал 
протест – това е, ако говорим 
за тези, които излизат на Бо-
лотния площад и на улица «Са-
харов» (да ги наречем опози-
ция). Но на мен ми се струва, че 
хората излизат да митингуват 
не защото са твърда опозиция 
спрямо властта и жадуват ре-
волюция. А защото хората 
искат да бъдат чути, искат да 
ги имат предвид и да се уважа-
ват техните права. И в този ас-
пект аз споделям тяхната пози-
ция. Тези, които излизат на 
Поклонная гора (тези, които 
подкрепят Путин) и на други 
митинги в цялата страна в под-
крепа на курса, провеждан 
през последните години, също 
имат своя позиция, и аз също я 
споделям, защото там говорят 
за недопустимост на сътресе-
ния и за нежелание да се загу-
би постигнатото. Вероятно бъ-
дещето на нашата страна ще се 
определи от компромис между 
тези две течения.

Може ли да те разбирам така, 
че обединен митинг би могъл да 
протече под лозунга „За запаз-
ване на стабилността при ува-
жение към нас“?
Вероятно да, или под лозунга 
„За стабилност без застой“. Въ-
просът е в това, че в последно 
време, паралелно с позитивни-
те процеси, икономическата 
стабилизация, ръста в жизне-
ния стандарт и доходите, у част 
от обществото започна да въз-
никва усещането, че тях не ги 
чуват, че властта разговаря с 
тях на различни езици. При 
това под „власт“ аз подразби-
рам всички органи на властта, 
започвайки с федералните и 
завършвайки с местните. Осо-
бено последните, защото с тях 
най-често се сблъсква сред-
ностатистическият гражданин. 
Уви, властта се обособи, живее 
някакъв неин си живот. И хора-
та нямат възможност да вли-
яят върху нея.

А каква е причината властта в 
известна степен да „поброн-
зовее”?
На мен ми се струва, че една 
от основните причини се със-
тои в това, че при изграждане-
то на вертикалата на властта 
май бе направен прекалено 
необоснован разчет на съзна-
телността на чиновниците и 
въобще на държавния апарат. 
За решаването на първосте-
пенната задача за държавата 
по онова време – спасяването 
на страната от разрухата, от-
ърваването от регионалното 
своеволие, от престъпността 
във властта, за оптимизация 

на бюджета, за повишаване на 
дисциплината в силовите 
структури, на Путин му бе не-
обходимо да съсредоточи в ръ-
цете си голяма власт. За това, 
разбира се, бе необходимо да 
се концентрират всички сили в 
един юмрук. По тази логика 
бяха отменени изборите за гу-
бернатор и за кметове в много 
от градовете, отмени се мажо-
ритарното избиране на депу-
татите в Държавната дума, ус-
ложни се процедурата за ре-
гистрация на партии. В същото 
време бяха силно завишени 
пълномощията на силовите 
структури и на чиновниците.  
Тогава това беше правилно. Но 
при днешните условия това 
вече се превръща в заплаха за 
развитието на самата държа-
ва. Властта вече разбра това. 
Не е случайно, че от страна на 
президента и на премиера пос-
ледва такава бърза реакция.

Партийно презареждане
Ти си член на „Единна Русия“. 
Нямаш ли усещането, че пар-
тията бе превърната в гръмоот-
вод? Че „Единна Русия“ е сама 
за себе си, а и върховната власт 
е сама за себе си?
Безспорно ние поемаме върху 
себе си остатъчната част от 
негативизма, защото „Единна 
Русия“ се отъждествява с 
властта. И понеже в партията 
постъпваха началници от 
всички нива, то естествено е, 
че тяхното скудоумие момен-
тално се трансформира върху 
отношението към партията 
като цяло.

Аз съм привърженик на 
това, че партията се нуждае 
от промени или, както е модно 
сега да се казва, „ребрендинг”, 
презареждане. „Единна Русия“ 
трябва да се отърве от ненуж-
ните хора, от тези, които я дис-
кредитират. Тя трябва да се 
превърне в жив организъм, за-
щото болшинството от члено-
вете на партията са нормални, 
порядъчни хора, които дей-

ствително искат някакви про-
мени, желаят страната да 
процъфтява.

За да има партията бъдеще 
и не просто да съхрани своето 
доминиращо влияние на поли-
тическата сцена, а да го усили, 
са необходими кардинални 
промени, укрепване. До неот-
давна в партията не се поо-
щряваше дискусията – и 
вътрешнопартийната, и меж-
дуведомствената. Например 
не беше прието да се изказва 
критика към действията на 
изпълнителната власт. Когато 
аз се изказах с критика към 
бившия кмет на Москва Луж-
ков, един от лидерите на 
„Единна Русия“, това не преди-
звика възторг сред еднопар-
тийците. Необходими са споро-
ве и между изпълнителната и 
законодателната власт. Друг е 
въпросът, че това не трябва да 
бъде някакво заяждане, а кон-
структивен диалог между за-
интересовани и уважаващи 
себе си страни, единомишле-
ници. Парламентът не трябва 
да се превръща в машина за 
щампи, през която минават 
всякакви спуснати отгоре ини-
циативи. 

За какво отговаря съдията?
В момента необходима ли е ре-
форма на съдебната система?
Безусловно. Но ако съдебната 
реформа бъде възложена да 
се направи от ръководителите 
на съдебната система, то аз 
предварително мога да пред-
положа, че това няма да дове-
де до нищо хубаво. На мен ми 
се струва, че основните про-
блеми на съдебната система 
са нейната абсолютна затво-
реност и непрозрачността при 

нейното формиране. Не е пра-
вилно съдебната власт да 
бъде формирана от изпълни-
телната власт. Но даже не това 
предизвиква у мен особено 
възмущение, а фактът, че не 
съществува никаква система 
за обективна оценка на дей-
ността на съдиите. Съдът от 
първа инстанция например ос-
ъжда някого да изтърпи опре-
делено наказание, а съдът от 
втора инстанция го оправдава. 
Какви санкции следват в този 
случай по отношение на съди-
ята?

Ти засягаш въпроса за квали-
фикацията на съдиите. Когато в 
течение на една  година  касаци-
онната инстанция отменя много 
решения и присъди на даден 
съдия, то  това е основание ав-
томатично да му бъдат прекра-
тени пълномощията.
Ако работникът допусне брак, 
то него го глобяват, ако журна-
листът допуска дезинформа-
ция, то той също търпи някак-
во наказание и се публикува 
опровержение. А съдията не е 
подложен на никакви санкции 
за неговите грешки. При това 
решението на втора инстан-
ция не може да бъде критерий 
за оценка, защото днешната 
съдебна ситема фактически е 
правоохранителна система и е 
изградена по вертикален 
принцип. Не случайно при нас 
има такова ужасно количество 
обвинителни присъди при от-
вратителното качество на 
предварителното следствие. В 
същите тези органи на въ-
трешните работи една трета 
от следователите са без висше 
юридическо образование.

Ежедневно аз получавам 
огромно количество сигнали 
от граждани и техни роднини. 
Нямам възможност да прове-
рявам техните доводи, защото 
не съм надзорен орган и нямам 
такива пълномощия, а и чисто 
физически не е възможно да 
се обърне такъв обем доку-

ментация. Аз само мога да ги 
препратя в прокуратурата за 
проучване възможността за 
обжалване или във висшесто-
ящия съд. Но висшестоящият 
съд има право да не води пре-
писка с мен, защото не съм 
страна в процеса. И много 
често получавам отговори, 
чиято същност се свежда до 
това, че „не се допуска вмеша-
телство в дейността на съдеб-
ната система“.

Необходима е реформа 
на правоохранителната 
система
В какво според теб се корени 
основната причина за недове-
рието и негативното отношение 
към съда и съдилищата, което е 
очевидно в обществото?
Съдиите са се оградили с ви-
сока червена стена, която ги 
предпазва от каквото и да е 
вмешателство и натиск. При 
това ние отлично знаем, че 
вътре в съда съществува съ-
щата командна система и „те-
лефонно право“, както в след-
с т в и е т о  и  д о з н а н и е т о . 
Заповед, спусната от предсе-
дател на субективен съд, 
практически е задължителна 
за изпълнение. Ако съдията не 
я изпълнява, то неговата 
съдба в бъдеще е незавидна – 
най-малкото няма да работи в 
този съд. И обществото няма 
възможност да повлияе на да-
дената ситуация.

Измененията, които ние по-
стоянно внасяме, са по-скоро 
с козметичен характер. Аз съм 
убеден, че да речем досъдеб-
ното следствие е рудимент от 
съветско време. Ние вършим 
една и съща работа два пъти: 
първоначално в стадия на 
предварителното следствие 
събираме доказателства, а 
след това в съда тези доказа-
телства отново ги отстояваме. 
Защо? Необходима е карди-
нална реформа на правоохра-
нителната и на съдебната си-
стеми.

Прекалено
много
чиновници
Броят на чиновниците расте, а 

населението като цяло намаля-

ва. Според данните от 2010 г. 

на 100 000 руснаци се падат 

1153 чиновника, преди 10 го-

дини те са били 794 (1,5 пъти 

по-малко). 

В момента от 1000 работещи 

руснаци 25 са чиновници, през 

2000 г. те са били 18, а през 

1994 г. – 15. В Русия броят на 

държавните служители е прека-

лено висок, те пречат на ръста 

на икономиката, смятат съста-

вителите на правителствен до-

клад, и като цяло те не са по 

джоба на страната. Само за 

тяхното трудово възнагражде-

ние бюджетите от всички нива 

харчат около 67 милиарда руб-

ли на месец, или 804 милиарда 

рубли годишно. Правителстве-

ните експерти предлагат към 

2020 г. чиновниците да намале-

ят с 30%, половината от иконо-

мисаните средства да са за по-

вишение на заплатите на тези, 

които са останали.
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СЪБЕСЕДНИК
БОРИС ЖУТОВСКИ

ДОСИЕ

Борис Иосифович Жутовски е 

роден на 14 декември 1932 го-

дина в Москва. След завърш-

ване на образователна и ху-

дожествена школа постъпва в 

Катедрата на художници на кни-

ги към Московския полиграфи-

чен институт. 

След личния скандал с Никита 

Хрушчов за него са затворени 

всички изложбени зали в Съ-

ветския съюз. От 1964-1965 г. 

започва широкото излагане на 

творбите му по целия свят в га-

лерии и музеи. 

Лауреат на многобройни худо-

жествени награди.

ВАЛЕРИЙ ВИЖУТОВИЧ 
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

Над четиридесет години той 

рисува портрети на бележити 

съвременници. Рисува от натура, 

с молив. Сеансът продължава час 

и половина-два. Той е направил 

над триста портрета.

Най-често са ви позирали прия-
тели или просто известни хора, 
които лично сте познавали. Бихте 
ли изпълнили поръчка за портрет 
на човек, който не познавате?
Да. Сега точно така си изкар-
вам прехраната. Съобщих, че 
рисувам портрети по поръчка и 
неотдавна направих дванаде-
сет броя. 

Много ли са поръчките?
Много са.

 А ако моделът не ви вдъхновява? 
Да речем, защото е  с безцветно, 
неизразително лице.
Вижте, положението е много 
просто: на мен са ми нужни 
пари, а портретите са това, 
което умея да правя. 

А онези триста и няколко пор-
трета от серията „Последните 
хора на империята” – те по ду-
шевна необходимост ли бяха?
Точно така. Аз рисувах и рисувам 
от натура, това е задължително 
условие. Познавах много от хо-
рата, които са ми позирали.

И Сахаров ли познавахте добре?
Не, с него се познавахме само 
по лице. С него ме запозна 
журналистът Юрий Рост. След 
като Андрей Дмитриевич се 
върна от заточение.

 Къде ви позира?
У тях вкъщи, на ул. ”Чкалов”.

А как попадна Синявски във ва-
шата портретна колекция?
Аз бях и досега съм приятел с 
Ирина Уваровая, вдовицата на 
Юлий Даниел (съветски писа-
тел, дисидент, осъден по из-
вестното дело “Синявски-Да-
ниел”), която преподаваше в 
едно от училищата, където 
учех. Т.е. аз познавах и Юлий. 
Веднъж Ира ми каза: “Борис, 
ела при мен, ще ми гостува Ан-
дрей Донатович (Синявски – 
В.В.)”. Отидох на ул.”Песчаная”, 
където тя тогава живееше, и 
работих в “ужасни” условия: в 
миниатюрната кухничка се 
бяха натъпкали двайсетина 
души. Синявский седеше на 
масата, разговаряше, а аз го 
рисувах.

Как успяхте да уговорите за 
сеанс Судоплатов?
Така се получи, че в семей-
ството на един мой близък 
приятел по едно време се 
появи много ярка, пряма жена 
– Ема Карловна. Тогава ми ка-
заха, че това е жената на 
Павел Анатолевич Судопла-
тов, който беше най-близкият 
съратник на Лаврентий Берия. 
Веднъж го видях на гости, 
даже му направих снимки, 
които пазя досега. Най-накрая 
звъннах на майката на прияте-
ля ми: “Павел Анатолевич не е 
млад, дайте да му направя 
портрет”. Тя ми отвърна: 
“Добре, Борис, ще го попитам”. 

Направи ли ви впечатление?
Несъмнено. Особено със след-
ната история: “Веднъж в Хар-
ков разбрах, че в града са се 
появили антисъветски листов-
ки. Беше съвършено очевидно, 
че листовките бяха написани 
от ученик. Буквите бяха с дет-
ски почерк и в думата “буржоа-
зия” имаше две грешки. Ние 
бързо открихме момчето и 
тези, които го вдъхновяваха. 
По онова време ръководител 
ни беше Косиор – Вие, Борис, 
сигурно сте чували името му? 
И, ето, ние доложихме на Коси-
ор. Той ни изслуша много внима-
телно, помисли и каза: “С вдъх-
новителя няма какво много да 
си говорим. Но няма да пипате 
момчето”. И представяте ли си, 
Борис, никой нищо не му напра-
ви! Да, много хуманно, много...”

За изложбата в Манежа, на 
която ви се развика Хрушчов, 
има толкова много слухове. 
Има ли много неистина в тях?                                                                                                  
Много не е истина и то по раз-
лични причини – от преднамере-
на лъжа до заблуждения. 

Беше ли ви страх след порицани-
ето на Хрушчов?
Разбира се, че ме беше страх. 
За какво ми е да се престру-
вам. Тъкмо беше приключила 
епохата на Сталин. Ние бяхме 
абсолютно уверени, че като из-
лезем от входа, ще ни вкарат в 
патрулката и ще ни откарат на-
право по килиите. Още повече, 
че Хрушчов крещеше: “Трябва 
да ви затворят!” След това: “Да 
ви изпратят да сечете дърве-
та!” След това: “Да ви дадат 
паспорт и да ви изгонят от стра-
ната!” Че на всичкото отгоре 
Шелепин (председателят на 
КГБ – В.В.) тичаше насам-на-
там и крещеше на Ернст: “Ти от-

Последният
художник 
на СССР
АВТОРЪТ НА ПОРТРЕТИ НА 

БЕЛЕЖИТИ ЛИЧНОСТИ СЕ 

ОПРЕДЕЛЯ КАТО КОЛЕКЦИОНЕР 

ЗВАНИЕ: ХУДОЖНИК, ПИСАТЕЛ

ПРИЗВАНИЕ:ЛЕТОПИСЕЦ

ПРОФЕСИЯ: ИЛЮСТРАТОР

Аркадий Райкин

Людмила Бороздина

Дмитрий Архангелски

Академик 

Пьотър Капица

Академик Андрей Сахаров

Работя 
непрекъснато. 
Остарявам, така 
че какво друго ми 
остава да правя? 

Никита Хрушчов

къде взе бронз?! Ти никъде 
няма да заминеш от страната!” 
На което ядосаният Ернст от-
говаряше: “Не ми викай. Ти си 
началник на КГБ, имаш писто-
лет, дай ми го, сега ще се за-
стрелям. Това е делото на моя 
живот”. Доста драматични исто-
рии бяха. По-късно, седем годи-
ни след оставката си, Хрушчов 
ме покани на рождения си 
ден.

Нима ви е запомнил?
Не, разбира се. Внучката му ра-
ботеше с жена ми. Изпращах на 
Никита Сергеевич за всеки 
негов рожден ден някакво по-
даръче – първо двата броя на 
сборника “Прометей”, след това 
книжка с мои илюстрации. Той 
благодари чрез внучката си, а 
на последния си рожден ден ни 
покани с жена ми на гости. 

Припомнихте ли си събитията в 
Манежа?
Малко. Най-накрая, когато вече 
си взимахме довиждане, той ми 
каза: “Извинявай за тогава, че 
така стана. Аз не трябваше да 
ходя там, все пак бях председа-
тел на партията, държавен 
глава. Някой ме откара там. И 
ето, разхождам се аз из излож-
бата и изведнъж някой от голе-
мите художници – (т.е. големи по 
неговото разбиране – Б.Ж), ми 

казва: “Няма картина на Ста-
лин!” Аз му се ядосах, но се раз-
виках на вас. След това хората 
се възползваха от това”.

След скандала в Манежа много 
от вашите картини стигнаха до 
Запада. По какъв начин?
Чрез дипломатическия корпус 
и журналисти. Интересът на 
Запада към нас по онова време 
беше просто грандиозен.

В КГБ сигурно знаеха, че про-
изведенията ви се показват на 
Запад?
Непрекъснато ни наблюдава-
ха. Ходеха при всички. Ернст 
Неизвестни ги хранеше и 
поеше. За 80-годишнината 
си Ернст дойде в Москва и 
аз отидох да го поздравя, а 
той ми казва: “Здравей, Боб! 
Виж, кой стои там, не го ли 
познаваш?” Отвръщам му: 
“Не”. “Е, как така – не? Това 
е Никитич, главният от 
КГБ, дето ни следеше”. Тога-
ва беше така. Когато при теб 
идваха от КГБ, трябваше да 
кажеш свещената фраза: “Аз 
съм съветски човек”. След това 
започваш да се сприятеляваш 
с тях. Да, тогава трябваше да 
сме “приятели” с тях. За да се 
сдобием с дефицитни стоки. 
Или за да подарим картинка, 
книжка. Или да звъннем и да 
питаме как са те, как са жената 
и децата.

Имахте ли си ваш опекун?
Разбира се. Той ми звъни: 
“Хайде да се срещнем. Имам 
въпроси”. – “Какви например?” 
– “Например как ваши картини 
са стигнали до Запада”.

И как отговаряхте?
Много просто: “Аз не ги прода-
вам. Вероятно съм ги подарил 
на някой дипломат, а той е за-
минал с тях в чужбина и ги е по-
казал на изложба”.

Кои бележити  хора не бихте  ис-
кали да нарисувате?
Не бих се съгласил да нарису-
вам Мандела. По едно време 
бях станал “приятел” с Лужков. 
Един от неговите помощници 
ми каза: “Боб, не искаш ли да 
нарисуваш Юрий Михайло-
вич?” Отвърнах: “Като го сва-
лят, тогава ще го нарисувам”. 

Този по- мощник сега 
живее в Канада. Написах 
му: “Ето сега мога да нарису-
вам Лужков”. В иждате ли, аз 
съм винаги движен от интерес 
или към формата на лицето, 
или към биографията, изживе-
ния живот. Нещо трябва да ме 
привлече. Например познавах 
един крадец Рома. Невероя-
тен младеж. С осем съди-
мости. “Боб, кажи, струва ли си 
Малдещам?” Казвам: “Струва 
си”. Той: “Искат три хиляди за 
два тома”. Казвам: “Купувай” – 
“Сигурен ли си?” – “Сигурен 
съм”. Ето бих искал него да на-
рисувам. С удоволствие бих 
нарисувал и Горбачов. И ще го 
нарисувам. Избирам хората за 
рисуване не по социална зна-
чимост, а по “изражение на ли-
цето”.  Защо не обичам да рису-
вам жени ли? Защото те все 
искат да са по-млади и по-кра-
сиви и са напълно прави. А на 
мен ми е интересен релефът 
на лицето, всичките тези до-
линки, издутинки.
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АННА ПИМЕНОВА
СВЕТЛАНА МАКАРСКА
СПИСАНИЕ “ОГОНЬОК” 

Всяко пето начинание в сферата 

на високите технологии в Русия 

така или иначе е свързано с 

лъженаука. Общата загуба от 

псевдонаучни мошеници достига 

до 200 милиарда рубли на 

година.

Парадокс На мястото на врачките сега застанаха академиците от „енергоинфомационните” науки

Патент в окултизма
Когато в компания „Роснано” 
обявиха началото на приема-
нето на заявки, корпорацията 
бе засипана от тонове квазина-
учни проекти на „вечни торси-
онни двигатели”. В частност от 
две хиляди заявки за получа-
ване на финансиране само 120 
проекта преминаха през науч-
ния подбор. Днес онези наивни 
изобретатели, които мечтаеха 
да дарят човечеството с нови 
технологии за получаване на 
евтина енергия, останаха в да-
лечното минало – на мястото 
на мечтателите се появиха ци-
нични мошеници, които искат 
да правят пари от лечебни на-
нопрахчета, магическа вода и 
други подобни „технологии”.   
Тези хора имат благодатна 
почва за развитие – според да-
нните от допитването на Лева-
да-център към езотерици са се 
обръщали 20% от гражданите 
ни, а в същото време към про-
фесионални психолози – само 
10%.  80% от допитаните са си 
признали, че вярват в различ-
ни астрологични митологеми 
или НЛО. Така че няма нищо 
учудващо във факта, че по 
данни на експерти от СЗО в съ-
временна Русия има хиляди ас-
тролози, екстрасенси, магьос-
ници, гадатели, а финансовият 
оборот на паранормалната ико-
номика достига около 2 млрд. 
рубли на година.

Паранауката днес се е раз-
простряла във всички сфери 
на нашия живот, при това и в 
такива, които традиционно се 
смятаха за строго рационални. 
По-рано патентите се смятаха 
за свидетелство за научен 
знак за качество, а днес аген-
ция „Роспатент” издава доку-
менти с названия от рода на 
„Симптоматично лечение на 
заболявания с помощта на пръ-
чица от трепетлика в момента 
на новолуние за възстановява-
не на целостта на енергийната 
обвивка на човешкия органи-
зъм”.

Днешните представители на 
окултните науки все по-актив-
но усвояват нанотехнологиите. 
Ето например какво предлага 
на всички желаещи фирма 
Nanocomfort – подставка „Росна 
капка”: „Представата за това, 
че бутилираната пречистена 
вода от магазина и филтрира-
ната вода са безопасни, не е 
съвсем вярна. От тази вода са 
премахнати само вредните хи-
мични и бактериални елемен-
ти, но тя остава енергийно и ин-
формационно неблагоприят-

на... Подставката е предназна-
чена за структуриране на 
питейна вода и различни горе-
щи и студени напитки. Подстав-
ката е направена от дърво и 
вътре е монтиран биокориги-
ращ елемент под формата на 
кръгла пластинка. В статичен 
режим без разбъркване при по-
ставяне върху подставката „Ро-
синка”, налятата в чаша вода се 
структурира в течение на 30-40 
минути. Ако бъркате водата по 
посока на часовниковата 
стрелка, то тя ще се структури-
ра за 5 минути...”

Направо е невероятно, че в 
Русия има немалко хора, които 
приемат тези псевдонаучни 
безсмислици за чиста истина. 
Още повече, че нищо не може 
да бъде доказано – как може 
да се провери, че водата не си 
е върнала „правилната молеку-
лярна структура”?

Пресен пример е набираща-
та все по-голяма популярност в 
обществото методика на БРТ – 
биорезонансна терапия. По 
принцип БРТ се появява още 
през 70-те години на миналия 
век, когато в Европа излизат 
на мода различни окултни 
практики. Една от тях е биоре-
зонансната терапия, но модата 
й минава доста бързо и когато 
всички вече са забравили за 
БРТ, тези методи са заимства-
ни от преподавателя в Москов-
ския енергиен институт и про-
фесор от Академията за ин-
тегративна медицина Юрий Го-
товский, който благодарение 
на връзките си получава всич-
ки необходими сертификати от 
Министерството на здравео-
пазването. „Така в Русия през 
ХХІ век официално се появява 
новото направление в меди-
цинските изследвания „хромо-
семантика” или „съдбология”,  
пише академик Ян Цилинский, 
завеждащ лабораторията по 
популационна генетика към 
НИИ по вирусология „Д.И. Ива-
новский” към Руската акаде-
мия на медицинските науки. – 
БР-терапевтите започнаха не 
само да предсказват, но и да 
променят съдбата. Иновацията 
се състои не само в диагности-
ка на жизнения потенциал на 
човека и определяне на пре-
пятствията за реализирането 
му, но и в по-нататъшно благо-
приятно изменение на хода на 

милиарда рубли на година – то-

ва е общата щета от псевдона-

учните руски мошеници

процента от анкетираните са 

си признали, че вярват в раз-

лични астрологични митологеми 

или НЛО

200

80

ЦИФРИ

Магьосници,
прорицатели,
екстрасенси
и подобни

Рекламните страници в руските вестници са пълни с обяви на врачки

АВТОРИТЕТНО

Да спрем 
вечния 
двигател

Падането на образователно-

то ниво и непознаването на ос-

новните закони на природата е 

истинска беда за съвременно-

то общество. Ние все по-чес-

то се сблъскваме със ситуации, 

когато даден изобретател сам 

„открива нови закони на приро-

дата”, а след това въз основа 

на тях предлага проект или из-

обретение. Комисията по борба 

с лъженауката към РАН се оп-

итва да помага на такива хора 

и, разяснявайки заблужденията 

им, да намери път към правилни-

те решения, които се базират на 

познаването на научните дости-

жения. Срещу лъженауката има 

лек – истинските наука и обра-

зование, които се основават на 

многовековния опит. Още през 

ХVІ век великият английски учен 

Ф. Бекон дава следното опреде-

ление: „Науката е род човешка 

дейност, който се състои в по-

лучаването на знания и преда-

ването им на следващото поко-

ление”. Именно това предаване 

на знания доведе до огромния 

прогрес на човечеството, вмес-

то бавния еволюционен процес, 

който се следва от останалите 

живи същества в природата.

Владимир
Фортов 

АКАДЕМИК НА РАН

съдбата му. Хората, които се 
специализират в тази област, 
започнаха да се наричат „съд-
болози” или „хроносемантици”. 
От всичките многобройни на-
чини за предсказване на живо-
та и съдбата на окултните 
науки, хроносемантиците се 
спряха на хиромантията, като я 
допълниха с астрология. Врач-
ката-циганка разглежда въ-
трешната страна на дланта, 
мърмори нещо, предсказва, 
стряска и обещава да помогне, 
ако й се дадат пари. Случва се 
да й повярват. Хроносеманти-
ците изследват линиите на ли-
цевата страна на дланта и на-
мират точки, от които излизат 
електромагнитни сигнали, 
които според тях определят не-
благоприятната прогноза за бъ-
дещето. С помощта на енерго-
информационни технологии 
фазата на сигнала се променя 
на противоположната. Сигна-
лът се „инвертира” и се връща 
с лечебна цел в същата тази 
точка. Съдболозите твърдят, 
че от това живота на човек се 
променя към по-добро. Ето как 
в началото на ХХІ век в Русия 
се появи електронна врачка”.

Поздрав от Тутанкамона
Впрочем „нанотехнолозите” 
могат да повлияят не само на 
водата, но и на... информацион-
ното поле на пътищата. За 
целта трябва да се купи специ-
ална „информационна пластин-
ка” (за която, впрочем също 
има издаден патент, както и 
сертификат за съответствие – 
от Държавния стандарт на 
Русия) и да се постави под ав-
томобилните номера. „Тя 
действа в две направления – 
цитираме анотацията към този 
продукт на високите техноло-
гии – стабилизира енергийното 
поле и оптимизира информаци-
онното поле на автомобила. 
При въздействие върху инфор-
мационното поле се изтрива 
отрицателната предистория на 
автомобила, което е особено 
важно при покупката на кола 
втора ръка...”

Също така в Русия се прода-
ват много добре и артефакти 
от Древните Тайнствени Циви-
лизации (всичко се пише с глав-
на буква!). Последният писък 

'' 
Лъженауката се превърна в 

забележимо явление в мно-

го страни по света, а Русия, 

за съжаление, е сред лидерите в 

това. При нас възникнаха около 

200 (!) различни „академии”. 

Основната цел на тези „акаде-

мии” е да изпразнят джобовете 

на нашите граждани. 

'' 
В списъка на престижните 

професии ученият е в края 

на втората десятка, а съще-

временно в САЩ той заема вто-

ро място след лекаря. За сметка 

на това бурно процъфтява 

лъженауката. С една дума, вре-

мената, когато физиците бяха 

уважавани, отиват в миналото.

ЦИТАТИ

Едуард 
Кругляков

Виталий 
Гинзбург

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА  КОМИСИЯТА ПО БОРБА 

С  ЛЪЖЕНАУКАТА ПРИ РАН

АКАДЕМИК, ЛАУРЕАТ НА НОБЕЛОВА 

НАГРАДА

на модата от Древните са ци-
линдрите на фараона, универ-
сално изобретение на древно-
египетските учени, които днес 
носи едва ли не всяка втора до-
макиня. Каноничната история 
на появата им в Русия е забуле-
на в традиционния воал на тай-
ната. Уж в края на 80-те години 
на миналия век, физикът Вла-
димир Ковтун открил някакъв 
трактат „Тайните на живота и 
смъртта”, който е съдържал ре-
цепта за вечен живот. Полезно-
то качество на цилиндрите е, 
че те „стопроцентово защита-
ват от всички видове вредни 
излъчвания”, на първо място от 
пагубното влияние на компю-
три, телевизори и мобилни те-
лефони. Е, те се занимават и с 
очистване на помещения, но 
само с  помощта на православ-
ни икони. Така съветва лека-
рят-биоенерготерапевт Татяна 
Мешкова: цилиндрите трябва 
да се поставят до икона и запа-
лена свещ.

Тайната на лъжеучените
Малко хора знаят, че само 
преди 10 години в цитаделата 
на Силициевата долина в щата 
Калифорния броят на профе-
сионалните астролози е бил по-
голям от този на професионал-
ните физици. Даже и днес в 
90%  от американските вестни-
ци се печатат астрологични 
прогнози и само 10% публику-
ват материали, посветени на 
науката и техниката.  Академик 
Евгений Ваганов, който се бори 
от дълго време с шарлатан-
ството в билогията и медицина-
та, е уверен: сега „относително-
то, ако можем да кажем така, 
равнище на „мракобесие”, било 
то в САЩ, било то в ЕС, било то 
в Русия, е горе-долу еднакво”. 
На Запад обаче „на лъженаука-
та се противопоставят добре 
организирана научна общест-
веност и активна пропаганда 
на достиженията на реалната 
наука в средствата за масова 
информация”. Значи, при нас 
няма подобна защита. Затова 
пък има официални патенти и 
сертификати от държавни уч-
реждения, които дават право 
на предприемчиви деятели „по 
линията на науката” да обират 
доверчивите граждани. 
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Пирамидата, от гледната точка на окултните науки, притежава цял набор от извънземни качества, в това число и “целебни”

Падането на 
образователното 
ниво е беда за 
съвременното 
общество
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Как се позиционираш?
ОТКРИТ УРОК

О
бърнете внимание на 
този въпрос – пита-
щият иска да знае, 
не кой си ти, не какъв 

си ти, не какво представля-
ваш в действителност, а 

ОТГОВОРИ

По хоризонтала: Богач | Природа | Бабариха | Вакуум | Ярлык | Соль | Бревно | Баку | Враждебна | Горе | Леди | Грех | Мастак | 
Вдова | Ведро | Нато | Клей | Ткань | Наив | Шмон.
По вертикала: Яковлева | Бельканто | Кардиган | Пила | Алехно | Рост | Опилки | Хвост | Бал | Ковш | Альфа | Дама | Чадов | Нёбо | 
Возбудимость | Гусак | Удав | Маковецкий.

Сканди  Проверете речниковия си запас

Руска кухня    Печена кокошка по руски
не се вари, а се задушава, като 
се запазват всички витамини. 
Главното, разбира се, е вкусът. 
Ястието, приготвено в гърне, 
придобива мекота и благород-
ство на духа, които са присъщи 
на най-добрите достижения на 
старинната руска кухня.

Ще са ни нужни:
700 г месо от кокошка,

1 глава лук, 

1 морков, 

200 г сметана, 

черен пипер, сол,

доматен сос.

Начин на приготвяне:
Нарежете кокошката на парче-

та и ги изпържете до полуготов-

ност. Разпределете ги по „гнез-

да”. Добавете пасиран бял лук, 

нарязан на полукръгчета, залей-

те със сметанов сос с домати и 

задушете.

Най-важното е внимателно и 

правилно да приготвите соса. 

Запържете на сух тиган брашно, 

докато то не започне да мирише 

на орехи, и добавете две чаши 

сметана. Когато тя се разтвори, 

добавете в соса три с.л. дижон-

ска или руска горчица. Подпра-

вете соса с джинджифил, риган, 

чесън. Залейте месото с гото-

вия сос. Леко посолете. Сложете 

за половин час в слабо нагрята 

фурна и ястието е готово. В края 

на готвенето можете да доба-

вите нарязани орехи, стафиди и 

подправки.
Готвач Юс

Толкова е хубаво да имаш го-
лямо глинено гърне с плътен 
капак! Цялата руска кухня е 
произлязла от него. Техниче-
ският прогрес доведе до изо-
бретяването на алуминиеви-
те тенджери. Но всъщност не 
е толкова трудно и вие да се 
снабдите с този прост пред-
мет, дар от далечните праде-
ди. Тайната е в това, че дебе-
лите стени на глиненото 
гърне се нагряват бавно и 
равномерно. Яденето вътре 

1 2

3 4

как, и то все по-често и по-чес-
то! В бизнеса думата днес прос-
то се е превърнала в термин. 
“Позиционировать” в средите на 
деловите хора означава да оп-
ределиш място на стоката си 
спрямо конкурентните стоки.
Нашата непобедима склонност 
към красиви думи, особено та-
кива с “чуждестранен акцент”, 
с чуждестранно звучене, е от-
давна известна. И наистина, на 
кого може по принцип да е ин-
тересен следният въпрос: “Що 
за партия е това?”. Друго нещо 
е да попиташ: “Как эта партия 

себя позиционирует?” (“Как се 
позиционира тази партия?”). 
Разбира се, между “быть”, “яв-
ляться” и “позиционировать” има 
разлика, която е достатъчно за-
бележима и несъмнено смис-
лова. Действително едно е да 
кажеш “он демократ”(“той е де-
мократ”) и съвсем друго – “он 
позиционирует себя как демо-
крат” (“той се позиционира като 
демократ”) (т.е. според речника 
той се определя, характеризи-
ра като такъв). Той може би и 
се позиционира, но всички раз-
бират, че този условен “той” 

хитричко, уклончиво те пита 
“как позиционируешь” (“как се 
определяш, позиционираш”)... 
Общо взето, речниците в един 
глас дружно определят глагола 
«позиционировать» («позицио-
нирам, определям») като едноз-
начно книжовен. Това означа-
ва, че той по принцип не 
трябва да се среща в разговор-
ната реч. Но той се среща и още 

Марина
Корольова

МОСКВА

 АНЕКДОТИ ОТ МОСКВА

Лишь немногие, кого мучает 
кашель, идут к врачу. Оста-
льные идут в театр.

– Я на прошлой неделе раз-
ослал объявление через газе-
ту, что ищу себе жену. И вот 
уже получил целый мешок 
писем.

– И что в них?
– В основном одно и то же 

предложение: «Бери мою!»

– Садитесь, пять.
– Профессор, а может, обой-

демся тремя?

– Нет, только пять!
– Ну хотя бы четыре...
– Пять бутылок «Хеннесси», 

и я ставлю зачет, иначе идите 
договаривайтесь с военкома-
том...

Никогда не говори: «Я ошиб-
ся», лучше скажи: «Надо же, 
как интересно получилось...»

Российские власти недоуме-
вают: почему это только жур-
нал «Форбс» замечает, как из 
года в год растет благосостоя-
ние российских граждан?

Избрани стихове 
от руски поети

Бабушки охали – что же такое 

будет.

Бабушки охали – как же все это 

станется.

И я понимала – меня растят на 

убой

Какому-то чувству чудовищного 

размаха.

И вот – мне уже возмутительно 

много лет,

А чувства такого все нет и нет.

И я знаю – есть женщины, из 

которых все до одной

Могут встать стеной.

И сказать – что, мол, «наши 

мужья 

нам нравятся

Больше Джереми Айронса!!!»

Но я никогда не видела их 

мужей,

Не снимала с них галстуков, не 

целовала 

их шей.

И, возможно, поэтому

Мне так никто и не нравится.

Кроме, конечно же, Джереми,

Джереми Айронса…

Аня е млада поетеса. Био-
графията й е кратка: училище, 
журналистически факултет. 
По-добре да й дадем думата. 
“Всяка неправилно подбрана 
дума вече е враг на поезията.

Човек таи много неща, които 
му пречат да напише хубаво 
стихотворение. Например са-
мозалъгването. То може да те 
отнесе не където трябва.  Аз се 
страхувам от думите.” 

АННА ЛОГВИНОВА

Анна Логвинова

*   *   *

...Был день так долог, путь так 

труден,

Что, уронив за ванну мыло,

Я вдруг решила – будь что 

будет.

И вправду – было то, что было.

всъщност не е никакъв демо-
крат, а напротив, да речем при-
върженик на абсолютната мо-
нархия. Латинският глагол 
ponere означава “слагам, поста-
вям”. От него произлиза думата 
“позиция” (т.е. положение), а в 
преносно значение – гледна 
точка. Както съвършено спра-
ведливо отбелязва филологът 
Владимир Новиков в “Речник 
на модните думи”, ако си заел 
определена позиция, то стой си 
на нея, бъди последователен, 
отстоявай възгледите си. Защо 
ти е още да се занимаваш с ня-

какво си там “позициониране”, 
да се преструваш на някого и 
да демонстрираш пред хората 
неприсъщи на теб черти? Но-
виков вижда в тази дума без-
принципност, суета, желание да 
се угоди и на нашите, и на ва-
шите. Аз виждам и желание, 
каквото и да става, да се раз-
водни същността, да се отда-
лечат другите от тази същност. 
В този смисъл “позиционирова-
ть” наистина би трябвало да се 
преведе като “преструвам се”. 
Макар че в речниците няма да 
намерите такова значение!
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Тези стени умеят да разговарят
Когато през 1990 г. ни напусна музикантът Виктор Цой, на 

стената на дома на „Арбат” №37 някой написа с черни букви: 

„Днес загина Виктор Цой”. В отговор написаха: „Цой е жив!” 

Така се появи известната стена – символ на свободата и 

паметта, място, където може да се скрие бележка за приятел, да 

се определи среща. В подобна „поща” се превърна и входът, в 

който се е намирал апартаментът на Михаил Булгаков и който е 

изпъстрен с крилати фрази от „Майстора и Маргарита”.

Забравили сме да ви разкажем нещо 
интересно? Споделете с нас!

bg@rbth.ru
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За какво пише днес
Валентин Распутин?

ДАРИЯ ГОНЗАЛЕС
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

Именно тези две места се пре-
връщат в огнища на самобитна-
та култура на стрийт арта от 
времената на застоя през 90-
те. Младите художници на 
практика чисто интуивно, от 
сърце, рисуваха нещата, които 
ги притесняваха и стимулираха 
да творят. Павел 183 за първи 
път вижда стената на Цой на 14 
години. Оттогава той рисува. 
Има две висши образования, 
но отказва да назове професи-
ята си: „Това са моите инстру-
менти, моята тайна четчица. 
Като разгледаха сайта ми, всич-
ки медии писаха, че съм учил 
комуникативен дизайн. Всъщ-
ност аз просто се пошегувах. 
Винаги съм се надсмивал над 
дизайнерите. Имам няколко об-
разования, свързани с дизайн, 
но и с типографика, психология 
и философия”.

В Русия Павел стана извес-
тен като стрийт артист едва от-

скоро, след публикациите на 
статии в “Гардиан” и “Дейли Те-
леграф”.  Чуждите медии искаха 
да видят в него английския 
Banksy, като измислиха труд-
нопроизносимия псевдоним 
„Bankski”. „Тъжно е, че след 14 
години творчество те сравня-
ват с някой друг.  Аз съм си аз и 
не приличам на никого...”. На 
Запад го наричат „Р 183”.  Жур-
налистите са взели това съче-
тание от е-мейла на Павел, къ-
дето той се подписва по този 
начин. Истинският псевдоним 
на художника е Паша 183 или 
просто 183.

Според руския режисьор 
Олег Кулик в Съветска Русия 
всичко започва през 1910-1920 
г.: с манифеста на поета на ре-
волюцията Маяковски „Нека 

да украсим нашия град с цвет-
ни бои”.

Въпросът, дали дейността на 
стрийт арта е изкуство, е неед-
нозначен. Павел смята, че се 
занимава с творчество. Според 
него изкуството е доста разте-
гливо понятие. „Един мой прия-
тел – усмихва се Павел – миел 
чинии и изведнъж в чинията, 
нацапана от размазания кет-
чуп, е видял профила на Вла-
димир Ленин. Той спрял да мие 
чинията и я оставил така. Смя-
там, че можем да наречем из-
куство и собственото си въз-
приятие”.

„За да се печелят пари в съ-
временна Русия, не е задължи-
телно да си много  умен. Докато 
това е така, няма да има граж-
данско общество. Белински е 

смятал, че в Санкт Петербург е 
било невъзможно просто да си 
художник или некадърник, 
трябвало е да бъдеш или поне 
художник, или поне некадър-
ник...” Московчанин по рожде-
ние, Павел предпочита Санк 
Петербург, като го нарича „по-
европейски град”.

През 2005 г. художникът за-
снема филма „Приказка за 
Альонка – 2005”, където руме-
ното синеоко момиченце от 
опаковката на шоколада 
„Альонка” се превръща в съ-
временно дете. Альонка в раз-
бирането на Павел е най-свет-
лият човек на земята. Вечно 
наивна и безкористна. „Мисия-
та на стрийт арта е диалог с 
обикновения човек. Затова не 
е нужна галерия и да се взимат 

пари от хора, за да гледат твор-
бите ти. В града се получава та-
кава визуална игра: човек не 
ходи по музеи и въпреки това 
има възможност да види, да 
възприеме, да се замисли над 
творбата ти, е убеден Павел. – 
По натура аз съм по-аскетичен, 
свикнал съм на тишина и само-
та. И много обичам... мръсотия-
та: лятото гледам на обувките 
си и подметките им. 

Когато човек може да пог-
ледне на себе си като на мръ-
сотия, да види голямо в малко-
то – ще постигнем равновесие. 
Без него, това равновесие на 
душите, словата и постъпките 
ни в обкръжаващия ни свят, 
рискуваш да се превърнеш в 
„Макдоналдс” с неговото един-
но меню.

3 АРГУМЕНТА

В ПОЛЗА НА

ГРАФИТИТЕ

1  
Творбите на младия руски 

художник от Екатербинург 

Nomerz (The big brother и 

Toothyman) влязоха в ТОП-100 

на най-добрите в света произ-

ведения на градското изкуство.

2  
През 2011 г. участници-

те от най-известната руска 

стрий арт група „Война” 

спечелиха националната награ-

да „Иновации”, учредена от Ми-

нистерството на културата на 

РФ, и през същата година бяха 

арестувани в Санкт Петербург.

3 
Към източниците на све-

товния стрийт-арт се от-

нася декретът „За де-

мократизация на изкуствата” от 

1918 г., който провъзглася: „Не-

ка улиците да станат празник на 

изкуството за всички”.

Графити Казват, че руският стрийт арт води началото си от стихотворенията на Владимир Маяковски
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Проф. Иван
АНГЕЛОВ,
член-кор.
на БАН

мисти”. Щом те са независими,
питам се какви сме ние - огром-
ното мнозинство български ико-
номисти, които не споделят тех-
ните възгледи и много често се
срамуват от тяхното поведение?
Ако сме зависими - от кого?
Обяснете ми, защото не зная от
кого съм зависим и кой ме ко-
мандва. Нито пък бих допуснал
някой да ме командва. Такова
разделение на българските ико-
номисти е произволно, обидно
и високомерно. То внушава, че
младите колеги мислят със сво-
ите мозъци и изразяват собст-
вени убеждения, а ние сме “кук-
ли на конци”. Опитът ме е на-
учил, че когато някой настоява
натрапчиво,
че е неза-
висим, поч-
вам да се
съмнявам в
обратното.
Ако вник-
нем по-
д ъ л б о к о ,
ще стигнем
до не особе-
но приятни
за тях изво-
ди, макар
че сервил-
ната журна-
листика ги
нарича “во-
дещи ико-
номисти”. Все още чакам някой
да ми обясни какво им е “воде-
щото”.

“Независимите икономисти”
заявили, че в България ще лип-
сва растеж през 2012 г., дори
се очаквала мека рецесия. Из-
разена била тревога за голе-
мия държавен дълг и свързано-
то с това намерение на прави-
телството за емисия на външен
дълг за около 0,9 млрд. евро.
Отправен бил призив за спеш-
ни бюджетни съкращения за
балансиране на бюджета за
2012 и 2013 г.

По растежа на БВП

В моя статия в ДУМА от
16 ноември 2011 г. “Ико-
номическото потъване в
Европа започна” (публика-
ция № 188 в моя сайт на адрес
www.iki.bas.bg/CVita/angelov/
index.htm, а също и в няколко
социални мрежи) във връзка с
публикуваната тогава есенна
прогноза на Икономическата
комисия на ЕС писах: “Няма как
Европа да пада надолу, а
България да върви нагоре с
2,3% растеж през 2012 г. По-
реално е да се очаква спад на
БВП от 0,5-1,0% и в най-добрия
случай - нулев растеж през
2012-2013 г. с произтичащите
последствия върху заетостта,
доходите и бюджета. Всяко вло-
шаване на обстановката в Ев-
ропа ще се отразява и върху
нас.” По онова време Симеон
Дянков говореше за 2,9% рас-
теж и го заложи в бюджета. Не
се различаваха много от него
и т.нар. независими икономис-
ти. Никой от тях не говореше
тогава за стагнация и още по-
малко за рецесия.

Балансиран бюджет
в криза е груба грешка

Нека групата на т.нар. независими икономисти препоръча
на правителствата на САЩ и Европейския съюз незабавно
въвеждане на балансиран бюджет

Това, което писах преди пет
месеца, се повтаря сега от мла-
дите колеги със самочувствие-
то, че казват нещо ново и важ-
но. То е важно, но не е ново.
Няма нито дума, че повтарят
публикувана отдавна моя про-
гноза. Освен това направената
от мен през ноември 2011 г.
прогноза за 2012 г. тежи много
повече от повторението й поч-
ти в средата на 2012-а. Т.нар.
независими икономисти трябва
да знаят, че има авторско пра-
во, което влиза в сила от дата-
та на публикуване на дадена
теза. Всеки следващ, който
застъпва същата или близка до
нея теза и обсъжда тази тема,
е длъжен да се позовава на
носителя на авторското право.
Нарушаването на това
правило се нарича
плагиатство

и се преследва от закона. Ос-
вен това в обществото, а и в
правенето на икономически ди-
агнози и прогнози, трябва да
има елементарен морал. Така
постъпват и в цивилизованите
страни. Време е и у нас да се
уважава авторското право и ав-
торския морал и да напуснем
зоната на интелектуалната
джунгла, в която сме натикани
вече над 20 години.

По държавния дълг

В икономическата теория и
в стопанската практика се бо-
рави с няколко понятия по
дълга. Едното е “държавен и
държавно гарантиран дълг”.
Това е дългът на българската
държава, поет от правителство-
то и ратифициран от Народно-
то събрание. През януари 2012
г. той е 15,8% от БВП. Има и
понятие “брутен външен дълг”,

който през януари 2012 г. е
85,4% от БВП, в т.ч. публичен и
публично гарантиран външен
дълг - 10,1% от БВП, и частен
негарантиран външен дълг -
75,3% от БВП.

Ако говорим за опасности-
те за страната от гледна точка
на дълга, особено опасен е
държавният дълг, чието об-
служване тежи върху бюджета.
Важен е и брутният дълг, за-
щото при пробив по него също
може да се срине цялата ико-
номика. Кризата в Източна и
югоизточна Азия през 1997-
1998 г. беше причинена от ча-
стния дълг. В изявлението на
т.нар. независими икономисти
съзнателно се смесват две раз-
лични понятия - държавен дълг

и дълг на държавни-
те компании,

може би
за да

се драматизира ситуацията. С
такива ходове не се постига
нищо, освен да се подвеждат
неосведомените и тежката си-
туация по дълга да се пред-
ставя като драматична, каква-
то тя не е.

България е между страните
с най-нисък държавен дълг в ЕС.
По-нисък от нашия дълг в края
на 2011 г. имаше само Естония,
а малко над нашия - Люксем-
бург. При среден публичен дълг
82,5% от БВП за ЕС-27 в края
на 2011 г. десетина други
държави имаха дълг по-нисък от
допустимия максимум - 60% от
БВП. Такива са: Румъния -
34,0%, Швеция - 36,3%, Литва -
37,7%, Чехия - 39,9%, Дания -
44,1%, Словакия - 44,5%, Лат-
вия - 44,8%, Словения - 45,5%,
Финландия - 49,1%, Полша -
56,7%, и т.н. И никой не говори
за застрашена финансова ста-
билност на тези държави.

В мои публикации през ми-
налата и началото на т.г. пре-
поръчвам да се допусне кон-
тролирано постепенно повише-
ние на държавния ни дълг до
25-27% през следващите някол-
ко кризисни години, при про-
гнозиран за 2012-2013 г. около
85% общо за ЕС. Това не заст-
рашава финансовата ни стабил-
ност. Ако се прилагат 37-те
мерки на препоръчаната от мен
икономическа политика (виж
“Спешни мерки за смекчаване
на неблагоприятния ефект от
рецесията”, ДУМА, 27 февруа-
ри 2012 г., публикация № 198 в
моя сайт) и при благоприятна
икономическа ситуация в ЕС,
може да се очаква постепенно
излизане на България от кри-
зата към 2014-2015 г. и иконо-
мически растеж около 4-5%.
При такъв растеж ще се увели-
чат данъчните и други
постъпления в бюджета и ако е
нужно, ще се осигури постепен-

но намаление на дълга.
Сегашната истерия около

опасностите от леко повише-
ние на публичния дълг много
ми напомня за истерията до
2007-2008 г., че режимът на
валутен борд бил несъвместим
с бюджетен дефицит. Вече
имаме валутен борд с бюдже-
тен дефицит няколко години
при неграмотно макрофинан-
сово управление на Симеон
Дянков и нищо фатално не се
е случило с финансовата ста-
билност на държавата. Разма-
хването на гръцкото плашило
също е силно преувеличено.
Сляпото придържане към ни-
кому ненужен свръх нисък пуб-
личен дълг по време на криза-
та ще бъде заплатено с още
по-голяма мизерия от българ-
ските граждани. Ако те искат
да живеят в такава стабилна
мизерия, нека търпят недомис-
лията на Дянков. Ако са за леко

смекчаване (или забавено вло-
шаване) на мизерията през
следващите 2-3 години, могат
да наложат на правителството
по-гъвкава предпазлива поли-
тика по държавния дълг, как-
вато предлагам аз.

По балансирания
бюджет

Най-големи световни учени
са доказали, че в дългосрочен
период бюджетът трябва да е
балансиран. В тежки кризисни
години е допустим временен
умерен дефицит за смекчаване
ударите на кризата върху про-
изводството, заетостта и дохо-
дите. В добри години трябва да
се поддържа бюджетен изли-
шек за компенсиране на натру-
пания дефицит. Такива са и су-
ровите икономически реалнос-
ти. Световната криза доказа, че
умерените дефицити са не само
допустими, но и необходими.
Защото тесногръдата политика
- балансиран бюджет на всяка
цена и по всяко време, я
задълбочава. Погледнете дан-
ните на Евростат, МВФ, Светов-
ната банка, ОИСР за производ-
ството, заетостта, доходите, бю-
джетния дефицит от 2007 до
2011 г., и ще се убедите в това.

Т.нар. независими икономи-
сти пренебрегват тези аргумен-
ти. Те настояват българското
правителство да се ориентира
незабавно към балансиран бю-
джет за тази и следващата го-
дина. Ако не беше толкова
опасно, бих предложил един
експеримент: да се разреши на
тази група да поеме управле-
нието на българската икономи-
ка за една година. През есента
на 2011 г. те предлагаха ба-
лансиран бюджет за 2012 г. с
дял на държавните разходи до
30%. Ако някой се опита да на-
ложи такъв бюджет на Бълга-
рия за 2012-2013 г., ще пре-
дизвика масови бунтове, дори
на пословично покорните и
търпеливи българи. Такива
предложения могат да правят
само хора, които никога не са
вземали или участвали във взе-
мането на решения, засягащи
живота и съдбата на милиони
хора. Ако беше толкова просто
и лесно, Америка и Европа от-
давна да са разрешили бюд-
жетните и дълговите си про-
блеми.

В изявленията на т.нар. не-
зависими икономисти има едно
рационално предложение,
правено досега и от много дру-
ги наши икономисти. Правил
съм го и аз през последните
няколко години. В една от по-
следните ми статии “Спешни
мерки за смекчаване на после-
диците от рецесията” предла-
гам еднократно съкращаване
на централната и местната ад-
министрация и на разходите по
нейната издръжка с 15% през
втората половина на 2012 г. и с
още 20% през 2013 г. За най-
нови аргументи виж също моя-
та статия “Мерки за икономика-
та по време на криза”, ДУМА -
4 април 2012 г., и моя сайт, пуб-
ликация № 200.

Правителството предвижда
постепенно намаление на бю-
джетния дефицит до 0,5% от
БВП в 2014 г. чрез съкраща-
ване на разходите. Като най-
бедна страна в ЕС през кри-
зисните 2012-2014 г. трябва да
прилагаме политика на бюд-
жетен дефицит плътно до 3,0%
от БВП.

Г
рупа млади колеги с
консервативна ориен-
тация обявиха на 8
април 2012 г., че са
“независими иконо-

Карикатура
Анатолий
СТАНКУЛОВ
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Искам
думата

Читателят преди всичко

iskamdumata@duma.bg

ни кадри за всички еше-
лони на властта. Светов-
ната практика показва, че
смяната на властта не оз-
начава поголовна смяна
на кадрите. Не се създа-
ват политически кабинети.
Не се провеждат безраз-
борни чистки, с които
утежняват бюджета. Все-
известна истина е, че под-
готовката на кадрите е
продължителен процес,
време, недостатъчно за
един управленски мандат.

След промените на-
стъпи хаос в администра-

лищното строителство, на
финансите и бюджета, на
петрола и енергетиката,
на транспорта, на обра-
зованието. На нея е
възложено в Камарата на
общините да бъде основ-
ният опонент на конкрет-
ните ведомства, което
изисква много добра лич-
на подготовка, много
труд, много безсънни
нощи, за да обори опо-
нента си министър.

Къде сме ние? Канди-
датите за народни пред-
ставители се номинират
месец-два преди избори-
те. Нямат време за срещи
с избирателите. Въведе се
практиката да се предста-
вят на електората с добра

Таня ЙОВЕВА

По инициатива на Международния кооперативен алианс 2012
г. бе обявена за Международна година на кооперациите. Нацио-
налната потребителска кооперация на слепите също отбеляза
този старт, видеоклипът й бе класиран на първо място сред 800
кооперации. Дългогодишният председател на кооперацията Ми-
хаил Кърлин сподели: “Tази година е многообещаваща за коопе-
рациите, защото кооперативният бизнесмодел предлага решение
на предизвикателствата, пред които сме изправени всички ние.
Тя ще насърчи всички заедно да допринесем за изграждането на
един по-добър свят”.

НПК на слепите вече 67 г. работи за доброто на хората с
увредено зрение. Извървяният път показва, че през всичките тези
години Управителният съвет на кооперацията е успял да съхрани
създаденото и да го развива. Сега в кооперацията членуват 2339
души и само през 2011 г. са трудоустроени нови 80 член-коопе-
ратори. Това са предимно млади хора, обикновено студенти. Раз-
дадени са и социални помощи на нуждаещи се и са подкрепени
много инициативи, свързани с издателска дейност, културни и
спортни прояви. Голям успех за служителите от кооперацията е,
че през последните години са спечелени два проекта по Опера-
тивна програма “Развитие на човешките ресурси” от Европейския
социален фонд. Те са на стойност около половин милион лева.

Единият от проектите е “Заедно можем повече”. Благодарение
на него са създадени 13 регионални центъра за осъществяване
на контакти по места. Вторият проект е насочен към социалните
услуги и се е казвал “Светлина в душите”. Изграден е бил Център
за рехабилитация в столицата и са били обучени 114 души вме-
сто предвидените 50. Голям интерес е бил предизвикан към ком-
пютърната грамотност, чуждите езици, готварството, мобилност-
та, зрителната рехабилитация и курсовете по лечебен масаж.

В условията на криза НПК на слепите успя да докаже, че когато
хората искат, те работят упорито и резултатите не закъсняват.

Абонат съм на Глобул от
няколко години. Редовно си
плащам сметките. Тежкото по-
ложение на пенсионерите в
страната ме накара да прекра-
тя стационарния телефон, кой-
то ми е даден от Глобул срещу
месечна такса от 2,80 лв. и 50
безплатни минути разговор.
Имам месеци без нито един
разговор. Обърнах се към ма-
газините, но ми беше отказа-
но - трябвало да чакам изтича-
нето на срока на договора.
Отидох на магазина на ул. “Пи-
скюлиев” във Варна. Посрещна
ме единственият млад служи-
тел. Обясних му случая. Той
също отказа да предприеме
нещо. Настоях да ми даде ад-
реса на централния офис на
фирмата. Същият ми отговори,
че няма централен офис в
България. Помолих го да ми
даде адреса, независимо къде

българи трудно издържат
на цените на храни и ле-
карства, премиерът Бойко
Борисов да прави демон-
страции с раздаване на
пари от социален фонд за
заплати на работниците в
завод. Заводът не е
държавна собственост и в
случая кой трябва да отго-
воря за това посегателст-
во върху фонд “Социално
подпомагане”! Оловно-цин-
ковият завод в Кърджали
има собственик, който е ви-
новен, че не са изплатени
заплатите. Дадените сред-
ства под формата на социално подпомагане
трябва да се възстановят от собствениците на
завода. Не може от фонд “Социално подпомага-
не” да се плащат заплати, когато е посочено
точно за кои случаи трябва да се извършват раз-
ходи.

Демонстрацията на Б. Борисов като “благо-
детел” с изплащането по 325 лв. е преди всичко

Кадрите на
българския
преход
Иречек: „Във вътрешната политика владеят
най-ожесточени партизански злоби”

цията ни. Под лозунга
“Вън номенклатурчици-
те!”, тоест подготвените
кадри, започна чистката.
Резултатите са бюрокра-
тизъм, корупция, беззако-
ние, обезверяване на об-
ществото към институци-
ите. На практика тези,
които се сменяха във
властта, се устремиха да
рушат, да грабят съграде-
ното, да трупат милиони-
те за сметка на обикнове-
ните хора.

Много от новите поли-
тици са обучавани на
Запад, включително в
Англия. Дали четат или
не, но с поведението си
създават впечатлението,
че не са прелистили кни-
гата на Крис Огден “Мар-
гарет Тэтчер-женщина у

власти” - портрет за чове-
ка и политика. Това е
един учебник за навлиза-
щите във властта и управ-
лението на страната. В
продължение на години
Маргарет Тачър подготвя
избора си за парламента.
Опознава своя избирате-
лен район, ежедневно
провежда срещи с изби-
рателите, изучава про-
блемите им, обсъжда про-
грамата си. След като е
избрана в парламента,
старателно се подготвя за
своето първо участие в
обсъждането на конкре-
тен законопроект. Не е
робот за гласуване, а за-
конотворец. Още в опози-
ция Маргарет Тачър е
министър в сянка по пен-
сионните въпроси, жи-

почерпушка с кюфтета,
кебапчета и бира. Пръскат
се десетки хиляди левове
за наемане на нашумели
шоу изпълнители. Стигна
се до куриоза изпълните-
лите на едни избори да
подкрепят едната партия,
а на следващите опонен-
тите. Програмите им са
вяли, стари клишета от
общи обещания и остри
нападки срещу опоненти-
те. Въведе се безумната
практика законопроекти с
изключителна важност
като бюджета да се пре-
тупват за едно денонощие
от дремещи депутати. Тре-
вожното е и това, че се
определят за членове на
кабинета хора далеч от

проблемите, които трябва
да се решават. Ето това
са нашите порядки, които
още Константин Иречек е
описал през ХIХ век: “Във
вътрешната политика вла-
деят най-ожесточени пар-
тизански злоби. Чужде-
нецът чува хиляди най-
лоши неща за отделни
българи от самите бълга-
ри. Главатарите на парти-
ите нерядко имат лична
омраза към другия. Оттук
бързото овехтяване на по-
литическите величия и за-
бележителното явление,
че хората, които известно
време са имали най-голя-
мо уважение, бързо са се
сгромолясали от своя пи-
едестал...”

„Светлина в душите”

Кооперация в полза
на слепите

Без държавна грижа хората
с увреждания все по-
трудно намират работа

Писмото

се намира. Започна да ме ба-
ламосва с несвързани доводи.
На 9 март 2012 г. си платих
последната сметка. През пери-
ода, за който платих, имам
само три разговора, но платих
17,93 лв. Но печалното е, че от
9 до 14 март 2012 г. имам 38
съобщения, включително и по-
сред нощите, получени без
моя заявка, които ще ми кост-
ват по 20 стотинки - общо 7,60
лв. Същият ден повторно ми
беше изпратено съобщение,
че имам да плащам една фак-
тура, макар че същата бях пла-
тил. За да се увери служите-
лят, аз му дадох мобилния си
телефон, но той злоупотреби с
това и изтри всички съобще-
ния от телефона. После ми
даде един формуляр, който
съм бил длъжен да му върна
лично на него, но да не отбе-
лязвам нищо друго, освен в

съответното поле да пиша
това, от което се жалвам. И
добави, че само той можел да
ми реши проблема. Това се
случи на 14 март в 14,30 часа.

Оказа се, че според други
служители само директорът
най-отгоре можел да реши моя
проблем, който бил възникнал
поради погрешно изписване на
името ми. Казвам се Съдкъ, а
те са написали Съдк. Името ми
в Договора за абонамент е из-
писано правилно, а в получе-
ните фактури за сметка се
пише погрешно. Затова, г-н
директор, бих се радвал, ако
отреагирате и съдействате за
решаването на упоменатия от
мен въпрос, за което ще ви
бъда много благодарен.

Съдкъ Османов ЧАУШЕВ,
кв. “Владислав Варненчик”,
бл. 403, вх. 13, ап. 56, Варна

Върнете парите на „Социално подпомагане!”

привличане на симпатизанти на ГЕРБ и лично
към него. Това не е единственият случай на де-
монстрация на проявена “грижа” към народа с
единствената цел увеличаване привържениците
на ГЕРБ и печелене на избори.

Мийко МИЙКОВ,
финансист-икономист, Велико Търново

Гневът на
работещите

без
заплати

Снимка Мариета ТОМОВА

Снимка
Мариета
ТОМОВАН

е мога да приема
за нормално при
тази икономическа
криза, когато много

В НС понякога
най-редовни
са чистачките...

Георги НИЧЕВ

З
а да функцио-
нира управле-
нието, всяка
страна се нуж-
дае от собстве-

Ало, ало...Ало, ало...Ало, ало...Ало, ало...Ало, ало...
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Позиция Мисия Брюксел

ко сравняваме нашето
време с предишни исто-
рически периоди, сегаш-
ните промени са не по-

малки от катаклизмите на двете
световни войни. Кризата от 2008
г. и тази на еврозоната, която
последва, ускориха промените в
световното съотношение на си-
лите. Европа е в лагера на губе-
щите - също както България е
била след двете войни. И макар
и намаляването на населението
сега да е предимно от емиграция, а не толкова от чо-
вешки жертви, на България такъв демографски удар
дори войните през двадесети век не са нанасяли.

Но феноменът не е само български, макар че ние
носим и допълнителната тежест на прехода. В Португа-
лия голяма част от младежите напускат родината си и
заминават за Бразилия, Ангола или Мозамбик, които им
предлагат много по-добри условия за реализация, от-
колкото в родината им. В половината Евросъюз мла-
дежката безработица се превръща в епидемия.

Пиша тези редове по средата на католическата Ве-
ликденска ваканция, свещена за брюкселските чинов-
ници. Огромната сграда на комисията, точно пред поме-
щението, от което списвам тези редове, е празна. По-
вечето чиновници са по плажовете в далечни страни.
Около комисията има още няколко много големи сгра-
ди. Те също са празни. Но не защото служителите са
в отпуск - това са големи фирми, които са фалирали.

Подобно на загубила войната империя, Евросъюзът
се разкъсва от вътрешни кризи. Ксенофобията и попу-
лизмът процъфтяват. По-страшна от икономическа кри-
за е кризата на ценностите, за която е виновна Евро-
пейската народна партия, която си затваря очите за
всякакви безобразия. Унгария е само пример. ЕНП
налага политически коректно говорене, което се изра-
зява в това, да се повтарят позиции, криво-ляво съгла-
сувани между Париж и Берлин. Така се заглушава
всеки опит за размисъл.

Но за разлика от двете световни войни, сега Гер-
мания се измъква от положението в позиция на сила.
В Германия криза няма, европейската криза парадок-
сално засили най-голямата страна в ЕС до степен, която
я прави прекалено могъща. При вземането на решения
в Евросъюза Франция е асоциирана проформа, за да
бъде спазена традицията. Интересите съвпадат, защото
Саркози не иска да губи лице, а Германия се пази да
не парадира с превъзходството си, защото Третият райх
е прекалено близо, за да говорим за Евросъюз под
германски диктат.

Евроинституциите изглеждат печално на този фон.
Първо, защото бе въведен ред, според който те повече
не са важни, значение има само волята на държавите-
членки - разбирай Германия и донякъде Франция. И
второ, защото те не се вписват в цялата тази картина
- в евроинституциите криза няма, даже заплатите бяха
отново увеличени. Много е трудно да вярваш на инсти-
туции, които са се заключили от обществото в своята
златна клетка.

Жак Делор, единственият жив “баща на Европа”,
беше в Брюксел неотдавна и въпреки своите 87 години
намери сила да назове поименно “убийците на Европа”.
И дори лично председателя на Европейския съвет Хер-
ман ван Ромпой, за това, че прати по дяволите модела
на социална Европа, че предаде общностния подход и
се постави в услуга на държавните ръководители, пред-
ставляващи консервативна Европа. Впрочем Делор,
който досега пазеше разстояние от политиката, даде
пълна подкрепа на апел за “Европейска социалистиче-
ска алтернатива” (http://europeansocialistalternative.eu),
приет от групата на социалистите в Европарламента по
повод визитата му.

Но въпреки безкрайно важните неща, които Делор
каза (http://bit.ly/H3k4Ei), така наречените сериозни ев-
ропейски медии се направиха, че нищо не са забеля-
зали. И в Брюксел, подобно на България, тържествува
единствено правилната мисъл, като ересът се толерира
в специализираните интернет издания и блоговете.

Но в България има една особеност. ГЕРБ изяде ре-
зерва, посяга на Сребърния фонд, увеличава външния
дълг. Но все пак доминира представата, че колкото и
зле да стане, накрая ще дойде някой отвън “да ни
оправи”. Нека се откажем от тази унизителна пасив-
ност! Положението е до такава степен сериозно в дру-
ги по-големи страни, че с нас абсолютно никой няма да
се занимава. Проблемите на България са сходни с тези
в повечето страни от ЕС, само мизерията на народа ни,
търпението му и нека го кажа в прав текст - глупостта
му - са по-големи.

Поврат е възможен, ако европейските избиратели
намерят сили да отхвърлят “политически коректното”
обяснение, че в условия на криза дясноцентристкото
управление е без алтернатива. Демокрация се прави на
избори. От всяка страна, включително от България, се
очаква да отхвърли досегашния модел, който обслужва
единствено банкерите и олигархията. След Втората
световна война, колкото и големи да са били разруше-
нията, е имало силен дух, имало е оптимизъм. И сега се
вижда светлина в края на тунела. Французите ще гла-
суват на Гергьовден.

Георги ГОТЕВ

А

Кой ще
ни оправи?

Константин
ИВАНОВ

Знае ли се кой ще ти потрябва!

“Моля, помогнете на Митко. Ди-
митър Йорданов е на 27 г. от Вар-
на. Страда от мускулна дистрофия.
Одобрен е за лечение в Израел.
Семейството му няма откъде да
намери необходимите 12 265 евро
за първия от трите етапа на лече-
нието му...” Този банер излиза на
сайта на “Фрогнюз”. От доста вре-
ме насам, което значи, че за жа-
лост сумата не е набрана. Подобни
призиви за помощ се появяват не-
прекъснато, очевидно безрезултат-
но в повечето случаи. Едва ли е
поради липса на съчувствие, на
съпричастност, на нежелание да се
помогне. Възможностите на мно-
зинството от хората просто са ог-
раничени. Някакво изключение са
акции като “Българската Коледа”.

Неотдавна вездесъщият ни пре-
миер се възмути, че недобросъве-
стният българин, вместо да завърти
в бизнес начинание стоте хиляди
лева, които Той му е дал за отчуж-
дения заради магистралата имот,
ги внася в банката и живее щаст-
ливо от лихвите. Намериха се зло-

намерени икономисти, които изда-
доха, че най-масовите депозити в
България са на стойност средно
110 лв... И че 5,3 на сто от спести-
телите държат 70 на сто от депози-
тите в банковата система. И също,
че в края на м.г. вложителите, кои-
то държат над един 1 млн. лв. на
депозит, са 533 души. И че общата
стойност на депозитите им възлиза
на 1,316 млрд. лв. Ако някой може
да си позволи да помогне на Мит-
ко и на други онеправдани от
съдбата, това са из средите имен-
но на тези 5,3% спестители, държа-
щи 70 на сто от депозитите. Само
че те предпочитат да адресират
даренията си на други реципиенти.

Думата “реципиент” беше из-
ползвана, за да се обозначи МВР
като получател на дарения. Спом-
няте ли си кога гръмна и отшумя за
три дни аферата с онзи списък на
автомобили, чиито собственици не
бива да се закачат от КАТ. Тогава
влезе в обращение въпросната
благопристойна думичка. “Реципи-
ент” в случая е евфемизъм на про-
сташките получател на “рушвет”,
“подкуп”, може и “бакшиш”. И по-
неже скандалът, макар и недока-
зан, не можа да бъде напълно
сметен под чергата, официално бе
съобщено, че МВР е получило за
предходната година около 6 мили-
она волни пожертвования от нищо
неочакващи в замяна дарители.
Работата се размириса чак до
Брюксел, откъдето ни размахаха
пръст, но колай се намери: “дари-
телите” даряват на общините, но

целево - ясно за кого. Изяснихме
кой е единият привилегирован ре-
ципиент.

Другият е малко по-неочакван.
Модата с кръстенето превзе замог-
ващия се мутренски елит: то не бяха
водосвети, не бе ръсене със свете-
на вода, целуване на кръстове и
попски десници. Та и до днес - не
минава без водосвет рязане на
лента. И в менчето със светена вода
подрънкват монети. Сериозните
дарители се отчитат с автомобили.
Е, не на всеки селски поп, но на
варненския владика например
защо да не дариш луксозен авто-
мобил да обикаля паството... Зави-
стници все се взират в ролекса на
дядо Николай, злословят на какви
автомобили се возел. И правят
сметки каква ли му е заплатата, та
да си ги позволява. На което той с
пълно основание може да отгово-
ри с библейското “хлебом едином
не жить”, само че продължението
няма да бъде “а и със словото бо-
жие”, а например “с дарове досто-
лепни и прескъпи, направени от
богобоязливи милионери”.

Варненският Митко и нему по-
добните доста ще трябва да поча-
кат от есемеси да се натрупат по
някоя и друга хилядарка. Онези с
1,316 млрд. лв. депозити ще си
даряват на МВР, за да ги пази, и на
висшия клир, вероятно с надежда-
та за опрощаване на греховете.
Важно е да си добре и с партията,
и с полицията й, и с Бога. “Оти не
се знае кой кога за к’во че ни по-
требе”, както е рекъл шопът.
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Ресурсът на щурмовите самолети Су-25 от
авиобазата в Безмер многократно е удължаван. Те ще

могат да летят до края на 2013 г., а някои и до
април 2014 г. Ако се вземе решение за използването

им през следващите години, трябва да се извърши
основен ремонт на самолетите и двигателите. Така

ремонтирани те биха могли да летят до 2018-2020 г.,
но за това са нужни много средства

Политически
лупинги
Когато липсва воля и компетентност,
славната ни 100-годишна авиация
се превръща в „момче за всичко”

П
резидентът Ро-
сен Плевнелиев
вчера се изяви в
качеството си на
върховен глав-

Ина
МИХАЙЛОВА

нокомандващ. На конфе-
ренция под наслов “Авиа-
цията в съвременната гео-
политика и стратегия на
ЕС, НАТО, коалициите и
държавите” държавният
глава се опита авторитет-
но да покаже колко е за-
грижен за националната
сигурност, но най-вече за
съюзническите ни
задължения. Форумът ко-
май беше посветен на 100-
годишнината на българска-
та авиация, но чудно защо
това не пролича от наиме-
нованието му. То какво ли
остана и от прословутата
ни бойна авиация в годи-
ните на прехода...

Обновяването на авио-
парка на ВВС е наложи-
телно, заяви Плевнелиев.
Заради съюзническите ни
ангажименти най-вече. Пак
заради тях трябвало да не
спираме да осъвременява-
не и материалната база, и
логистиката, и какво ли не.
А откритието, че имаме не
просто възможности, а го-
леми възможности в об-
ластта на инженерната и
авиационната поддръжка
на авиопарка и авиоре-
монтната дейност, едва ли
се нуждаят от коментар.
Пак в тоя ред на мисли

държавният глава си спом-
ни, че разполагаме и с
научен, и с експертен по-
тенциал (добре, че все още
си спомняме, че имахме
такъв!). Красиви думи за
вековен юбилей. Само
дето реалността е доста
тъжна. И мътна, мътна...

Само преди дни воен-
ният министър Аню Анге-

лов най-сетне сподели офи-
циално известната от мно-
го време истина, че много-
функционални изтребители
родните пилоти ще видят...
на куково лято. За нови
самолети търсете следва-
щия премиер, рече и Бори-
сов. Познатата грамофонна
плоча бе заредена - ГЕРБ
прехвърлиха отговорността
за модернизацията на род-
ната авиация на следва-
щия кабинет.

Историята с покупката

на нови самолети стана
толкова сложна и увъртя-
на, че всеки месец ту воен-
но, ту политическо лице,
вместо да повдигне заве-
сата, пуска нова димка. И
така според “последната
заповед” инвестиционният
проект за новите бойни
самолети ще влезе в МС в
края на тази или началото

на следващата година. И не
това, а следващото Народ-
но събрание ще получи
възможността да санкцио-
нира сделката. Не защото
днешната власт се оплете,
не може и не знае, а защо-
то била коректна и не ис-
кала да обременява след-
ващите. А че бездействие-
то върви за ръка с ликви-
дацията... С две думи - пътят
няма да бъде извървян до-
край. Дали усилията на
хората, които работиха по

проекта, ще отидат на вятъ-
ра, е въпрос без повишена
сложност. Въпросителните
обаче станаха твърде мно-
го. И комай волята за мо-
дернизация, армия и наци-
онална сигурност се изпа-
ри. Или остана единствено
при военните.

На тях, хората под па-
гон, министърът на отбра-
ната подхвърли смешни
приказки за суми за покуп-
ка на нови самолети. Нито
за 150-те милиона евро,
нито за 350-390 млн. дола-
ра, за които говорят Бори-
сов и Ангелов, авиобаза
“Граф Игнатиево” ще види
нови машини. Най-много
някои N-та ръка. От съсед-
ни нам държави или от
екзотични дестинации.

По всичко изглежда,
че и в тази област ще сме
в графата “момче за всич-
ко”. Ще предоставяме
бази, летища, научен и ек-
спертен потенциал. Ще
ремонтираме чуждото и
ще си спомняме с ностал-
гия за славното минало на
100-годишната ни авиа-
ция. Ще се наслаждаваме
и на обещания за повече
и по-качествена подготов-
ка на бъдещите ни пило-
ти. Как другояче да раз-
бираме красивите думи на
върховния главнокоманд-
ващ за интегриране в ев-
ропейските проекти и за
съюзнически ангажимен-
ти. Всякак, но не и като
воля за българска авиа-
ция. Което всъщност под-
крепя казаното от военния
министър.

А когато липсва поли-
тическа воля и желание,
решение няма да има. За-
щото всички проекти за
модернизация и обновле-
ние и на ВВС, и на армията
като цяло са политически.
Те не са детска мечта и
прищявка на офицерите и
генералите. Те са нужни на
България, на национална-
та й сигурност и суверени-
тет. Ако тези понятия имат
стойност и не са символич-
ни за управляващите.
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Сега трябва
да се мисли

Конфликтът за
зала “България”

е закономерен
резултат от

липсата на
сериозна

стратегия за
развитието на

националната ни
култура и в

частност на
музикалното

изкуство

Добре е, че се строят магистрали,
бизнес центрове, метро и спортни зали,
но защо не се изградят и концертни зали

Проф.
Емил ЯНЕВ

К
Снимка БГНЕС

онфликтът за зала
“България” не е изне-
надващ, а е закономе-
рен резултат от липса-
та на сериозна страте-

гия за развитието на национал-
ната ни култура и в частност на
музикалното изкуство. Всичко за-
почва от “управлението” на най-
неподходящата за министър на
културата проф. Елка Константи-
нова, откогато в тази важна об-
ществена сфера трайно се наста-
ни волунтаризмът. Всъщност той
е “върхът на айсберга” по отно-
шение на базата, с която разпо-
лагат повечето музикални инсти-
тути в страната, без чието осъ-
временяване не може да се
върви напред. Защото с изклю-
чение на зала “България” в стра-
ната няма друга, която да е про-
ектирана целенасочено и реали-
зирана като концертна зала!
Тези, които сега се използват за
концертни цели, са част от бив-
шите партийни централи, пред-
назначени за пленуми, сесии и
събрания, и не отговарят на аку-
стичните изисквания за осъщест-
вяването на пълноценна концерт-
на дейност.

Добре е, че се строят магис-
трали, бизнес центрове, молове,
метро, спортни зали, Музей на
тоталитарното изкуство, че се
проектират нови стадиони, още
спортни зали, “лувъри”, но никой
дори не се замисля за създава-
нето на концертни зали с добра
акустика като виенската “Музик-
ферайн”, които да позволяват
високите артистични постижения
на българските и гостуващите
чуждестранни музикални
изпълнители да достигат в пълно-
тата си до слушателите. Прекият
контакт на музикалните изпълне-
ния с “посредничеството” на усил-
вателните уредби е също толко-
ва вреден и непрепоръчителен
като храните, неспазващи съот-
ветните им производствени стан-
дарти!

Възникналият конфликт поста-
вя на дневен ред най-малко два
важни въпроса:

 Моментната оценка на
съществуващата музикална ин-
фраструктура в страната и пер-
спективата за нейното подобря-
ване;

 При сегашното й състояние
България готова ли е да се спра-
ви задоволително с изпълнение-
то на амбициозната цел - в 2019
г. София, Пловдив, Варна, Бургас
или Велико Търново да бъде
Европейска столица на култура-
та?

При решаването им

за емоции и местен
патриотизъм
място няма

защото касаят проблеми, имащи
не само национални, но и евро-
пейски измерения. Всичко тряб-
ва да се основава на обективна
оценка, прагматизъм (не комер-
сиализъм) и взаимодействие
между държавните/общинските
структури и гражданското обще-
ство, без което начинанието не
може да има успех!

За получаването на по-голя-
ма яснота нека фокусираме и
конкретизираме проблема за му-
зикалната инфраструктура през
призмата на кандидатурата на
София за Европейска столица на
културата. Надявам се, никой не

си въобразява, че концертните
изяви, включени в програмата на
събитието, ще бъдат на открито,
което е несериозно. Затова е
важно да се посочи с каква база
разполага София в момента, в
която те да се осъществят. Справ-
ката показва, че извън зала
“България” други зали с равно-
стойни качества няма!

Другите са:
 Конгресно-концертният

център НДК, разполагащ с голя-
ма, но не акустична зала 1, от-
личните в акустично отношение,
но с малък слушателски капаци-
тет зали 7, 8, 9 на петия етаж,
почти неизползваемата подзем-
на зала 2, кино “Люмиер” - зала
11, и рядко ползваната зала 6.

 Неуютният салон на Воен-
ния клуб.

От този списък априори отпа-
дат залите в общинските култур-
ни институти “Средец”, “Дружба”,

“Надежда” и “Красно село”, по-
неже изцяло не отговарят на изи-
скванията.

Понякога за изнасянето на
концерти се използват новата
Католическа черква, музеят “Зе-
мята и хората”, Музеят на съвре-
менното изкуство, Софийската
градска художествена галерия и
Националната художествена га-
лерия, но и там няма добри усло-
вия и удобства за провеждането
на мащабни музикални събития.

В утвърдения преди години
градоустройствен план на София
се предвиждаше изграждането
на голяма общинска концертно-
изложбена зала в пространството
между улиците “Раковски” - “Гур-
ко” - “Кузман Шапкарев” - “Иван
Вазов”, с която да се дооформи
софийският “Манхатън”. Но след

задкулисната сделка

между съдебно доказания непод-
купен кмет Стефан Софиянски и
гениалния финансов министър
Милен Велчев собствеността на
парцела от общинска стана
държавна, с цел “батко” Георги
Велчев да построи на него - с
помощта на английски инвести-
тори - голям хотел. Идеята не се
осъществи благодарение на
възраженията от софийската об-
щественост и сега там се поме-

щава временната база на инфор-
мационния център на Министер-
ството на отбраната...

“Замразено” стои и “Военното
НДК”, което чака своя “звезден
миг” да бъде довършено и - дано!
- безвъзмездно се предостави на
Столичната община, за да бъде
завършено и да влезе в експло-
атация. Макар строено от Минис-
терството на отбраната, средст-
вата за строежа са дадени от
държавния бюджет, т.е. от всички
данъкоплатци, и по-разумно е
този комплекс да служи на тях, а
не на някакво ведомство. Надя-
вам се, че никой у нас не мисли
да прави “културна революция” с
помощта на армията...

Наблюдавам с каква перспек-
тива и замах се планират от
държавата мащабни спортни
събития, които трябва да се осъ-
ществят в България през следва-
щите 10 години, и недоумявам

защо така не се
постъпва

и с културата

Нима личните спортни прист-
растия на държавните мъже тряб-
ва да бъдат определящи? Това
означава ли, че между тях няма
хора с широки културни интере-
си, та подходът е двоен - на за-
варени и доведени чеда!? Защо

се забравя, че българските музи-
канти, танцьори и ансамбли от-
давна са обявени за “най-добри-
те дипломатически представите-
ли на страната” (квалификацията
е на чуждестранната преса) от
близо век. Те са неделим компо-
нент от глобалната култура и без
тяхното участие тя не би била
толкова богата и въздействаща!

До 2019 г. има малко повече
от 6 години. Срокът нито е голям,
нито е малък, но той позволява
да се направят някои неща, кои-
то да подобрят музикалната ин-
фраструктура в София. Щом като
под прекия контрол на премиера
и бивш софийски кмет Бойко
Борисов “Главболгарстрой” пост-
рои за една година огромната
зала “Арена Армеец”, защо под
неговия надзор да не се построи
и нова общинска концертна зала
на посочения терен на улица
“Раковски”?

И още нещо: преди 2019 г.
трябва да се проведат като “гене-
рални репетиции” някои други
международни мащабни музи-
кални събития, с които да се “от-
работят” всички детайли за осъ-
ществяване на голямата цел:
София - Европейска столица на
културата. Сега трябва да се мис-
ли и действа по тези въпроси, за
да не “посипваме главите си с
пепел” след това!

Не, не мога да ви зарадвам

Д

Катя ЯНЕВА

али чак толкова искам? Това
е друг въпрос. Но виждам как
жадувате за всенародната
любов, почит и уважение. Ще

ви изхвръкнат жилите от натягане,
глас загубихте от кандърма да ви по-

верим вярата си, надеждата си и себе
си дори. Без да му мислим в каква
изтривалка ще превърнете всичко
това. Не мога да ви зарадвам с обе-
щания. Гледам - и хората около мен
се скътват все на скришно, ако им е
останало нещо от надеждите. А всена-
родна любов? Ще трябва да се про-
стите с това мило нещо.

От всички кладенци и кладенчета,
изкопани от вас, нашите големи
държавници, само горчива вода бли-
ка. И тъй си тече - само мъка, злоба и
омраза. Вие, наши скъпи големци,
овоняхте и живата вода на словото.
Тази ми ти нечистотия, това ми ти омер-

зение към хората, това ми ти самолю-
буване до свръхнасита, това ми ти
лъготене под път и над път... И това
ваше охранване пред очите на втре-
щените хорица. Хорица - когато не сме
уважаваният електорат...

Не, не мога да ви зарадвам. Глав-
но по причина на ножицата. Безмерно
е голяма и безмерно нагла. Както и да
я разглеждаме - и между вашите при-
казки и вашето можене, и между ва-
шето живеене и нашето живуркане.
Вие не я усещате. Събудите ли се в
някоя от държавните си бели къщи,
цъфне ли пред портите ви охрана, гу-
бите простите сетива за социалност.

Но ние, носещото рамо на пустата
му ножица, все по-лошо се препъва-
ме из друмищата, и ако не можем
кой знае колко да мислим, то поне
чувстваме, че ни се претърка кожата
до кокал.

И място за любов няма. Просто
няма.

Има място за мислене и много,
много място за вицове, протести, пла-
чове, ридания, клетви. Защо ли? За-
щото докъде я докарахте, родни про-
зорливци? Нас - до поредната чакал-
ня за светло бъдеще. А вас - до нера-
достно благоденствие.

Не, не мога да ви зарадвам...
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Филмът „Отец Иван
и неговите деца”
в netcinema.bg

Сайтът за онлайн гледане на
българско кино www.netcinema.bg
ще предложи за Великден с бла-
готворителна цел документал-
ния филм на Джеки Стоев “Отец
Иван и неговите деца”. Той ще
бъде достъпен в сайта от днес
на цена от 2.40 лв. с ДДС и ще
бъде наличен по всяко време
като част от каталога на
netcinema.bg. Продуцентът и
сайтът се отказват от всички
приходи в полза на делото на
отец Иван. С прожекция на
филма в НТ “Иван Вазов” на 2
април започна кампанията по
набиране на средства за пост-
рояване на новия дом за децата
на отец Иван. Дарения могат
да се правят и онлайн и по
банков път чрез сайта
www.otecivan.org.

Концерт и книжовна
премиера в „Студио 5”

Днешната вечер в “Студио
5” ще предложи уютно и красиво
прекарване с музика и литера-
тура от сърце и душа. Малък
концерт на братя Владигерови
започва в 17 ч. - с авторски джаз
теми и композиции. А писателят
Деян Енев ще представи нова-
та си книга “Българчето от
Аляска” - с четене на разказите
от нея, научи ДУМА от Алексан-
дра Димитрова. Джаз триото ще
бъде в състав Александър Влади-
геров - тромпет, флюгелхорн,
Константин Владигеров - пиано,
Димитър Карамфилов - контра-
бас. Билетите са по 10 лв.

Людмила Нинова
написа „Спомен
за тромпетиста”

Книгата “Спомен за тромпе-
тиста” от Людмила Нинова (по
баща Грозданова), издадена от
“Захарий Стоянов”, ще бъде пред-
ставена на 17 април от 18 ч. в
Джаз клуба на Столичната биб-
лиотека, пл. “Славейков” 4.

Три родни групи
подгряват
Марки Рамон

Три български групи подгря-
ват двата концерта на бараба-
ниста на легендарните “Рамонс”
у нас. На концерта на формаци-
ята на Марки Рамон в София
снощи в клуб “RBF” атмосфера-
та настроиха “Ла мучедумбре”
и пловдивската банда “Али син”,
които заедно с “Нещо цветно”
ще започнат днес вечерта и
под тепетата. Барабанистът
на създателите на пънк рока
ще свири в Пловдив в Центъра
за сценични изкуства “Stage 51”
от 20 ч. (първоначално обявено-
то място - Военния клуб, е про-
менено поради технически при-
чини). Страната ни е част от
световното турне на Марки Ра-
монс блицкрийг през 2012-а, ко-
ето преминава през 12 държави
на 4 континента.

Премиерна постановка на каталунския майстор на
драмата Жорди Галсеран видяха на камерна сцена
почитателите на Мелпомена от Стара Загора. Пиесата
“Карнавал” е постановка на младия режисьор и беле-
трист Петър Денчев. Роденият във Варна Денчев е
възпитаник на НАТФИЗ “Кръстьо Сарафов”, носител е
на награди от националния конкурс за поезия “Весе-
лин Ханчев” и е автор на два романа.

Поставил е няколко пиеси на различни сцени в
страната, автор е и на музиката в най-новата. В аванс
младият режисьор описва съдържанието с думите: “Кар-
навал” е бодлива приказка за страховете на свободни-
те общества. История, която благодарение на техноло-
гията и медиите конструира ритуала на новия ден. Един
жест, който с лекота хвърля в бездната на злото. Този
път жертвеният агнец е невинното дете, а заложниците
- всички ние. Някъде между неочакваната смърт, май-
чиния инстинкт и свободата се ражда големият въпрос:
Доколко сме господари на себе си в безмилостната
игра? Доколко е възможно да оцелеем, когато прин-
ципът на изначалната свобода дава безмилостно оръ-
жие в ръцете на всички?”

Авторът на “Карнавал” Жорди Галсеран е драма-
тург, сценарист и преводач. Придобива световна изве-
стност с пиесата “Методът Грьонхолм” и е сред най-
поставяните в момента каталунски драматурзи по све-
та. Пиесата е написана през 2005 г. и съчетава в себе
си едновременно жанровата рамка на филмовия трилър
и структурата на класическата драма.

Преводът на текста е на Нева Мичева, сценографи-
ята и костюмите са на Теодора Лазарова, а в образите
на героите се превъплъщават актьорите от Драмати-
чен театър “Гео Милев” Елена Азалова (Мария Гарал-
да), Павлин Танев (Пере Пуч), Мария Пенчева (Лаура),
Христофор Недков (Рибо), Тихомира Темелкова (Ана) и
една от примите на трупата Галя Александрова.

Старозагорци видяха
каталунския „Карнавал”
Петър ГЕОРГИЕВ

В навечерието на най-големия
християнски празник галерия
“Лоранъ” подарява на своята
публика пъстра експозиция от
произведения както на доказани
имена в българското изкуство,
така и на млади талантливи
автори, научи ДУМА от Лаврен
Петров. Истинско предизвикател-
ство за ценителите е великолеп-

ната творба на проф. Иван
Кирков “Църковен двор”. Тя е
представена заедно с няколко
изискани рисунки - “Асенов-
град”, “Стари къщи”, “Разходка”,
носещи характерната за худож-
ника вглъбеност в спомена и
сантиментално чувство. Почита-
телите на модерното изкуство
ще могат да се насладят и на
“ранния” и “късния” Демирджи-
ян, съответно с “Натюрморт” и
“Риби”; Димитър Киров е пред-
ставен с великолепната “Светли-
на от миналото”. В тон с модер-
ното, с въздушна лекота и
нежен контур изпъкват творбите
на Васил Иванов от “Цикъл
Космос”, работени с креда, а
изкушението за любителите на
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малките формати се нарича
“Лозя край морето”. Друго
голямо име от близкото минало -
Тома Трифоновски, присъства в
експозицията с емблематичната
картина “Пълнолуние”.
Реалистичните, графичните и
живописните пейзажи на Весе-
лин Стайков, Наум Хаджимладе-
нов, Борис Данков ни припомнят
природата и града преди някол-
ко десетилетия. Не са забравени
и почитателите на съвременното
изкуство. Творбите на акад.
Светлин Русев, проф. Десислава
Минчева, Греди Асса, Иван
Милев, Димитър Делийски, Иван
Нинов, Кирил Майски, Теодора
Пешева, Венета Гълъбова и
други носят пъстрото многообра-
зие от стилове, техники и похва-
ти. Повече от 70 творби очакват
до 30 април ценителите на
изкуството на ул. “Оборище” 16
в София, както и в сайта на
галерията www.galleryloran.com
24 часа онлайн.

ВЕЛИКДЕНСКИ ПОДАРЪЦИ
В ГАЛЕРИЯ „ЛОРАНЪ”

ечер, посветена на
творчеството на Бо-
ряна Сечанова по

гелина Гаврилова, Александра
Савова, Мариана Крънчева,
Марина Попова, Стефка Таба-
кова, Таня Кацарова, Асен На-
ков, Петър Петков, Васил Дип-
чиков, Иван Иванов, Стефан
Вучов, Чан Тхе Чунг, Алек-
сандър Минов и студентите от
НАТФИЗ Иван Маринов, Вале-
ри Кирилов, Филип Миланов.
Със специалното участие на ак-
тьорите Ники Сотиров, Жени
Лечева, Елена Атанасова, Ма-
рияна Йотова, Мариан Бачев,
Станислав Димитров, Николай
Дограмаджиев, Николай Ганчев
(Руди) и Анна Пампулова и со-
листите на Националната опе-
ра и балет Дарина Бедева,
Трифон Митев и Росен Канев.

Специалистът ще ви каже,
че “Боряна Сечанова има чуд-
ната способност да смесва
всевъзможни танцови езици,
като ги подчинява на собстве-
ния си стил”, ще говори за
“изтънчено въображение, про-
никновен романтизъм и модер-
на чувствителност”, като, раз-
бира се, не забравяме, че тя
има щастието да работи с
танцьори, “боравещи добре с
цялата палитра от стилове и
техники на съвременния танц”,
пише Мария Русанова във в.
“Култура”. Най-хубавото за ре-
жисьора, когато работи с такъв
хореограф, е, че застава срещу
някой, който се вслушва в на-
мерението на цялото. Какви

страсти тлеят тук? Ще се наже-
жат ли дотам, че спонтанно да
се появи танц? Кой ще танцува
и колко го може? Ще танцува
ли изобщо актрисата, или за-
дачата е да припадне убеди-
телно в ръцете на колегата си?
А понякога режисьорът... сам не
знае как да каже какво иска и
хореографът трябва да може и
да чете мисли. Боряна може да
чете мисли, съвсем сериозно ви
казвам. Или поне да чете наме-
рения, докато гледа репетиции
на все още суров материал.

Какво научих от нея ли?
Доста неща, едното от които е
свободата да напиша този текст
по този начин, споделя режи-
сьорката Лилияна Байлова.

Известната
хореографка
отбелязва
50-годишен
юбилей

Иван Кирков,
“Църковен двор”

Едмонд
Демирджиян,
“Риби”

Тома Трифоновски,
“Пълнолуние”

Снимки “АРАБЕСК”

“Àðàáåñê” è ïðèÿòåëè“Àðàáåñê” è ïðèÿòåëè“Àðàáåñê” è ïðèÿòåëè“Àðàáåñê” è ïðèÿòåëè“Àðàáåñê” è ïðèÿòåëè
òàíöóâàò çà Áîðÿíà Ñå÷àíîâàòàíöóâàò çà Áîðÿíà Ñå÷àíîâàòàíöóâàò çà Áîðÿíà Ñå÷àíîâàòàíöóâàò çà Áîðÿíà Ñå÷àíîâàòàíöóâàò çà Áîðÿíà Ñå÷àíîâà
В

случай 50-ия рожден ден на хо-
реографката, ще се състои днес
на сцената на Музикалния те-
атър. В програмата са включе-
ни откъси от спектаклите на Се-
чанова “Кармина Бурана” - му-
зика Карл Орф, “3/4 Луна” - му-
зика Йохан Щраус, “Дон Жуан”
- музика Христо Петков, “Лудо
вино” - музика народна, “Ах,
този джаз!” и “Коса”, режисьор
Борис Панкин, музикален ди-
ректор Евгени Господинов. В
изпълнение ще видим артисти-
те от балет “Арабеск” Теодора
Стефанова, Константина Ханд-
жиева, Даниела Иванова, Ан-
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Култура

а пръв път българчета, живее-
щи в чужбина, ще вземат учас-
тие в детския национален фол-
клорен конкурс “Напеви от Се-
верозапада”. Те ще се изявят

Да посетя премиерата на
документалния филм за Иван
Ненов в Дома на киното в
късния час ме накара обстоя-
телството, че бях колежка на
съпругата на художника - Ека-
терина Савова Ненова, в педа-
гогическото училище в София.
Аз започвах трудовия си път, тя
беше пред пенсия. Скромен,
всеотдаен учител, когото уче-
ници и колеги ще помнят зави-
наги. Мисля, че й е отредено
достойно място във филма.

Художника познавах само
визуално. Виждала съм го
често да изминава пътя от
дома до Художествената
академия до дълбока ста-
рост, защото живея набли-
зо. През 60-те години с ча-
сове се застояваха с Влади-
мир Димитров-Майстора на
пейка в градинката пред На-
родната библиотека.

Малко е да кажа, че
филмът ми хареса, той ме
разтресе. Рядко съм вижда-
ла при такива филми пълни-
ят салон да ръкопляска не-
колкократно по време на
прожекцията. Във филма с
тънка чувствителност и го-
лямо умение при подбора
на материала с еднаква
пълнота бяха показани три
основни момента. Животът
на художника, ценностите,
придобити в семейството,
изключителната роля на
баща му и неговият пример
- в това виждам причината
за това достолепие и

Националният филхармони-
чен хор при Софийската филхар-
мония под диригентството на Илия
Михайлов започва цикъл от три
концерта, обединени под името
“Звукови диалози”. Диалозите са
задочни, разбира се - между ав-
тори от различни епохи, използ-
ващи различни композиционни
техники и похвати, имащи разно-
образни звукови възгледи и есте-
тическо възприятие. Някои от ком-
позиторите са се познавали доб-
ре - Моцарт е бил ученик на
Хайдн, а други са живели толкова
отдавна - преди около 400 и по-
вече години, че подробностите
около битието им, както и голяма
част от музиката им са покрити с
пелената на времето. Ленард
Бърнстейн и естонският компози-
тор Арво Пярт никога не са се
срещали, въпреки че и двамата
творят своята музика през XX век,
отбелязват организаторите. Те се
надяват чрез трите концерта пуб-

Празничният концерт на Симфоничния оркестър и Смесения хор

на Българското национално радио под диригентството на Емил

Табаков ще премине под наслов “Възкресение”. Събитието ще

се състои на 13 април в зала 1 на НДК, от 19 ч., когато ще за-

звучи Втората симфония на Густав Малер “Възкресение”. Мону-

менталната творба е създадена между 1888 г. и 1894 г. Тя е ед-

но от най-известните произведения на автора и разчупва пред-

ставата за симфония с големия състав - оркестър, хор и солисти.

Заедно с музикантите и забележителните певици Аби Фурман-

ски, сопран, и Фредрика Брилембург, мецосопран, ще чуем ве-

ликолепните стихове на Клопщок: “Ще се пробудиш, да, ще се

пробудиш пак след кратък сън”, вдъхновили музиката на Малер.

„ЗВУКОВИ ДИАЛОЗИ” В КАМЕРНА ЗАЛА „БЪЛГАРИЯ”
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на кръста”, Моцарт - “Аve vеrum
corpus”. Солисти са Николина
Панкова - сопран, Нина Кръсте-
ва - сопран, Искра Станева - алт,
Чавдар Нейков - тенор, Емил
Даков - бас, със специалното уча-
стие на Христо Чешмеджиев -
четец, и камерен оркестър при
Софийската филхармония.

Италианска ренесансова му-
зика и Арво Пярт - хорови произ-
ведения, ще звучат на 12 май от
19 ч. Сред композиторите на ита-
лианската ренесансова музика са
Грегорио Алегри, Джовани Пале-
стрина, Клаудио Монтеверди,
Франческо Кавали, Орландо ди
Ласо, Джовани Габриели. На пи-
аното ще бъде Бисер Генев, кон-
цертът е със специалното учас-
тие на Диана Роуън (Ирландия,
келтска арфа). Между хоровите
произведения на Арво Пярт са
“Solfeggio”, “I am the true vine”, “Da
pacem domine”, “Summa”, “Sieben
Magnificat - Antiphonen”.

Следващият концерт е на 4
юли. Той се посвещава на Деня
на независимостта на САЩ. Пуб-
ликата ще чуе концертно
изпълнение на “Уестсайдска ис-
тория” от Ленард Бърнстейн. Уча-
стват солисти от Националния
филхармоничен хор “Светослав
Обретенов”, възпитаници на Аме-
риканския колеж в София и ка-
мерен оркестър при Софийската
филхармония.

ликата да открие диалога между
миналото и настоящето.

Първият концерт е Великден-
ският - на 13 април от 19 ч. в

камерна зала “България”. В про-
грамата са произведения на
Хайдн - оратория “Седемте по-
следни думи на нашия Спасител

Маестро
Илия
Михайлов

НФХ “Светослав Обретенов”

„Напеви от Северозапада”
ñúáèðà òàëàíòëèâè áúëãàð÷åòà

IV издание на детския фолклорен конкурс
ще се състои на 27 и 28 април в Монтана

Поканихме деца от българската диа-
спора и нашата емигрантска общност за
участие в “Напеви от Северозапада” чрез
Агенцията за българите в чужбина, на
която благодаря за сътрудничеството. Из-
пратихме покани и до българските учи-
лища и неправителствени организации
зад граница. До момента интерес към
конкурса са проявили нашенчета от Гер-
мания и Канада, посочва Асен Асенов -
директор на Младежкия дом в Монтана.
По неговите думи, живеем в информаци-
онно общество и социалните мрежи и
възможностите на новите технологии
може да помогнат да съхраним чувството

за общност и да укрепим връзката на
нашите многобройни емигранти с родо-
вите корени. Независимо къде по света
се намира човек, той носи дълбоко в
душата си своята национална идентич-
ност и си остава българин. След като
получим клиповете, ще направим фен
страница на конкурса във фейсбук, за да
стане тя виртуална сцена за изява на
млади таланти, добавя Асен Асенов.

Тази година освен видеоконкурса за
народна песен организаторите от Общин-
ския младежки дом - Монтана допълниха
към традиционните раздели на “Напеви от
Северозапада” - “Народно пеене”, “Хорео-

графия” и “Инструменталисти”, и нов - “Фол-
клорни ансамбли за обработен фолклор”.

Четвъртото издание на детския наци-
онален фолклорен конкурс “Напеви от
Северозапада” ще се състои на 27 и 28
април в областния град. Конкурсът се осъ-
ществява под патронажа на кмета на об-
щина Монтана Златко Живков. Негови
организатори са ОМД - Монтана, в парт-
ньорство със сдружение “Младежки Се-
верозапад” и школа по народни танци
“Стоянови”. Подробна информация за кон-
курса е публикувана на сайта на Общин-
ския младежки дом - Монтана, www.omd-
montana.dir.bg.

Днес особено се нуждаем
от достолепни личности
като Иван Ненов
Доц. Мария ЙОТОВА

издръжливост, с които Иван
Ненов преодолява превратно-
стите в живота. И хубаво е, че
авторите на филма са отдели-
ли такова място на семейната
среда на художника. Вторият -
бих нарекла сюжетната линия
във филма - е времето, в което
живее Иван Ненов. То е харак-
терно с динамични промени и
крайности в обществения жи-
вот, които влияят силно върху
личността и я огъват, ако не е
устойчива. С голяма вещина и
акценти създателите на филма
са проследили поведението на
художника, неговото верую.

На трето място във филма е
показана силната любов на ху-
дожника към изкуството. Мно-
го добре е показано творчес-
кото му верую, неговата отво-
реност към всички тенденции
в развитието на изобразител-
ното изкуство в световен ма-
щаб. Художник-реалист, Иван
Ненов се увлича от изкуството
на Пикасо, търси живото чув-
ство в модернизма, категорич-
но отхвърля схематизма, нала-
ган на художниците след 9
септември 1944 г. Изключител-
но ми хареса във филма уме-
нието на създателите да под-

чертаят тази последова-
телност в поведението му.
И това, че художникът ед-
накво приема и уволнени-
ето, и последвалите висо-
ки награди и отличия по-
късно. Хубаво е, че във
филма е дадено и едно из-
казване на акад. Иван Не-
нов за днешното време, ма-
кар че е от 1997 г., но зву-
чи актуално.

Днес се нуждаем, осо-
бено младото поколение,
от филми за такива личнос-
ти, издръжливи, достолеп-
ни. Чакаме филми за Ата-
нас Далчев, Атанас Пацев,
Димитър Талев, Димитър
Димов - хора, верни на ве-
руюто. Те са истински при-
мер за житейско поведение.
Защото живеем във време
без духовен хоризонт.

Благодаря на режисьо-
ра Владимир Ангелов и
неговия екип за 104-минут-
ното удоволствие.

Иван Ненов
през 90-те
години
на ХХ век

Маестро
Емил
Табаков

Аби
Фурмански

Фредрика
БрилембургС
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Снимки БНР

„ВЪЗКРЕСЕНИЕ” НА МАЛЕР

ЗВУЧИ НА РАЗПЕТИ ПЕТЪК
„ВЪЗКРЕСЕНИЕ” НА МАЛЕР

ЗВУЧИ НА РАЗПЕТИ ПЕТЪК
„ВЪЗКРЕСЕНИЕ” НА МАЛЕР

ЗВУЧИ НА РАЗПЕТИ ПЕТЪК
„ВЪЗКРЕСЕНИЕ” НА МАЛЕР

ЗВУЧИ НА РАЗПЕТИ ПЕТЪК
„ВЪЗКРЕСЕНИЕ” НА МАЛЕР

ЗВУЧИ НА РАЗПЕТИ ПЕТЪК

З
дистанционно в жанра автентичен песе-
нен фолклор, раздел “Народно пеене - ин-
дивидуални изпълнители”. Изпълненията
им, заснети с приемливо качество в под-
ходящ видео- или DVD формат, ще бъдат
оценявани от жури. Заявките по образец и
клиповете се приемат на електронен ад-
рес: napevi_severozapad@abv.bg най-късно
до 15 април. Клиповете могат да бъдат
качени и в Youtube, като в имейлите обе-
зателно трябва да се посочат линковете
към тях. При възможност е препоръчител-
но малките певци да са облечени в наци-
онални носии.
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о четете скоро

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО

Жив     т
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- Иване, какъв е този крем за
лице, дето жена ти все си го купу-
ва? Против бръчки ли е?

- Не, против бременност.
- Как така?
- Ами като се намаже с него,

става толкова страшна, че ме е
страх да я пипна...

ДЕСИ ТЕНЕКЕДЖИЕВА,
актриса и певица
ДОСЬО ДОСЕВ, актьор
ЕЛЕНА АЛЕКСИЕВА, писателка
ЙОРДАНКА ФАНДЪКОВА,
кметица на София
ЛИЛИ МОРКОВА, учредителка на клуба
„Приятели на ДУМА” в Пазарджик
МИГЛЕНА ИВАНОВА, учредителка на
клуба „Приятели на ДУМА” в Габрово
ПЕТЪР ХЛЕБАРОВ,
народен представител
ПЛАМЕН МАНАСИЕВ, актьор
СТОЙЧО МЛАДЕНОВ, футболен треньор
РАМАДАН АТАЛАЙ,
народен представител
ЦВЕТЕЛИНА ЯНЧУЛОВА,
състезателка по плажен волейбол

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐ

12
Велики четвъртък
Св. преподобни Василий Изповедник,

епископ Парийски.

На днешния ден Господ е причастил
светите Апостоли и им поръчал да учре-
дят в светата Църква такова причастява-
не. Светите Апостоли учредили това. И
християните се причастяват за изцеря-
ване на душата и тялото. Когато се при-
частяваме, ние приемаме Господа у себе
си. Нашето сърце става жилище на Гос-
пода и Господ в него е спокоен. Но ако
след това някой започне да мисли за
зло, желае злото и върши зло, с това
той причинява безпокойство на Госпо-
да. Той ще се чувствува стеснен в тако-
ва сърце и ще страда в него.

Цялата световна левица
и прогресивно човечество

днес празнува
заради рождения ден на

КАЛИНА ЙОТОВА

От екипа
на ДУМА

журналистка с рево-
люционен дух, непод-
ражаем чар и инте-
лектуална сила на
млад джедай. Талан-
тът на Калина е
висша репортерска
сила - тя може да е
в час едновременно
с последните проме-
ни в политическата
система на Монго-
лия и с развитието на левите
радикални процеси във Фран-
ция. В нейно лице брюнетките
тотално размазват блондинки-
те по устрем на духа, както и
по либерален поглед върху
вселената и всички останали
прелести на живота.
Калина, желаем ти постоянно
вдъхновение, смели мисли,
мъдрост в безкрайни количе-
ства и щастие, което да е
дълго като скучна планьорка.

Стотици столичани и гости
на града станаха свидетели на
извънземно нашествие в центъ-
ра на София, след като 8 дру-
желюбни закачливи бели
същества се появиха пред НДК.
Музикантите от “Voca People”,
познати по цял свят заради
уникалния си талант да пре-
създават само с гласове звуци-
те на цял оркестър, още със
стъпването на българска земя
останаха очаровани от внима-
нието и усмивките на огромна-
та публика, дошла да ги при-
ветства. Изпълнителите бяха
съпътствани от официалния им

Альона НЕЙКОВА интергалактически преводач и
асистент-режисьор на шоуто -
Том Шварцберг.

“Пеещите извънземни”, как-
то ги наричат, направиха в
центъра на София 30-минутна
среща с феновете си, като спря-
ха дъха на малки и големи с
акапелните си интерпретации
на “Celebration” и “Lovely Day”.
Песните са част от репертоара,
включен в музикално-театрал-
ния спектакъл на “Voca People”,
с който ще зарадват българска-
та публика на 4 май в зала 1 на
НДК, както ДУМА писа.

Софиянци успяха за първи
път да видят на живо, да се до-
коснат и да се снимат с члено-

вете на октета, обичащи да пъ-
туват из различни градове и
държави по Земята, наслажда-
вайки се на разнообразието от
нови култури и музика. Сред
родните звезди, дошли да се
срещнат с “Voca People” и об-
менят идеи, бе и Устата с дъще-
ричката си Ема, която получи
специални voca-прегръдки и
voca-целувки от дамите в гру-
пата.

Организаторите на концер-
та в България от компания
“Degris” бяха подготвили и спе-
циална изненада за Сопрана,
Алта, Мецо, Бари-тон, Теноро,
Тубас, Бийт Он и Скречър. Род-
ната бийтбокс звезда Red One

се изправи в пряк двубой сре-
щу музикалните феномени. Та-
лантливият българин изненада
“Voca People” с техника и ори-
гиналност на изпълнението си,
а те се опитаха да откраднат
идеите от главата му. Но бит-
ката “Red One vs. White One”
приключи ползотворно и за
двете страни.

Билети за 90-минутното
шоу на “пеещите извънземни”,
включващо най-големите хито-
ве от 80-те и 90-те години на
миналия век, оригинални аран-
жименти, много хумор и забав-
ление, се продават по 40, 50 и
60 лв. в мрежата на Ивентим и
касите на НДК.

Младежка медийна мрежа със съдействието на
“A плюс синема”, Студентския съвет и “Kиноклуб” на
НБУ организират специално представяне на режи-
сьорския дебют на Ники Илиев “Чужденецът” и дис-
кусия на тема “Новата вълна в българското кино”.
Безплатната прожекция на романтичната комедия,
която се радва на силен зрителски интерес, ще
бъде формален повод за разговор за възраждане-
то на българското кино и пътя от студентската ска-
мейка до място пред/зад кинокамерата.

Специални гости ще бъдат възпитаникът на
вуза Ники Илиев, актрисата и почетен професор
на НБУ Цветана Манева, директорът на програма
“Кино и телевизия” в НБУ проф. Людмил Христов и
преподаватели от департамент “Право” и “Масови
комуникации”. Събитието ще се състои днес,
12 април, от 18 ч. в аулата на НБУ, а дискусията
е с начален час 19.30.

НИКИ ИЛИЕВ
ПРЕДСТАВЯ В НБУ

Със сребърно отличие от Международния ку-
линарен фестивал “Перлата на морето” се завърна
Петър Йоргов, шеф готвач на един от водещите
варненски ресторанти. Събитието се проведе за
седми пореден път на о. Брач, Хърватия, а участие
взеха повече от 300 професионални готвачи и стажанти от
над 15 държави. Наградата шеф Йоргов завоюва с представянето си със
“Студено презентационно плато, без дегустация”. Това се смята за най-силната
категория, тъй като най-малко претенденти се осмеляват да се включат в нея.
Младият кулинарен виртуоз обра овациите с банкетно плато, съчетаващо
пилешки вариации. Варненци могат да се гордеят със своя съгражданин, който
до момента е прославил морската столица на редица международни и наци-
онални състезания. Готвач на България за 2009 г., бронзов медал с Национал-
ния отбор в Люксембург през 2010-а и IV място на Boccuse d‘Or от януари са
само част от титлите, с които се е увенчавал шеф Йоргов. Предстои му да
журира в конкурса за Националната купа в Пловдив през април, а през
октомври - Олимпиада в Германия, където ще вземе участие с колегите си от
Националния отбор. Петър Йоргов, който ръководи с размах и фантазия кух-
нята на варненския ресторант “di Wine”, споделя, че от тези събития черпи
вдъхновение за кулинарните си творения.

От продажбата на билети и от благотворителната томбола бяха събра-
ни 18 хил. лв., съобщиха от сдружение “Виенски клуб”. На тазгодиш-
ния бал за първи път бе заимствана австрийската традиция да се
използва общественополезен труд в сферата на културата и социал-
ната сфера, заяви посланикът на Австрия, Н.Пр. Герхард Райвегер.
Събраните средства в размер на 18 000 лв. са един прекрасен резул-
тат, допълни още той. Даренията са вече разпределени с решение на
управителния съвет: 5000 лв. за пострадалите от с. Бисер, 3000 лв. за
Клиниката по травматология и ортопедия в Горна баня и 10 000 лв. за
сдружение “Деца с онкохематологични заболявания”. Оттам разкриха
подробности за възстановителния център за онкоболни деца, който
трябва да се изгради край с. Опицвет, на 30 км от София, определен
като район с най-чист въздух. Престоят в този център ще бъде без-
платен и неограничен за нуждаещите се деца и техните родители, но
за изграждането му са нужни 2 млн. лв., а до момента сме събрали
едва 60 хил., съобщи председателят на сдружението Маргарита
Борисова. Председателят на “Виенски клуб” проф. Александър Йоси-
фов обясни, че вече се работи по организацията на следващия бал.
Мисията е да бъдат привлечени повече хора от различни обществени
сфери, които да допринесат за осъществяването на целите на клуба,
допълни Йосифов.

Британски психолог, специализиран в паранор-
малните явления, търси хиляди доброволци за уча-
стие в експеримент, който да установи дали е
възможно да се контролират сънищата. По време
на опита проф. Ричард Уайзман от Хертфордшър
поставя телефон на леглото, който засича момен-
та, когато човекът сънува, тоест когато тялото е
най-неподвижно. Тогава се пуска тиха мелодия, ко-
ято трябва да предизвика приятни сцени, внушавай-
ки на сънуващия, например, че върви из гора или
е на плажа. След това устройството започва да
звъни тихо, за да събуди човека, който да опише
накратко съня си.

18 000 лв. бяха събрани
на тазгодишния Виенски бал
Павел ПЕНЧЕВ

Доброволци ще сънуват
в името на науката

Снимка DEGRIS
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утринта времето ще е студено, с минимални
температури над 0, на повечето места между
2° и 7°, в София - 3°. Временно намаление на
облачността ще има в предиобедните часове

и до слънчево. По-късно през деня облачността ще
стане значителна. На места в Западна и Централна
България ще превали краткотраен дъжд. Вятърът през
деня ще бъде от юг, предимно слаб. Максималните
температури ще са между 16° и 21°, в София - около
18°. Над планините до обяд ще е предимно слънчево,
но след обяд със значителна облачност, на места в
Западна и Централна Стара планина, Витоша и Рило-
Родопската област с краткотрайни превалявания.
Вятърът ще бъде умерен от югозапад-запад. Ще се
затопли. Дневната температура на 1200 м ще достиг-
не около 12°, на 2000 м - около 4°. По Черноморието
през по-голямата част от деня ще е слънчево. Вятърът
ще е от юг- югоизток. Максималните температури ще
са между 14° и 17°. Вълнението ще е слабо, а темпе-
ратурата на морската вода е 8°-9°.

С Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.48948

GBP
2.36798

CHF
1.62837

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

В петък ще се затопли още и през деняВ петък ще се затопли още и през деняВ петък ще се затопли още и през деняВ петък ще се затопли още и през деняВ петък ще се затопли още и през деня
температурите ще бъдат от 18температурите ще бъдат от 18температурите ще бъдат от 18температурите ще бъдат от 18температурите ще бъдат от 18     до 23до 23до 23до 23до 23°. В. В. В. В. В
следобедните часове ще се развива купестаследобедните часове ще се развива купестаследобедните часове ще се развива купестаследобедните часове ще се развива купестаследобедните часове ще се развива купеста
облачност, но вероятността за превалявания еоблачност, но вероятността за превалявания еоблачност, но вероятността за превалявания еоблачност, но вероятността за превалявания еоблачност, но вероятността за превалявания е
малка. В събота атмосферата ще се лабилизирамалка. В събота атмосферата ще се лабилизирамалка. В събота атмосферата ще се лабилизирамалка. В събота атмосферата ще се лабилизирамалка. В събота атмосферата ще се лабилизира
над цялата страна и краткотрайни преваляваниянад цялата страна и краткотрайни преваляваниянад цялата страна и краткотрайни преваляваниянад цялата страна и краткотрайни преваляваниянад цялата страна и краткотрайни превалявания
са възможни в повече райони. Дневните темпе-са възможни в повече райони. Дневните темпе-са възможни в повече райони. Дневните темпе-са възможни в повече райони. Дневните темпе-са възможни в повече райони. Дневните темпе-
ратури ще останат от 17 до 22ратури ще останат от 17 до 22ратури ще останат от 17 до 22ратури ще останат от 17 до 22ратури ще останат от 17 до 22°, в местата, в местата, в местата, в местата, в местата
с краткотрайни превалявания - по-ниски. Мини-с краткотрайни превалявания - по-ниски. Мини-с краткотрайни превалявания - по-ниски. Мини-с краткотрайни превалявания - по-ниски. Мини-с краткотрайни превалявания - по-ниски. Мини-
малните най-често ще бъдат от 7-8 до 12малните най-често ще бъдат от 7-8 до 12малните най-често ще бъдат от 7-8 до 12малните най-често ще бъдат от 7-8 до 12малните най-често ще бъдат от 7-8 до 12°.....

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

16°/21°16°/21°16°/21°16°/21°16°/21°

13    14
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

17°/22°17°/22°17°/22°17°/22°17°/22°

“≈À≈÷
ƒÓË Ë Ó·ÏËÒÎÂÌË
‰Ó·Â, ‰ÂÎ‡Ú‡ ‚Ë
ÏÓÊÂ ‰‡ ‚ÁÂÏ‡Ú ÌÂ-
ÔÂ‰‚Ë‰ÂÌ Ó·‡Ú,

Œ¬≈Õ
≈ÌÂ„ËËÚÂ Ì‡ ‰ÂÌˇ
ÔÓ-Ï‡ÎÍÓ ˘Â ·Î‡„Ó-
ÔË Ú̌ÒÚ‚‡Ú ËÌËˆË‡-
ÚË‚ËÚÂ Ë ‡ÍÚË‚ÌÓÒÚ-

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
—·Î˙ÒÍ‚‡ÈÍË ÒÂ Ò ËÎ -̨
ÁËË, Î˙ÊË Ë ÌÂÔÂ‰‚Ë-
‰ÂÌË ÒËÚÛ‡ˆËË, Ú‡ÍÚË -̃
ÌÓ ˘Â ÒÂ Ì‡ÏÂÒËÚÂ

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ŸÂ ÔËÒÚ̇ ÔËÚÂ Í˙Ï
ËÁÔ˙ÎÌÂÌËÂ Ì‡ ‰Â-
Î‡Ú‡ ÒË ÔÓÙÂÒËÓ-
Ì‡ÎÌÓ, Í‡ÚÓ ÙÓÍÛÒË-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ƒÂÌ Ú̌ ÌÂ Â ÔÓ‰ıÓ-
‰ˇ  ̆ Á‡ ÌÓ‚Ó‚˙‚Â-
‰ÂÌË  ̌ Ë ËÌËˆË‡ÚË-
‚Ë. «‡ ÔÂ‰ÔÓ˜ËÚ‡-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
œÓÏËÒÎÂÚÂ ÔÂ‰Ë ‰‡
ÔËÒÚ̇ ÔËÚÂ Í˙Ï ËÁ-
Ô˙ÎÌÂÌËÂ Ì‡ ÔÎ‡ÌË-
‡ÌËÚÂ Á‡‰‡˜Ë, ‚

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
ÕÂ „Û·ÂÚÂ ÂÌÂ„Ë Ú̌‡
ÒË ‰‡ „Ó‚ÓËÚÂ ËÁ-
ÎË¯ÌÓ Ì‡ ıÓ‡, ÍÓË-
ÚÓ Ò‡ Ó·ÒÂ·ÂÌË ÓÚ

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
»ÁÔ˙ÎÌÂÌËÂÚÓ Ì‡
Á‡‰‡˜ËÚÂ ‚Ë ‰ÌÂÒ ˘Â
ËÁËÒÍ‚‡ ÔÓ‚Â˜Â ÛÔÓ-
ÒÚ‚Ó Ë ÔÓÒÎÂ‰Ó‚‡-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ŸÂ ÔÓ‰Ó·ËÚÂ ‰Û¯Â‚-
ÌÓÚÓ ÒË ‡‚ÌÓ‚ÂÒËÂ,
‡ÍÓ Á‡ÎÓÊËÚÂ Ì‡ ÔÓ-
ÁËÚË‚ÌË ÏËÒÎË, ·˙‰Â-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

 Œ«»–Œ√
¿ÍÓ ÒÚÂ ˜ÂÒÚÌË, ˘Â
‚Ë ·˙‰Â ÔÓ-ÎÂÒÌÓ ‚
Â‡ÎËÁ‡ˆËˇÚ‡ Ì‡
‚ÒË˜ÍÓ, Ò ÍÓÂÚÓ ÒÂ

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
— Ì‡ÏÂÂÌËÂ ÒÚÂ ‰‡
‚˙‚Â‰ÂÚÂ Â‰ ‚
‰ÂÎ‡Ú‡ ÒË Ë ˘Â
‡·ÓÚËÚÂ ÔÓ ÍÓÌ-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

Ú‡ ‚Ë ‰ÌÂÒ, Á‡ÚÓ‚‡ Á‡Ô‡ÁÂÚÂ ÒË-
ÎËÚÂ ÒË Á‡ ÔÓ-‰Ó·Ë ‰ÌË.

‡ÚÂ ‚ÌËÏ‡ÌËÂÚÓ ÒË ‚˙ıÛ Ì‡·Ó-
ÎÂÎËÚÂ ‚˙ÔÓÒË.

Á‡ÚÓ‚‡ ·˙‰ÂÚÂ ÔÓ‰„ÓÚ‚ÂÌË.
¬˙ÁÏÓÊÌË Ò‡ ÌÂ‰Ó‡ÁÛÏÂÌË .̌

ÌÂ Â ‰‡ ‡·ÓÚËÚÂ ÔÓ ËÁÔ˙ÎÌÂÌË-
ÂÚÓ Ì‡ ÚÂÍÛ˘ËÚÂ ÒË ‡Ì„‡ÊËÏÂÌÚË.

Á‡·ÎÛ‰Ë Ë „ÓÚÓ‚Ë Ì‡ ÌËÁÍË
ÔÓÒÚ˙ÔÍË.

ÚÂÎÌË ‰ÂÈÒÚ‚Ë ,̌ Á‡ ‰‡ ÓÚ·ÂÎÂÊË-
ÚÂ Ì‡ÔÂ‰˙Í ‚ ‡Á‚ËÚËÂÚÓ ËÏ.

Ú‡Ï, Í˙‰ÂÚÓ Ò˜ËÚ‡ÚÂ, ˜Â Â Ì‡ÎÓ-
ÊËÚÂÎÌÓ, ‡Á˜ËÒÚ‚‡ÚÂ Ô Ú̇̌ .

ÏÌÓ„Ó ÓÚÌÓ¯ÂÌË  ̌ ÌÂ˘‡Ú‡ ÌÂ Ò‡
Ú‡ÍË‚‡, Í‡Í‚ËÚÓ ËÁ„ÎÂÊ‰‡Ú.

ÚÂ ˜ÂÒÚÌË Ë Ó„‡ÌË˜ËÚÂ Ó·˘Û‚‡-
ÌÂÚÓ.  ÓÌÚÓÎË‡ÈÚÂ ÂÏÓˆËËÚÂ.

ÍÂÚÌË ‚˙ÔÓÒË, ÌÓ ÌÂ ·Ë‚‡ ‰‡
ËÁÔ‡‰‡ÚÂ ‚ ÒÚÂÒ.

Á‡ı‚‡˘‡ÚÂ, ÌÓ Â ‚‡ÊÌÓ ‰‡ ÌÂ
ÓÒÚ‡‚ Ú̌Â ÌË˘Ó ÌÂ‰Ó‚˙¯ÂÌÓ.

¬ŒƒŒÀ≈…
ƒÓ‚Â‰ÂÚÂ ‰ÓÍ‡È
ÛÒËÎËˇÚ‡ ÒË ‚˙ıÛ
ÍÓÌÍÂÚÌ‡ Á‡‰‡˜‡, Ò
ÚÓ‚‡ ˘Â ÔÓ‰Ó·ËÚÂ

ÙËÌ‡ÌÒËÚÂ Ë Ì‡ÒÚÓÂÌËÂÚÓ ÒË.
œËÍÎ˛˜‚‡ÌÂ Ì‡ ‚˙ÁÍË.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
- ËÌÙÓÏ‡ˆËÓ-
ÌÂÌ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

Ò  ÛÎÚÛ‡ - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÍÛÎÚÛÂÌ ·ÎÓÍ

10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ - Ï‡„‡ÁËÌÌÓ

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜Ì‡ Û·ËÍ‡
12.55 ÕÓ˘ÌË ÔÚËˆË/Ô/
13.40 ƒÌÂÒ Ë ÛÚÂ
14.05 »Ì‰Ëˇ - Î˛·Ó‚Ì‡ ËÒÚÓËˇ -

Ú‚ ÙËÎÏ /107 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
15.05 ¿Á Ë ÏÓËÚÂ ˜Û‰Ó‚Ë˘‡ -

‰ÂÚÒÍË ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ/Ô/
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚ ÙËÎÏ

/2958 ÂÔËÁÓ‰/
17.05 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
17.25 ¬ÓÎÂÈ·ÓÎ: œ˙‚Ë ÙËÌ‡ÎÂÌ

Ï‡˜ ÓÚ Õ‡ˆËÓÌ‡ÎÌ‡Ú‡ —Û-
ÔÂÎË„‡ /Ï˙ÊÂ/, ÔˇÍÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ

19.20 “Â„ÎÂÌÂ ÚË‡ÊËÚÂ Ì‡ “Œ“Œ
2 Ë ¬ÚÓË “Œ“Œ ¯‡ÌÒ

19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË - ÚÓÍ ¯ÓÛ
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00  Ó‰ ì◊Â‚ÂÌÓî - Ú‚ ÙËÎÏ /

5 ÂÔËÁÓ‰/
22.00 —‚ÂÚ˙Ú Ì‡ ÊË‚Ó: ìÕ‡ÛÍ‡ Á‡

·˙‰Â˘ÂÚÓî /√ÂÏ‡ÌËˇ Ë ¿‚-
ÒÚËˇ/

22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
23.00 ≈‚Ó‚ËÁËˇ 2012 - ÍÎËÔÓ‚Â

Ì‡ ÔÂÒÌËÚÂ
23.05 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - Í˙ÒÌÓ

‚Â˜ÂÌÓ ¯ÓÛ

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-

‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍ-
ÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

10.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

11.00 ìÃÂ˜Ú‡ÚÂÎËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
196

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìÀËÒÚÓÔ‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.

317, 318
15.30 ìƒÓ ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ‰˙ıî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 95
16.30 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î /Ô./
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ì»Á·Ó˙Ú Ì‡ À‡‡î - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 12
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
20.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ ÓÁËî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 65
21.00 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 29, 30
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-

ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ
00.00 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ‚˙ÎˆËÚÂî -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 150
01.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
02.00 ìƒÓ ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ‰˙ıî/Ô./ -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 95
03.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
03.30 ì ÓÏËˆËÚÂî /Ô./
04.30 ìÃÂ˜Ú‡ÚÂÎËî /Ô./ - ÒÂË‡Î

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË ÌÓ‚Ë-
ÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ì÷ÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ‡‚‡Ú‡î - ÒÂ-
ËÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìÕÂÁ‡·‡‚ËÏ‡î - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
15.00 ìflÒÚÂ·˙Ú Ë „˙Î˙·Ëˆ‡Ú‡î -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î - Ú‚

¯ÓÛ /Ô/
17.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î - Ú‚

¯ÓÛ
21.00 ì≈Ú‡ÊÌ‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
22.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
22.30 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 11 ÒÂÁÓÌ
23.30 ì√ÂÓËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 4

ÒÂÁÓÌ
00.30 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡ /Ô/
01.30 ì“‡ÈÌË ‚ ‡ˇî- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
03.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ /Ô/
04.00 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡

Õ“¬ /Ô/

06.00 ì Ó‰Ó‚Ó ËÏÂ: —˙ÒÂ‰ÒÍË
‰Âˆ‡î - ‰ÂÚÒÍË ÒÂË‡Î

08.00 ì ÓÒÚËî/Ô./- ÒÂË‡Î, Ò.4,
ÂÔ. 24

09.00 ì≈‰ËÌ‡‰ÂÒÂÚËˇÚ ˜‡Òî /Ô./-
ÏÛÁËÍ‡ÎÌÓ ¯ÓÛ, ÂÔ. 14

10.00 ì—Ï˙ÚÓÌÓÒÌ‡ ·ËÚÍ‡î /Ô./ -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 11

11.00 ìÀÓ‚ˆË Ì‡ ‡ÌËÏ‡ˆËËî/Ô./ -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 6

12.00 ìœÓÍÛÓ˙Úî/Ô./ - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 22

13.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./ -
‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

14.00 ì√‡‡ÊÂÌ ÓÍî /Ô./-  Ë-
ÏËÌ‡ÎÂÌ, —¿Ÿ, 1957 „., ¬
ÓÎËÚÂ: EÎ‚ËÒ œÂÒÎË,
ƒÊÛ‰Ë “ÂÈÎ˙, ÃËÍË ÿÓ-
ÌÂÒË Ë ‰.

16.00 ì—Ï˙ÚÓÌÓÒÌ‡ ·ËÚÍ‡î- ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ. 12

17.00 ì÷‡ˇÚ Ì‡ ÍÓÎËÚÂî- ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 1

18.00 ì ÓÒÚËî - ÒÂË‡Î, Ò.4, ÂÔ. 25
19.00 ì ËÏËÌ‡ÎËÒÚËî-ÒÂË‡Î, ÂÔ.1
20.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî- ‡ÍÚÛ-

‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘
Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

21.00 ì≈‰ËÌ‡‰ÂÒÂÚËˇÚ ˜‡Òî- ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ. 15

22.00 ìœ˙‚ËˇÚ Û‰‡ Ì‡ ƒÊÂÍË
◊‡Ìî - ≈Í¯˙Ì, —¿Ÿ, ’ÓÌ„
 ÓÌ„, 1996 „., ¬ ÓÎËÚÂ:
ƒÊÂÍË ◊‡Ì, ¡ËÎ “ÛÌ„,
ƒÊ‡ÍÒ˙Ì ÀËÛ, ¿ÌË ¬Û ‰.

00.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./-
‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡
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Страница на Лейла ДИМИТРОВА

реди броени дни прези-
дентът на ФИДЕ Кирсан
Илюмжинов навърши 50 г. и
вместо да празнува юбилея в
тесен кръг, както сам бе по-
желал в едно интервю, той го
посрещна на маса... с деле-
гатите на президентския
съвет на Международната
федерация. И двете събития
се състояха едно след друго
в столицата на Калмикия -
Елиста. По случай годишни-
ната Илюмжинов получи зва-
нието Герой на Калмикия и
Орден на Белия лотос, връче-
ни му с указ на президента
на републиката Алексей Ор-
лов. Най-необичаен сред
многото подаръци бе... пло-
щадът пред Шахматния дво-
рец в Елиста, който бе
кръстен на името на шахмат-
ния функционер. След търже-
ството в Националния театър,
на което освен известни по-
литици и шахматисти присъ-
стваха още висши представи-
тели на християнското и бу-
дистко духовенство, Илюмжи-
нов по навик си легна в 3
часа сутринта, а в 7 вече бе

ЕДНА ОТ ЛЕГЕНДИТЕ НА
СЪВРЕМЕННИЯ ШАХМАТ - ЛАЙ-
ОШ ПОРТИШ, ОТБЕЛЯЗА 75-ТА
СИ ГОДИШНИНА С ПОРЕДНА
ТУРНИРНА ПОБЕДА. Знаменити-
ят унгарски гросмайстор спече-
ли организирания в негова чест
двудневен турнир по ускорен шах
в Будапеща, в който участваха
още трима от най-силните игра-
чи на 70-те години на миналия
век - Любомир Любоевич (Сърбия)
и Властимил Хорт (Чехия), а също
и олимпийският шампион от 1978
г. със състава на Унгария Ищван
Чом. Първо място с резултат 4
т. от 6 партии зае юбилярят. На
половин точка изостанаха Любо-
евич и Хорт, а Чом затвори таб-
лицата с 1 т. Ето и една от
победите на Портиш, който
показа, че възрастта не е преч-
ка за шахматно дълголетие дори
и в изискващите много енергия
ускорени срещи.

Л. ЛЮБОЕВИЧ - Л. ПОРТИШ
1.d4 d5 2.c4 e6 3.Кc3 Оe7 4.Кf3

Кf6 5.g3 dc4 6.Оg2 0-0 7.0-0 Кbd7
8.e4 c6 9.a4 a5 10.Дe2 b6 11.Тd1
Оb4 12.Оg5 h6 13.Оf6 Дf6 14.Дc4
Оb7 15.e5 Дd8 16.Тac1 Тc8 17.Кd2
Кb8 18.Дb3 Оa6 19.Кc4 Оc4 20.Дc4
Дd7 21.Дb3 Дa7 22.Кe4 Оe7 23.h4
Тfd8 24.Дe3 Кa6 25.g4 c5 26.g5 cd4

27.Тc8 de3 28.Тdd8 Оd8
29.Тd8 Цh7 30.fe3 Дc7 31.Тd6 Дc1
32.Цh2 Дe3 33.gh6 Дf4 34.Цh3
Дe3 35.Цg4 Кc5 36.Кg5 Цh6
37.Тd8 f5 38.ef6 gf6 39.Кf3 f5
40.Цh3 Кe4 41.Тg8 Цh7 0:1.

Сред многото гости на юбиляря бе и  президентът на
Асоциацията на професионалните шахматисти (АПШ)

Емил Сутовски (вдясно). Израелският гросмайстор,
който пое управлението на Асоциацията в края на

миналата година, има голям принос за затоплянето на
отношенията между двете организации

Илюмжинов на 50 - 4 часа
сън и много работа

В Елиста вече
има площад
на негово име

готов за работа. Той предсе-
дателства президентския
съвет на ФИДЕ, който се
провежда два пъти годишно.
Основните акценти на първо-
то издание бяха развитието
на детския шах и активизи-
ране на шахматната дейност
в Средна Азия. Вицепрези-
дентът на ФИДЕ Али Нихат
Язъчи, който отговаря за по-
всеместното внедряване на
програмата “Шах в училище”,
се зарадва изключително на
новината, че нефтеният ги-
гант “Роснефт” ще инвестира
500 000 долара в проекта.
Той отчете, че през минала-
та година задължителното
шахматно обучение е въве-
дено в Словения и Словакия,
а през тази предстои това да
се случи в още 15 страни.
Основните теми на заседани-
ето бяха мачът за световната
титла между Ананд и Гелфанд
през май и олимпиадата в
Истанбул през август. Съветът
приключи с дружното засаж-
дане на 30 фиданки - символ
на новата сила, съзиданието
и обединението. Към днешна
дата в състава на ФИДЕ вли-
зат 177 национални федера-
ции, а мечтата на Илюмжи-
нов е настоящите 600 милио-
на поклонници на древната
игра да станат 1 милиард.

П

ачът за световната титла по шах-
мат в Москва ще бъде съпроводен
от необичайни промо акции. Уп-
равата на Третяковската галерия,

бялата дъска, Манакова е известна с от-
кровените си фотосесии и разсъждения
за сексуалността на шахмата. Освен това
през май в галерията се открива експози-
ция от картини и скулптури, озаглавена
“Тържеството на Каиса” и посветена на
френския художник и шахматист Марсел
Дюшан. Постмодернистът Дюшан, един от
най-влиятелните художници на 20 в., се-
риозно се е занимавал с шахмат и дори
е участвал в шахматната олимпиада през
1933 г. в един отбор с великия Александър
Алехин. Дюшан често е признавал, че за-
ниманията му с древната игра са неот-

менна част от творческата му самореали-
зация. Експозицията ще обедини произ-
ведения на известни художници, както и
творби на съвременни автори, избрани
чрез конкурс.

Председателят на Руската шахматна
федерация Иля Левитов пък добави, че
по време на всяка партия от мача ще
присъстват детски групи от различни ре-
гиони на страната, които ще могат да се
срещнат с редица известни шахматисти.
Те ще им изнасят сеанси, ще им четат
лекции и ще разработват с тях различни
шахматни проекти.

М
която ще домакинства двубоя между Виш-
ванатан Ананд и Борис Гелфанд от 10 до
31 май, реши да посвети на шахматна
тема своя “Нощ в музея”. Централно съби-
тие на проекта ще стане нощният сеанс
на едновременна игра на столични ху-
дожници срещу гросмайстор Мария Ма-
накова, която мнозина смятат за един от
секссимволите на съвременния женски
шахмат. Освен с изявите си над черно-

Задача

По време на една от пресконференциите около мач-
турнира в негова чест 75-годишният Лайош Портиш
разказа интересна история от миналото си. В една от
луксозните зали на хотел “Хилтън” в Будапеща, където
се състоя събитието, легендарният гросмайстор си
спомни, че в края на 70-те години на миналия век
целият унгарски национален отбор по шахмат бил
подложен на поредица от психологически тестове.
Резултатите на Портиш били, меко казано, шокиращи за
него - оказало се, че той не притежава почти никакви
логически способности, но за сметка на това има отлич-
ни рефлекси. Оттогава насам той непрестанно доказва в
творчеството си, че играта му не страда от липса на
логика, и го прави невероятно успешно. Шахматното
дълголетие на Портиш също е забележително - и до
ден-днешен той продължава да играе в различни турни-
ри, при това успешно. А от 1956 г. до 2000 г. той пред-
ставя Унгария на 20 шахматни олимпиади, изиграва 260
партии, в които печели 176,5 т.
В годините на разцвета му Портиш е наричан “унгар-
ския Ботвиник” заради солидния си позиционен стил,
прекрасната дебютна подготовка и високото техническо
майсторство. Той влиза в шахматната история като ярка
индивидуалност, продължител на славните традиции на
унгарската школа и прекрасен стимул за гросмайстори-
те от следващото поколение - Золтан Рибли, Андраш
Адорян, Дюла Сакс, Юдит Полгар, Петер Леко.

Отговор:

1.Th7+ Цh7 2.Дh5+
Цg7 3.Oh6+ Цh8
4.Of8х.

ПОРТИШ -
Ш. КАГАН,

ПЕТРОПОЛИС,
1973 Г.

Белите дават
мат в 4 хода.

Василий Иванчук и Екате-
рина Лагно за втора поредна
година спечелиха наградата
“Шахматен хетман” за най-доб-
ри шахматисти на Украйна за
2011 г. Лауреатите на награ-
дата се определят чрез гласу-
ване на 50-те водещи украин-
ски гросмайстори, всеки от ко-
ито номинира по петима мъже
и жени. За първо място се да-
ват 10 т., за второ - 7, за 3-то -
5, за 4-то - 3, а за 5-о - 1 т.
Иванчук оглави класацията с
294 т. (1 място - 27, 2 място - 2,

Иванчук и Лагно с втори
пореден „Шахматен хетман”

За втора поредна година
(и за трета след 2009 г.) шам-
пион за мъже на Китай стана
19-годишният Дин Лирен,
който завърши с 8 точки от
11 партии без нито една за-
губа. На точка след него изо-
стана Ю Яни, а на 1,5 т. - Ни
Хуа. Световната шампионка
Хоу Ифан, която по традиция
играе в мъжката надпревара,
завърши с 5 т. В женската
надпревара победи Хуан Цян
също с 8 от 11. Толкова събра
и миналогодишната шампи-
онка Чжан Сяоуен, чийто
допълнителен показател бе
по-нисък. Трета е Цзю Венц-
зюй със 7 т. Според регла-

Дин Лирен отново шампион
за мъже на Китай

3 място - 2), следван от Руслан
Пономарьов с 228 т. (1 м. - 3, 2
м. - 24, 3 м. - 6) и Александър
Моисеенко със 149 т. (1 м. - 2,
2 м. - 4, 3 м. - 17, 4 м. - 5, 5 м.
- 1). В женската подредба хе-
гемонията на Лагно бе още по-
очевидна - тя получи номина-
ции само за първо и второ
място и събра 274 т. (1 място -
26, 2 място - 2). Мария Музичук
е втора със 199 т. (1 м. - 3, 2 м.
- 23, 3 м. - 1, 4 м. - 1) и 3. На-
талия Жукова  - 94 т. (1 м. - 1,
3 м. - 8, 4 м. - 14, 5 м. - 2).

мента първите двама при
мъжете и победителката при
жените получават място в
националния отбор. Статис-
тиката и от двата шампиона-
та показва, че борбата е
била доста напрегната, като
при мъжете само 53% от пар-
тиите са завършили наравно,
25,8% с победа за белите и
21,2% с успех за черните. При
жените, където битките по
традиция са по-безкомпро-
мисни, с реми са завършили
точно половината срещи. Иг-
раещите с белите са успели
да надделеят в 25,8% от дву-
боите, а черните са взели
връх в 24,2%.

Възрастта не е убила апетита
на Портиш към победи

          
14 БЪЛГАРИ УЧАСТВАТ В

СИЛНИЯ ОТКРИТ ТУРНИР В
СКОПИЕ, КАТО СРЕД ТЯХ СА  И
ТРИМА ОТ НАЦИОНАЛИТЕ НИ -
Кирил Георгиев, Александър Дел-
чев и Борис Чаталбашев. 9-кръго-
вата надпревара привлече 147
участници, които ще се борят
за разпределението на наград-
ния фонд от 17 500 евро.

          
ПРЕДИ ДА ОТПЪТУВА ЗА

ТРЕНИРОВЪЧНИЯ ЛАГЕР В
АЛПИТЕ, ПРЕТЕНДЕНТЪТ ЗА
СВЕТОВНАТА ТИТЛА БОРИС
ГЕЛФАНД се срещна с израел-
ския министър на културата и
спорта Лимор Ливнат. Освен че
му пожела успех, министър Лив-
нат увери претендента, че
съвсем скоро ще бъде пусната
специална пощенска марка с
портрета на гросмайстора.

Мачът за титлата става все по-пищенМачът за титлата става все по-пищенМачът за титлата става все по-пищенМачът за титлата става все по-пищенМачът за титлата става все по-пищен
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ационалният отбор на България по
футбол падна до 96-о място в рангли-
стата на ФИФА. Тимът на Любослав
Пенев отстъпи с 11 позиции, след като

Лионел Меси (вдясно) се бори за топката с Ката Диас от Хетафе в мача
на Барселона от XXXIII кръг на Примера дивисион, който каталунците

спечелиха с 4:0. Аржентинският голаджия се разписа за 2:0 в 44-ата мин.,
а останалите попадения нанизаха Алексис Санчес (13 и 73) и Педро

Родригес (57). Барса събра 78 т. и е само на точка от лидера Реал Мадрид,
който снощи гостува на градския съперник Атлетико

ПО ТВ +
21.00 Виляреал -

Малага
23.00 Севиля -

Сарагоса
ПО НОВА СПОРТ

15.10 Уигън - Манчестър
Юнайтед (П)

18.00 Манчестър Сити -
Уест Бромич (П)

22.00 Уулвърхемптън -
Арсенал (П)

Генков вкара 2 гола,
Висла отпадна

Цветан Генков отбеляза 2 гола
за Висла Краков, но отборът му
отпадна на полуфиналите на тур-
нира за Купата на Полша след 5:6
с дузпи от гостуващия Рух Хожув.
Висла загуби първата среща с 1:3
кат гост, но на собствен терен
успя да заличи пасива си със същия
с успех. Генков откри резултата в
21-ата мин. от дузпа,. Маор Мелик-
сон удвои малко след почивката,
но в 70-ата минута Павел Абот
намали също от дузпа. Весла на-
тисна и в 90-ата мин. Генков засе-
че с глава центриране от ляво на
резервата Патрик Малецки за 3:1,
с което изравни общия резултат
от 2-та мача.

Френски скаут
гледа юноши на
Славия и Локо СФ

Френски мениджър от между-
народната агенция “Скаутинг
тийм” проследи мача Славия - Ло-
комотив 0:3 от столичното
първенство на родените до 1997
г. Емисарят е представител на
компания, която оперира в Бълга-
рия от миналата година и се ин-
тересува предимно от млади та-
ланти. На изкуствения терен край
ст. “Славия” скаутът видя добри
изпълнения предимно от страна
на гостите. “Железничарите” из-
живяха тежко загубата си от
Левски с 1:2 в предишния кръг, но
сега решиха двубоя още до 14-ата
минута с голове на завърналия се
след контузия Георги Красимиров
и на Ивайло Чавдаров. До класика-
та 3:0 се стигна в 50-ата минута
с попадение на Никола Димитров.

Ас на Черно море аут
до края на сезона

Старши треньорът на Черно
море Стефан Генов получи тежък
удар, след като един от основните
му играчи Росен Колев ще пропусне
остатъка от сезона. Бранителят
има фрактура на глезена, която
получи при загубата от Черномо-
рец с 2:3 в последния кръг на “А”
група. Клубният лекар д-р Атев раз-
кри, че юношата на ЦСКА ще бъде
с шина следващите 3 седмици и
едва след това ще стане ясно колко
време ще отсъства от терена. Ла-
заретът на “моряците” е пълен, след
като Дончо Атанасов е получил ус-
ложнение на старата си травма.

Защитник на Байерн
заплашен от затвор

Германската прокуратура по-
вдигна обвинение срещу защитни-
ка на Байерн Мюнхен Брено за уми-
шлен палеж. Бразилецът е заплашен
със затвор между 1 и 15 години, ако
се докаже, че съзнателно е подпа-
лил дома си миналата есен. 22-го-
дишният Брено беше арестуван, а
в последствие пуснат под гаран-
ция, след като къщата му в мюнхен-
ското предградие Грюнвалд изгоря.
Бразилецът е бил в нетрезво състо-
яние по време на инцидента. Щети
те са за около 1 млн. евро.

Снимки БГНЕС

Н

България
падна до №96
в света

ЦСКА спечели битката с Българ-
ския футболен съюз за допингсканда-
ла от есента. Наказанията на тримата
футболисти Тодор Янчев, Костадин Сто-
янов и Румен Трифонов няма да бъдат
увеличавани, реши Българският спор-
тен арбитраж. От футболния съюз иска-
ха санкциите на тримата да бъдат мак-
симални (2 години), а не по 3 месеца,
както отсъди Българският олимпийски
комитет. Арбитражът определи санкци-
ята като “достатъчна”, защото открития
метилхексанамин е специфично веще-
ство в списъка на забранени субстан-
ции. Това означава, че санкцията е от
порицание до 2 години, а “логиката на
правилата е, че специфични вещества
водят до неволно нарушение на анти-

е само с 354 точки. Още няколко екзотични
отбора обаче изпревариха “лъвовете”, кои-
то вече са зад Уганда (№92), Бахрейн (№93)
и Оман (№94). Буркина Фасо (№80), Йорда-
ния (№81) и Гватемала (№82) пък отдавна са
пред “трикольорите”. Досега най-слабото
класиране на националите беше 88-ото мя-
сто от февруари. Рекордът е осмата пози-
ция в световната ранглиста от юни 1995 г.

Тази година България изигра само един
мач под ръководството на Пенев. Национа-
лите играха добре и завършиха 1:1 с Унга-
рия като гост. Тимът ни ще срещне Холан-
дия след месец в приятелски мач. През
лятото ще има още 2 контроли - с Турция и
Кипър. След това започват квалификации-
те за световното първенство, като Бълга-
рия е в група с Италия, Чехия, Дания, Ар-
мения и Малта.

От съперниците на България най-напред
се изкачи тимът на Дания, който заема 9-
о място с 1069 т. Италия изпадна от Топ 10
и отстъпи на 12-а позиция с 1041 т. 47 (44).
Чехия се изкачва с 3 места до №26 със
798 т., арменците са 47-и с 598 т., а зад
нас е само Малта, която заема 150-о мяс-
то със 161 т.

Начело остава световният и европейски
шампион Испания с 1442 т. Втори е Герма-
ния  с 1345 т., пред Уругвай с 1309 т., и др.

ЦСКА спечели
допингскандала

Всички билети за мачовете от
европейското първенство по футбол
са продадени. Шампионатът в Полша
и Украйна е подобрил рекорда по
зрителски интерес, след като заявки-
те за пропуските са били над 12 млн.

“Свободни места няма да има на
нито един стадион на Евро 2012.
Има данни, които говорят, че всички
билети за мачовете са продадени.
Вече можем да закрием тази тема и
да говорим за футбол. Никога досе-
га в историята на европейските
първенства не сме се сблъсвали с

Без нови наказания за Янчев, Стоянов и Трифонов,
намалиха санкцията на Присо на 2 мача

допинговите регламенти, поради чес-
тото им наличие в медицински продук-
ти или които са по-малко успешни при
приемането им като допингиращи ве-
щества”.

Изводът е повлиян от съдебни ре-
шения на Спортния арбитражен съд в
Лозана, в които са наложени именно 3
месеца лишаване от състезателни пра-
ва на футболисти за същото вещество.
БФС като жалбоподател не е предста-
вил съдебна практика в обратна насо-
ка, за да аргументира искането за уве-
личаване на наказанието.

ЦСКА спечели частично и 2-ро дело
срещу БФС. Санкцията от 5 мача на
камерунеца Нджонго Присо е намале-
на на 2 и той ще пропусне само госту-

ването на Славия другата седмица.
“Не беше това, което искахме, но

и това е по-добре от наказание от 5
мача. Постигнахме второто наше же-
лание - предвид смекчаващите вина-
та обстоятелства да бъде намалена
санкцията на играча. За мен безспор-
но не бе доказано и в 2-те комисии
да има удар срещу длъжностно лице,
но сме доволни и на това, което по-
стигнахме. Война между нас и БФС
не може да има, защото всички в
ЦСКА винаги сме се стремили да
спазваме законите. Аз и Колев, които
се занимаване с допинга, чувстваме
това като голяма победа, защото на
практика се оказа, че действията,
които БФС извърши срещу ЦСКА, са
напълно безсмислени. Като гражда-
нин смятам, че много хора от БФС
трябва да напуснат”,  заяви адвокатът
на “армейците” Радостин Василев.

Съли Мунтари (вдясно) от Милан е финтирал
Сирил Черу от Киево в мача от XXXII кръг на

Серия А, който “росонерите” спечелиха с 1:0.
Гола наниза именно ганаецът в 8-ата минута, с
което върна тима си на върха в класирането с

67 точки. Втори е Ювентус с 65 т., който
снощи прие Лацио

ПРОДАДОХА БИЛЕТИТЕ ЗА ЕВРО 2012
такъв интерес. Никой не вярваше, че
страни от Източна Европа ще се
справят с домакинството, но Полша
и Украйна решиха всички важни
проблеми. Няма съмнения, че това
първенство ще стане емблематично
и ще се помни дълго. Сигурността
на билетите е гарантирана и всеки
един фен ще получи своя пропуск
преди началото на турнира. Хората,
които имат намерение да правят
фалшификати, няма как да успеят”,
обяви оперативният директор на
УЕФА Мартин Калън.

Л
удогорец се кла-
сира за финала
за Купата на
България, след

Лудогорец на финал за купата

като разгроми второди-
визионния Септември
Симитли с 4:1. Разград-
чани ще спорят за
първи път в историята си
за трофея след страхо-
тен мач срещу тима,
елиминирал лидера на
“А” група ЦСКА. “Орли-

те” тотално надиграха
своя съперник на стади-
она в Симитли, но през
първата част резултатът
бе само 1:0 след гол на
Иван Стоянов (36). След
почивката Кабаселе
(47) покачи на 2:0, но
резервата Теро Манту-
ла (59) си отбеляза ко-
мичен автогол и върна
интригата. Тя бе убита от
2-ро попадение на Сто-
янов (76), а резултата
оформи Михаил Алек-

сандров (78). Тимът на
Ивайло Петев ще срещ-
не на финала по-добрия
от Литекс и Локо Пд, ко-
ито завършиха снощи.
“И Литекс, и Локомотив
са стойностни отбори.
Нямам предпочитания
за финала”, каза Петев.
“Мачът бе доста труден.
Нещата се поуспокоиха
след първия гол. Малко
ни затрудниха след ав-
тогола, който си вкарах-
ме”, заяви Стоянов.

Георги АРГИРОВ
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ЦСКА
спечели
две „войни”
срещу БФС

кратки

ПО БНТ 1
ВОЛЕЙБОЛ

17.30 Пирин - Марек
ПО ЕВРОСПОРТ

ВДИГАНЕ
НА ТЕЖЕСТИ

17.30 и 20.00 ЕП
в Анталия

гледайте

лия. Варненецът, който се състезава за
Шумен, вдигна над главата си 160 кг,
което бе достатъчно за ценното отли-
чие. Той изхвърли 122 кг, което пък му
отреди 3-то място в двубоя. Бронзовият
медал е първи за България от 2 години,
когато Боянка Костова донесе сребро
от европейското в Минск. Асеновград-
чанката обаче напусна България и късно
снощи вдига за Азербайджан в южната
ни съседка. Тя бе продадена на азери-
те миналата година заедно с Валентин
Христов за 400 000 евро. Шуменецът
вече показа възможностите си, след
като стана европейски шампион в Анта-
лия при най-леките, а миналата есен
грабна бронза на световното в Париж.

Енев можеше да заслужи и сре-
бърния медал в двубоя, но не успя да
вдигне 167 кг, с които щеше да измести
руснака с кипърски паспорт Димитриос
Минасидис, който завърши с 288 кг
(130+158). Другият български щангист в
категорията Владимир Урумов се кла-
сира 5-и с 278 кг (123+155).

 Европейски шампион стана Буня-
мин Сезер (Тур) с 301 кг (142+159). Така
турчинът защити титлата си от минала-
та година в Казан, Русия.

При жените Мая Иванова (53) се кла-

Вивиан Златанова беше избрана от Международ-
ната тенис федерация (ITF) да участва в отбора на
Европа до 16 години. Признанието се дължи на от-
личните резултати на 15-годишната българка. Учас-
тието на пазарджиклийката ще бъде от 23 май до 24
юни. Програмата й включва тренировъчен лагер на
отбора в академията “Вавасори” в Италия. След това
тя ще се пусне на 4 турнира от I категория на Апе-
нините - във Фолиньо, Монтекатини, Милано и Кре-
ма. Европейският отбор ще бъде ръководен от Горан
Шевченко (Мак) и Ирена Чичмарова (Блрс). Всички
разноски по участието в турнирите и лагера се по-
емат от Мeждународната федерация.

В края на миналата година Златанова игра 2 фи-
нала на силни турнири за девойки до 16 години в
Барселона, а тази пролет спечели състезание в
Чехия от II категория. На държавното първенство в
зала за жени тя стана шампионка на двойки с бра-
товчедка си Борислава Ботушарова и стигна 1/2
финал на сингъл.

В момента Златанова играе на турнир за девойки
до 16 г. в Нови Сад. Тя е водачка в схемата и на
сингъл, и на двойки заедно с Ана Боднар (Унг) и
вече преодоля първия кръг.

Спортното министерство (МФВС) дискриминира параолимпийските
състезатели на България с разликите във възнагражденията за призо-
ви места на Олимпиади. Свилен Нейков определи 5 пъти по-ниски
възнаграждения за призьорите, което е в разрез с целта на Закона за
защита от дискриминация и съставлява пряка дискриминация по при-
знак увреждане. Комисията за защита от дискриминация (КЗД) се
самосезира, защото правата на параолимпийците са нарушени.

МФВС определи по 200 000 лв. за титла от Лондон, а спортис-
тите с увреждания ще вземат само по 30 000 лв., заради което
членът на КЗД Анели Чобанова написа доклад до председателя
Кемал Еюп. Според Чобанова този диференциран подход е както
обиден, така и демотивиращ за спортистите с увреждания. За да
изясни в какво се състои подготовката на параолимпиеца, Чобанова
е разговаряла със Стела Енева, спортист с увреждания, многократ-
на призьорка в леката атлетика. Според нея до издаването на
въпросната инструкция правата на олимпийските и параолимпий-
ските призьори са били изравнени по отношение на получавани е
от тях материални стимули. Според Енева, докато подготовката на
българските спортисти с претенции за олимпийски титли е подпо-
магана от спонсори и дарения, то това не е толкова популярно при
параолимпийците. И второ - параолимпийците разчитат с парични-
те награди да си доставят нови и по-качествени помощни техниче-
ски средства за състезания, като качеството им се явява предпо-
ставка и гаранция за успех.

Стилиян Петров може да украси
корицата на FIFA 13. Това ще е едно от
най-големите признания за български
футболист, след като лица на популяр-
ната видеоигра са звезди като Лео
Меси, Кристиано Роналдо, Златан Иб-
рахимович и др.

На корицата винаги има 3-ма игра-
чи и предложението е този път това да
бъдат Стенли, Фабрис Муамба и Ерик
Абидал, които се борят с необичайни
за футбола болести.

Петров е диагностициран с левке-
мия, Муамба пък колабира на терена,
като сърцето му спря за повече от час,
а Абидал е болен от рак на черния
дроб и преди 2 дни му бе направена
трансплантация.

Повечето фенове смятат, че това е
страхотна идея и по този начин може
да се покаже уважение към тримата
футболни герои. Естествено, има и

Димитър Бербатов подари фланелка на
Стилиян Петров с неговия номер 19, на

която автографи са дали всички
футболисти на Манчестър Юнайтед

сира 9-а с двубой от 182 кг (82+100). 20-
годишната хасковлийка не успя да се
представи на ниво, след като записа
само по един успешен опит в движени-
ята. Първа е Кристина Лову (Мол) с 207
кг (91+116). Среброто е за Айлин Дас-
делен (Тур) с 201 кг (88+113), пред Свет-
лана Черемшанова (Рус) с 201 кг
(88+113), която завърши със същия дву-
бой, но е с по-голямо лично тегло.

В категодия до 69 кг късно снощи се

Щангистите и със
злато на Евро 2012
Стоян Енев най-добър
на изтласкване, носи
бронз в двубоя

Бунямин Сезер (Тур) ликува след поредния успешен опит на европейското
в Анталия. Турчинът стана европейски шампион в кат. до 62 кг и

защити титлата си от миналата година

състезаваха оше 2-ма българи - Диян
Минчев от Левски и Юндер Бейтула от
Добрич. При жените пък участва Пла-
мена Любенова (58 кг).

България гони 6-то място при мъже-
те и 7-о при жените в отборното класи-
ране на европейското, което ще им даде
по една квота за Олимпиадата. Родните
щангисти все още нямат нито една виза,
а последните се раздават именно в
южната ни съседка.

С
тоян Енев (62 кг) спечели
златен медал за България в
движението изтласкване на
европейското първенство по
вдигане на тежести в Анта-

Златанова в отбора
на Европа по тенис

СПОРТНОТО МИНИСТЕРСТВО
ДИСКРИМИНИРА
ПАРАОЛИМПИЙЦИТЕ

хора, които не подкрепят идеята, но те
са доста малко на брой.

На 19 април точно в 19.19 часа на
трибуните на Националния стадион
“Васил Левски” в София ще се проведе
мероприятие в подкрепа на Петров.
Идеята се роди непринудено в социал-
ните мрежи в интернет от български
граждани, фенове на Стилиян, и беше
подкрепена веднага от негови прияте-
ли от почти всички родни медии.

Димитър Бербатов за пореден път
демонстрира подкрепата си към Сти-
лиян. На своята страница във фейсбук
Митко показа фланелка на Манчестър
Юнайтед с №19 на гърба и надпис
Стан, която е подписана от всички иг-
рачи на “червените дяволи”. Митко е
подарил тази фланелка на Стилиян при
последното си посещение в болницата
при него, като така е искал да му по-
каже, че всички го подкрепят.
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Найденова
във II кръг в Китай

Александрина Найденова се
класира за II кръг на тенис тур-
нира във Външан, Китай ($50 000),
след като отнесе представител-
ката на домакините Шуай Чжан
с 6:3, 6:3. Следващата съпернич-
ка на 20-годишната българка ще
бъде Луксика Кумх (Тайланд). Най-
денова заслужи $760 от наград-
ния фонд и 10 точки за класаци-
ята на УТА. На двойки Найденова
и украинката Татяна Арефеева
достигнаха до 1/4 финалите, след
като биха Нопаван Лерчеевакарн
(Тайланд) и Сайсай Чжен (Кит) с
6:4, 6:3.

Георгиев поведе
еднолично в Скопие

Кирил Георгиев поведе едно-
лично на традиционния открит
турнир по шахмат “Карпош 2012”
в Скопие ($17 500). Българинът,
който е поставен под №2 с ЕЛО
2671, победи с черните фигури
Горан Арсович (Сърб) в партия
от V кръг и единствен остана с
пълен актив от 5,0 точки. В чел-
ната десетка от 15-те участва-
щи българи е и Красимир Русев,
който е 7-и с 4,0 т. Със същия
актив Адриана Николова е 14-а в
общото класиране и първа при
жените.

Класиците с
преборвания днес

Националите ни по свободна
борба ще имат преборвания днес
за определяне на състава за олим-
пийската квалификация в София,
която ще се проведе от 20 до 22
април. Схватките са от 14.00
часа в Тетевен, където отборът
ни е на лагер.

Втора жена
във Формула 1

Формула 1 вече има 2 жени
тестпилоти, след като британ-
ският тим Уилямс обяви офици-
ално назначението на Сузи Волф.
29-годишната шотландка е
съпруга на акционера в клуба и
директор - Тото Волф. В начало-
то на март тимът на Марусия
ангажира 32-годишната испанка
Мария де Вийота като тестов
пилот.

Австралиецът Джош Шийхан
демонстрира откачен скок с

мотоциклет пред кулата
Бурж ал Халифа в Дубай по време

на елитно шоу, събрало най-добрите
каскадьори в света

Снимки БГНЕС

Стенли може да стане лице на ФИФАСтенли може да стане лице на ФИФАСтенли може да стане лице на ФИФАСтенли може да стане лице на ФИФАСтенли може да стане лице на ФИФА


